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Αθήνα, σήµερα την 1η Μαρτίου 2010, ηµέρα ∆ευτέρα και ώρα
18.16’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Προέδρου αυτής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΥ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Άγγελο Μανωλάκη,
Βουλευτή Νοµού Κορινθίας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία o Πανελλήνιος Σύνδεσµος Επεν-
δυτών Φωτοβολταϊκών διατυπώνει τις απόψεις του σχετικά µε
την τιµολόγηση της ενέργειας στα Φωτοβολταϊκά κ.λπ..

2) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Βιάννου Ηρακλείου Κρή-
της ζητεί τη χρηµατοδότηση του έργου της αποκατάστασης των
νότιων παραλιών του Νοµού Ηρακλείου.

3) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Προσωπικού Λιµενικού
Σώµατος Ανατολικής Κρήτης διαµαρτύρεται για τη µη εκµετάλ-
λευση του µηχανολογικού εξοπλισµού στις αποθήκες του Λιµένα
Ηρακλείου.

4) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η ∆ιασωµατειακή Επιτροπή των
Φορέων του Κινηµατογράφου ζητεί την παραίτηση της ∆ιοίκη-
σης του Ελληνικού Κέντρου Κινηµατογράφου.

5) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανωτάτη Συνοµοσπονδία Πο-
λυτέκνων Ελλάδος ζητεί τη θέσπιση ποσού φορολογικής
απαλλαγής για τους πολύτεκνους, στο φόρο εισοδήµατος και
στο φόρο ακίνητης περιουσίας.

6) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Νέων Ιδιοκτητών Ταξί
Ηρακλείου Κρήτης ζητεί τη µεταφορά της πιάτσας των ΤΑΞΙ
έµπροσθεν της πρώτης ανατολικής εξόδου αφίξεων του Αερολι-
µένα Ηρακλείου «Νίκος Καζαντζάκης».

7) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Ηρακλείου Κρή-
της διατυπώνει τις προτάσεις του για την ενίσχυση της
ρευστότητας της αγοράς.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η δανειοδότηση των µι-
κροµεσαίων επιχειρήσεων του Νοµού Αχαΐας.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η εξασφάλιση των απα-
ραίτητων πόρων και η τήρηση αυστηρού χρονοδιαγράµµατος
των έργων υποδοµών του σιδηροδρόµου στο Νοµό Αχαΐας.

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η ‘Ενωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων
Αχαϊας καταγγέλλει την έλλειψη χώρου και όρων υγιεινής στα
κρατητήρια της Υποδιεύθυνσης Ασφαλείας Πατρών Αχαϊας.

11) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Τοπικός Οργανισµός Εγγείων
Βελτιώσεων Λεκάνης Ιωαννίνων ζητεί έκτακτη οικονοµική ενί-
σχυση για τη συντήρηση και αποκατάσταση της λειτουργικότη-
τας του αποστραγγιστικού και αντιπληµµυρικού δικτύου.

12) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Αθλητικός Ποδοσφαιρικός Όµι-
λος Επιδαύρου Λιµήρας Λακωνίας ζητεί να του χορηγηθεί η
τακτική επιχορήγησή του.

13) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς και Α’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η
Πανελλήνια Οµοσπονδία Κρητικών Σωµατείων ζητεί την καθιέ-
ρωση ετήσιας επιχορήγησης προς τις Οµοσπονδίες και Συνοµο-
σπονδίες των Πολιτιστικών Σωµατείων.

14) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Κέντρο Κατάρτισης και ∆ιηµέρευσης
Ατόµων µε Αναπηρία Ηµαθίας ζητεί την άµεση πιστοποίηση του
φορέα από το ΙΚΠΑ.

15) Ο Βουλευτής Σερρών κ. ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Αγροτοκτηνοτροφικός Σύλλογος Νοµού
Κιλκίς «ΤΟ ΚΙΛΚΙΣ» ζητεί την άµεση κατάρτιση µητρώου αγρότη
και τη στήριξη του εισοδήµατος των καλλιεργητών καλαµποκιού
της περιοχής του.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ
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16) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Ελλήνων Βετερά-
νων Αθλητών Στίβου ζητεί να παραµείνουν τα γραφεία και το
µουσείο της σε χώρους που της έχει παραχωρηθεί η χρήση
στο Παναθηναϊκό Στάδιο.

17) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών και ∆’ Αντιπρόεδρος της Βουλής
κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η
Ένωση Αποστράτων Αξιωµατικών Στρατού ζητεί την προστασία
του προσωπικού των Ενόπλων ∆υνάµεων από τα δηµοσιεύµατα
του τύπου κ.λπ.

18) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Προσωπικού Λιµενι-
κού Σώµατος Ανατολικής Κρήτης ζητεί να σταµατήσουν οι απο-
σπάσεις που γίνονται στις Υπηρεσίες του Λιµενικού Σώµατος της
Κρήτης.

19) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Προσωπικού Λιµενι-
κού Σώµατος Ανατολικής Κρήτης ζητεί την αξιοποίηση του µη-
χανικού εξοπλισµού που βρίσκεται στις αποθήκες του Λιµένα
Ηρακλέιου Κρήτης

20) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Αµοργίνων ζητεί
να καθιερωθεί νοµοθετικά η 21η Νοεµβρίου, εορτή των Εισοδίων
της Θεοτόκου, τοπική αργία για ολόκληρη τη νήσο Αµοργό.

21) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Εξωραϊκός Φυσιολατρικός Πολι-
τιστικός Σύλλογος «ΜΕΓΑΣ ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ» ζητεί τη µετατροπή
της ∆ηµοτικής Επιχείρησης «TEXNOΠΟΛΙΣ» σε κοινή Ανώνυµη
Εταιρεία.

22) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων µε
Αναπηρία ζητεί τη συµµετοχή της στο διάλογο για τα ασφαλι-
στικά και συνταξιοδοτικά θέµατα.

23) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΕΞΑΡΧΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Νίκαιας Λάρισας ζητεί τη στε-
λέχωση του περιφερειακού αγροτικού ιατρείου Νίκαιας µε ια-
τρικό και νοσηλευτικό προσωπικό, καθώς και την ανέγερση νέου
κτιρίου για τη στέγασή του.

24) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Παράρτηµα Γρεβενών του Τε-
χνολογικού Εκπαιδευτικού Ιδρύµατος ∆υτικής Μακεδονίας ζητεί
τη στελέχωση µε διοικητικό προσωπικό του Τµήµατος Εφαρµο-

γών Πληροφορικής στη ∆ιοίκηση και στην Οικονοµία του πα-
ραρτήµατος Γρεβενών.

25) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Υπαλλή-
λων της Γενικής Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού ζητεί την
επίλυση οικονοµικών ζητηµάτων των µελών του κ.λπ..

26) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Επαγγελµατιών Βιο-
καλλιεργητών δυτικής Μακεδονίας «Η ΒΙΟΛΟΓΙΚΗ ΑΥΡΑ» ζητεί
να ενταχθεί η περιοχή της δυτικής Μακεδονίας στο πρόγραµµα
εκτατικοποίησης της κτηνοτροφίας και των οπωροκηπευτικών.

27) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Αδιόρι-
στων Εκπαιδευτικών µε αναπηρία 67% και άνω ζητεί να εκδοθούν
οι υπουργικές αποφάσεις που απαιτούνται για το διορισµό των
εκπαιδευτικών της κατηγορίας αυτής.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο οικοδοµικό
πρόβληµα που αντιµετωπίζουν ιδιοκτήτες οικοπέδων στο Νοµό
Αχαΐας.

29) Οι Βουλευτές, Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ, Β’
Πειραιώς και Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ)
ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία τα Σωµατεία
της Ν/ΖΩΝΗΣ ζητούν την ιατροφαρµακευτική κάλυψη όλων των
ανέργων χωρίς προϋποθέσεις κ.λπ.

30) Οι Βουλευτές, Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥ-
ΛΟΣ και Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία ο ∆ήµος Ξυλοκάστρου Κορινθίας ζητεί την
επανεξέταση των ζηµιών που υπέστησαν οι παραγωγοί της πε-
ριοχής Ξυλοκάστρου από τις βροχοπτώσεις του Σεπτεµβρίου
2009.

31) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΣΩΤΗΡΗΣ ΧΑΤΖΗΓΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Πύλης Τρικάλων ζητεί
έκτακτη οικονοµική ενίσχυση για την αντιµετώπιση κατολισθητι-
κού φαινοµένου στην περιοχή του.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 4316/13/01/2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Πλεύρη Αθανάσιο, Γεωργιάδη Σπυρίδωνα - Άδωνη δό-
θηκε µε το υπ αριθµ. Β-347/4-2-10 έγγραφο από τον Υφυπουργό
Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων η ακόλουθη απάντηση:

4254 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2. Στην µε αριθµό 4412/14/01/2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μουλόπουλου Βασίλειου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 4507/ΙΗ-4-2-10

έγγραφο από τον Υφυπουργό Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:

4256 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3. Στην µε αριθµό 4470/14/01/2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Γεωργιάδη Σπυρίδωνα - Άδωνη, Πλεύρη Αθανάσιο δό-

θηκε µε το υπ αριθµ. Β-288/4-2-10 έγγραφο από τον Υφυπουργό
Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων η ακόλουθη απάντηση:

4258 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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4. Στην µε αριθµό 4552/15/01/2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Τζίµα Μαργαρίτη δόθηκε µε το υπ αριθµ. 7017/4/10611/4-2-

10έγγραφο από τον Υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη η ακό-
λουθη απάντηση:

4260 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



5. Στην µε αριθµό 5165/26/01/2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καράογλου Θεοδώρου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 7017/4/10612 -4-

2-10έγγραφο από τον Υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη η
ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, πριν εισέλθουµε στη συζήτηση των επικαίρων ερωτή-
σεων, θα µου επιτρέψετε να ανακοινώσω στο Σώµα, ότι η
διεξαγωγή της προ ηµερησίας διατάξεως, σύµφωνα µε το άρθρο
143 του Κανονισµού της Βουλής, συζήτηση που είχε προγραµ-
µατιστεί για την Τρίτη 2 Μαρτίου 2010 και ώρα 18.00’, µε πρω-
τοβουλία του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλεξίου Τσίπρα, σε
επίπεδο Αρχηγών Κοµµάτων, µε θέµα το: «Πρόγραµµα Σταθε-
ρότητας και Ανάπτυξης» που κατέθεσε η Ελληνική Κυβέρνηση

στην Ευρωπαϊκή Ένωση, αναβάλλεται, κατόπιν της σχετικής χθε-
σινής πρότασης του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλεξίου Τσίπρα
και της αντίστοιχης δηλώσεως του εκπροσώπου της Νέας ∆η-
µοκρατίας κ. Πάνου Παναγιωτόπουλου.

Εποµένως, αύριο, θα έχουµε ηµέρα περισυλλογής. Κατά τον
Κανονισµό της Βουλής πρακτικά ήταν αδύνατο να αλλάξουµε την
ηµερήσια διάταξη γιατί δεν είχαµε το διήµερο που είναι απαραί-
τητο για να οριστεί νέα ηµερήσια διάταξη. Αυτή η εξέλιξη είναι
χθεσινή.

4262 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Η µε αριθµό 465/22.2.2010 πρώτη επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Νικολάου
Τσώνη προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρη-
σκευµάτων, σχετικά µε την κατάσταση στο ΤΕΙ Λαµίας κ.λπ., ανα-
βάλλεται λόγω κωλύµατος της Υπουργού και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί η µε την υπ’αριθµό 458/22.2.2010 επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Προκόπη Παυλό-
πουλου, προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε τη µονιµοποίηση ερ-
γαζοµένων σε προγράµµατα ««STAGE»» κτλ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Παυλόπουλου έχει ως εξής:
«Μιλώντας στη Βουλή, κατά την προ ηµερησίας διατάξεως συ-

ζήτηση της 1.2.2010, µε αντικείµενο τη διαφάνεια στο δηµόσιο
βίο που έγινε µε πρόταση του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης και Προέδρου της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αντωνίου Σα-
µαρά, ο Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής
∆ιακυβέρνησης κ. Γ. Ραγκούσης, ανέφερε ανακριβέστατα, µε-
ταξύ άλλων, ότι η Νέα ∆ηµοκρατία, ως κυβέρνηση, προέβη «σε
απαράδεκτες νοµιµοποιήσεις νέων ανθρώπων» που εργάζονταν
σε προγράµµατα ««STAGE»». Και τούτο µολονότι του είναι γνω-
στό –ή οφείλει στοιχειωδώς να γνωρίζει- ότι µε βάση τις αναθε-
ωρηµένες, κατά τη Συνταγµατική Αναθεώρηση του 2001,
διατάξεις του άρθρου 103 παράγραφος 8 του Συντάγµατος µια
τέτοια µονιµοποίηση είναι παντελώς αδύνατη. Ενόψει των ανω-
τέρω ερωτάται ο κύριος Υπουργός Εσωτερικών Αποκέντρωσης
και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης,

1. Μπορεί να αναφέρει έστω και ένα παράδειγµα µονιµοποίη-
σης εργαζόµενου σε προγράµµατα «STAGE» από την κυβέρνηση
Καραµανλή;

2. Τι έχει να απαντήσει στο ότι την ίδια στιγµή που σήµερα το
ΠΑΣΟΚ πετάει, κυριολεκτικά, στον δρόµο, µε συνταγµατικώς
αδιάβλητες, κοινωνικώς ανάλγητες και πολιτικώς απαράδεκτες
τακτικές τους εργαζόµενους σε προγράµµατα «STAGE», η Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ, πριν από τη Συνταγµατική Αναθεώρηση
του 2001, όταν δηλαδή τούτο ήταν συνταγµατικώς εφικτό, µονι-
µοποίησε χιλιάδες εργαζόµενους σε προγράµµατα «STAGE» µε
τους ν. 2738/1999 (αρ. 30 παρ.1) και 2839/2000 (αρ.11 παρ.15),
εκ των οποίων µάλιστα ο πρώτος φέρει, «φαρδιά πλατιά», και την
υπογραφή του κ. Γ. Παπανδρέου ως Υπουργού Εξωτερικών;»

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Παυλόπουλου θα απαντήσει ο
Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυ-
βέρνησης κ. Γιάννης Ραγκούσης.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Αγαπητές και αγα-
πητοί συνάδελφοι, είναι σε όλους γνωστό, γιατί συνέβη να ήταν
ένα από τα πρώτα νοµοσχέδια της Κυβέρνησης του Γιώργου Πα-
πανδρέου που µάλιστα πρόλαβαν να ψηφιστούν την προηγού-
µενη χρονιά του 2009, ότι όπως ακριβώς είχαµε δεσµευθεί
προεκλογικά έτσι, λοιπόν, προχωρήσαµε στη θέσπιση ενός πλή-
ρως αδιάβλητου, απόλυτα αντικειµενικού και αναµφισβήτητα –
για τα σηµερινά δεδοµένα- αξιοκρατικού συστήµατος
προσλήψεων σε όλο το δηµόσιο τοµέα, καθώς επίσης και στους
ΟΤΑ.

Μάλιστα για πρώτη φορά Κυβέρνηση πήρε την απόφαση µε
βάση την εντολή της Κοινοβουλευτικής της Οµάδας, να µην κάνει
χρήση ενός κακώς εννοούµενου µέχρι τότε δικαιώµατος που
ασκούσαν πολλές κυβερνήσεις, να χρησιµοποιήσει δηλαδή -
µέχρι να αλλάξει τη νοµοθεσία- τα ίδια µέσα που είχε µετέλθει η
προηγούµενη κυβέρνηση στον τοµέα των προσλήψεων. Χαρα-
κτηριστική απόδειξη γι’ αυτό είναι ότι παρατείναµε συµβάσεις
έργου µέχρι τον προσεχή Απρίλιο, αντί να αντικαταστήσουµε
όσες απ’ αυτές είχαν λήξει, µε συµβάσεις έργου που θα µπο-
ρούσαµε να συνάψουµε µε το προηγούµενο καθεστώς, όπως
έκανε η προηγούµενη κυβέρνηση.

Και όλα αυτά για ένα και µοναδικό λόγο. Γιατί δεν θέλαµε να
επαναλάβουµε τις ίδιες διαδικασίες, οι οποίες θα οδηγούσαν
στην απόλυτη µονιµοποίηση ανθρώπων, οι οποίοι χωρίς να
φταίνε σε τίποτα, σε τελευταία ανάλυση –τα θύµατα της όλης
συζήτησης ήταν αυτοί- προσέρχονταν στο δηµόσιο µέσα από
αδιαφανείς, αναξιοκρατικές και πελατειακές συµβάσεις είτε
«STAGE» είτε συµβάσεις έργου. Έκαναν κάποιο χρονικό διά-
στηµα είτε τις συµβάσεις µαθητείας είτε τις συµβάσεις έργου.
Στη συνέχεια µε την προσαύξηση της µοριοδότησης και µε προ-
κηρύξεις που γίνονταν αποκλειστικά για τον οποιονδήποτε χώρο
-και για το συγκεκριµένο φορέα για τον οποίο κάθε φορά προ-
κηρύσσονταν κάποιες θέσεις- κατάφερναν να πετύχουν τη µονι-
µοποίησή τους σε βάρος εκατοντάδων χιλιάδων, για να µην
πούµε και εκατοµµυρίων παιδιών, νέων ανθρώπων, άνεργων ή
όσων εργάζονταν στον ιδιωτικό τοµέα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Ήταν µια διαδικασία µονιµοποίησης διά µέσου της προσαύ-
ξησης της µοριοδότησης την οποία και καταργήσαµε.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας ότι είναι απορίας άξιο πώς
χρειάζεται -και αυτό είναι µία έκπληξη που δεν µπορώ να την κρα-
τήσω- µετά από µια τόσο µεγάλη συζήτηση που έχουµε κάνει για
το νέο νόµο για τις προσλήψεις, όπου αποδείχθηκε κατ’ επανά-
ληψη µε ντοκουµέντα ότι αυτή η διαδικασία των µονιµοποιήσεων
δια µέσου της προσαύξησης της µοριοδότησης αφορούσε και
τους συµβασιούχους για τα «STAGE», εκ των υστέρων και για
µια ακόµη φορά να τοποθετηθούµε γι’ αυτό το θέµα.

Το ζητήσατε, το κάναµε κύριε Παυλόπουλε, αυτά είναι τα δε-
δοµένα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Προκόπης Παυλόπουλος έχει το λόγο.

Ορίστε, κύριε Παυλόπουλε, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η επίκαιρη ερώτηση, κύριε Υπουργέ, έγινε γιατί κατά τη συζή-

τηση της 1ης Φεβρουαρίου περίπου υπονοήσατε ότι µονιµοποι-
ήθηκαν από την κυβέρνηση Καραµανλή, οιονεί αυτοµάτως
υπηρετούντες σε προγράµµατα «STAGE». Και αν δεν εννοούσατε
ακριβώς αυτό, λέτε ότι είναι διαβλητές οι διαδικασίες και το επα-
ναλάβατε και τώρα, λέγοντας ότι η προσαύξηση µοριοδότησης
είναι µία διαδικασία δήθεν πελατειακή!

Στο λίγο χρόνο που έχω ας ξεκαθαρίσουµε λοιπόν ορισµένα
πράγµατα, τα οποία πρέπει για µια ακόµη φορά -γιατί η παρα-
πληροφόρηση «πάει σύννεφο»- να τεθούν και να συγκεκριµενο-
ποιηθούν.

Πρώτον, τα προγράµµατα «STAGE» δεν τα επινόησε καµµιά
κυβέρνηση Νέας ∆ηµοκρατίας, καµµιά κυβέρνηση Καραµανλή.
Τα προγράµµατα «STAGE» είναι επινόηση ΠΑΣΟΚ εν έτει 1997.

∆εύτερον, ενώ ξεκίνησαν ως προγράµµατα κοινοτικά, έγιναν
και µε εθνικούς πόρους. Το κυριότερο µάλιστα πρόγραµµα
«STAGE» -µε χιλιάδες ανθρώπους- που έγινε µε κοινοτικούς πό-
ρους και πάνω από 15.000.000 ευρώ εθνικούς πόρους, ήταν µε
υπογραφή του ∆ηµήτρη Ρέππα το Φλεβάρη του 2003, όταν εί-
χαµε κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και ήταν για δώδεκα µήνες. Και
επειδή οι άνθρωποι αυτοί είχαν αποκτήσει ειδίκευση, εµείς στη
συνέχεια το παρατείναµε µέχρι δεκαοκτώ µήνες. Άρα, τα προ-
γράµµατα «STAGE» επινόηση δική σας ήταν και µε κοινοτικούς
και µε εθνικούς πόρους.

Ακόµη, καµµία απολύτως αυτόµατη µονιµοποίηση δεν µπο-
ρούσε να γίνει. ∆ιότι είναι γνωστό ότι µετά την Αναθεώρηση του
2001 δεν µπορούσε να γίνει αυτόµατη µονιµοποίηση συµβασι-
ούχων, πολύ περισσότερο σε προγράµµατα «STAGE».

Αντιθέτως το ΠΑΣΟΚ µε δύο νόµους προ του 2001 και όταν
επιτρεπόταν αυτό συνταγµατικά -για τα προγράµµατα «STAGE»
παρακαλώ που τώρα τα κατηγορείτε και λέτε, «πώς τους παίρ-
νατε»- µονιµοποίησε αρκετές χιλιάδες. Είναι οι δύο νόµοι ο
2738/99 και ο 2839/2000 µε υπογραφή του κ. Παπανδρέου, τότε
Υπουργού Εξωτερικών. Και επινοήσατε τα «STAGE» και όταν επι-
τρεπόταν µονιµοποιούσατε. Και τώρα λέτε ότι πρέπει να πάνε
στο πυρ το εξώτερον. Και τα πήγατε στο πυρ το εξώτερον.

Τώρα ανακαλύψατε, λοιπόν, ότι είναι πελατειακές σχέσεις τα
«STAGE»; Όταν ήταν επί των ηµερών σας και µονιµοποιούσατε,
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γιατί µπορούσατε, ήταν καλά;
Εγώ τι έκανα ως Υπουργός; Το µόνο που έκανα ήταν την πρό-

σθετη µοριοδότηση της εµπειρίας. Λέτε ότι αυτό έγινε για λό-
γους πελατειακούς. Το επανέλαβα, κύριε Υπουργέ, ότι αυτό το
πράγµα δεν έγινε καθόλου για λόγους πελατειακούς.

Έγινε γιατί όσοι δεν µονιµοποιήθηκαν µε το διάταγµα 164/2004
κατ’ εφαρµογή της κοινοτικής οδηγίας -που δεν είχατε εφαρµό-
σει και είχαµε παραπεµφθεί στο ∆ικαστήριο των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων- και όσοι δεν µπορούσαν να µονιµοποιηθούν και
αφού δεν το επέτρεπε το Σύνταγµα, η Κοινότητα όταν κάναµε τη
διαπραγµάτευση επέβαλε να έχουµε µία στοιχειώδη µοριοδό-
τηση, την οποία καταργήσατε. Και θα τη βρείτε µπροστά σας
αυτήν την κατάργηση. Αυτό έκανα απολύτως νοµίµως και για να
προσαρµοστούµε στην κοινοτική οδηγία. ∆εν έγινε απολύτως τί-
ποτε παραπάνω.

Και θέλω να σας ερωτήσω. Τώρα ανακαλύψατε ότι είναι µη
αποδεκτή η µέθοδος της πρόσθετης µοριοδότησης της εµπει-
ρίας; Τώρα ανακαλύψατε ότι και αυτή δεν έχει, αν θέλετε, νοµικά
σωστή βάση; Σας ξαναθυµίζω, λοιπόν, γιατί είπατε ότι έγινε διε-
ξοδική συζήτηση, τη συζήτηση που κάναµε εδώ στη Βουλή. Ξέ-
ρετε τι λέγατε προεκλογικά –όχι εσείς ο κ. Καστανίδης µε τον κ.
Ρόβλια- στην περίφηµη συνέντευξη, πριν από τις Ευρωεκλογές;
Έλεγαν ότι η µοριοδότηση που είχαµε δώσει ήταν λίγη και όταν
γινόσαστε κυβέρνηση θα αυξάνατε τη µοριοδότηση. Τι κάνατε
από όλα αυτά;

Είστε σε µια πλήρη προεκλογική-µετεκλογική αντίφαση. Και
επειδή είπατε και αυτά, τα οποία τώρα τα διευκρινίσατε, γι’ αυτό
το λόγο έκανα την επίκαιρη ερώτηση. Αλλά και η διευκρίνισή σας
αφήνει το µεγάλο ζήτηµα ότι τα «STAGE» αλλιώς τα βλέπατε προ
του 2004 ως Κυβέρνηση, αλλιώς ως αντιπολίτευση και αλλιώς
τώρα ως Κυβέρνηση.

Και βεβαίως το κυριότερο από όλα είναι ότι δεν θα ήθελα άλλη
µια φορά να θυµίσω –αν χρειαστεί όµως θα το κάνω- ότι δεν µπο-
ρείτε πριν από τις εκλογές να λέτε για την πρόσθετη µοριοδό-
τηση ότι είναι νόµιµη και πρέπει να αυξηθεί και τώρα να µας λέτε
ότι αυτό είναι µια µορφή πελατειακής σχέσης, την οποία καταρ-
γείτε.

Ευχαριστώ πολύ, Κύριε Πρόεδρε και συγγνώµη για την υπέρ-
βαση του χρόνου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υπουργός κ. Γιάννης
Ραγκούσης έχει το λόγο.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο να δευτερολογήσετε
για τρία λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Νοµίζω ότι είναι
αρκετά δύο πράγµατα απ’ όσα είπε ο κ. Παυλόπουλος. Το πρώτο
είναι ότι η εισαγωγή της τοποθέτησής του είναι σηµαντικά δια-
φοροποιηµένη από την ερώτησή του, διότι νοµίζω ότι και εκεί-
νος συµπρωταγωνίστησε στο διάλογο που είχαµε ως Κυβέρνηση
και Αξιωµατική Αντιπολίτευση στη διάρκεια ψήφισης του νέου
νόµου για τις προσλήψεις. Γι’ αυτό είπε τώρα ότι: «Υπονοήσαµε
και ότι µπορεί να αναφερθήκαµε…», γιατί γνωρίζει πάρα πολύ
καλά ότι διεξοδικά τα έχουµε συζητήσει.

Ο δεύτερος λόγος νοµίζω ότι είναι για µας αρκετός για να υπο-
γραµµίσουµε ένα σηµείο, είναι ότι -ακούσατε τον κ. Παυλόπουλο-
ανέτρεξε πολύ έντονα στο απώτερο παρελθόν. Η µεταφορά κά-
ποιων δεδοµένων από το παρελθόν στο παρόν είναι –και το ξέρει
πολύ καλά ο κ. Παυλόπουλος- πάντα επικίνδυνη, γιατί δηµιουρ-
γεί λανθασµένες εντυπώσεις.

Σε κάθε περίπτωση ένα είναι το κρατούµενο, ότι κανένα από τα
παραδείγµατά του δεν µπορεί να αντληθεί από την παρούσα λει-
τουργία και δράση της Κυβέρνησης του Γιώργου Παπανδρέου,
µιλώντας για µονιµοποίηση ή για διαδικασίες πελατειακών προ-
σλήψεων στο δηµόσιο.

Λοιπόν, εγώ νόµιζα ότι θα ήταν αρκετά αυτά που είχα αναφέ-
ρει στην αρχή. Νοµίζω ότι ο κ. Παυλόπουλος, επιµένοντας, το
µόνο που µε υποχρεώνει είναι, απλώς για µια ακόµη φορά, να
θυµίσω ότι υπήρχε και λειτουργούσε στην πραγµατικότητα ένα
σύστηµα αναξιοκρατικών επιλογών για σύναψη συµβάσεων
έργου, για σύναψη συµβάσεων stage-συµβάσεων µαθητείας. Στη
συνέχεια, όσοι είχαν την προνοµιακή, την αυθαίρετη δυνατότητα,

σε βάρος εκατοµµυρίων παιδιών που εργάζονται στον ιδιωτικό
τοµέα ή είναι άνεργα, να πάρουν αυτές τις συµβάσεις, έπαιρναν
µια µεγάλη προσαύξηση στη µοριοδότηση.

Και αυτό που πλέον λέω και θα το καταθέσω και στα Πρακτικά,
είναι για παράδειγµα µια σειρά από προκηρύξεις για προσλήψεις
που γίνονταν και που είχαν και ως απόλυτο προαπαιτούµενο για
όσους συµµετείχαν σ’ αυτές, να έχουν µια τέτοιου τύπου σύµ-
βαση, για να έχουν το δικαίωµα να προσληφθούν.

∆ηλαδή, κύριε Παυλόπουλε, έχω ως παράδειγµα διαγωνισµό
που έγινε στο Υπουργείο Εσωτερικών, στις 13 Αυγούστου του
2008, όπου υπήρχε ως απαραίτητο πρόσθετο και απόλυτο προ-
σόν που έπρεπε να έχει κάποιος για να συµµετάσχει σ’ αυτόν,
εµπειρία τουλάχιστον δύο ετών, εκ των οποίων το ένα τουλάχι-
στον, στην προετοιµασία του σχεδιασµού και την υλοποίηση των
ευρωπαϊκών προγραµµάτων σχετικών µε τη διαχείριση µετανά-
στευσης και ένα τουλάχιστον έτος σε θέµατα ιθαγένειας.

Αυτό το προσόν το είχαν µόνο όσοι είχαν συµβάσεις έργου και
συµβάσεις έργου είχαν όσοι είχαν τη δυνατότητα να τις συνά-
πτουν, όπως ξέρετε, εκτός διαδικασιών Α.Σ.Ε.Π….

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι µόνο. Και από τα Ηνωµένη
Έθνη έχουν.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): …µε κριτήρια, τα
οποία βεβαίως, κάθε φορά επέλεγε ο κάθε Υπουργός για να συ-
νάψει τέτοιες συµβάσεις έργου.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός κ. Ιωάννης Ραγκούσης καταθέ-

τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµεθα στην µε αριθµό 494/23.02.2010 τρίτη επί-
καιρη ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδος κ. Σταύρου Σκοπελίτη προς τους Υπουργούς Οικονο-
µίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας και Υποδοµών, Μετα-
φορών και ∆ικτύων, σχετικά µε την ακτοπλοϊκή σύνδεση της
Ικαρίας µε την ηπειρωτική χώρα.

Αναλυτικά η επίκαιρη ερώτηση του κ. Σκοπελίτη έχει ως εξής:
«Η πολιτική της απελευθέρωσης των ακτοπλοϊκών συγκοινω-

νιών, που ακολουθούν οι κυβερνήσεις ΠΑΣΟΚ και Νέα ∆ηµο-
κρατία, σε συνδυασµό µε την επιβολή από τους εφοπλιστές,
παρά την τεράστια κερδοφορία τους, µεγάλων και συνεχών αυ-
ξήσεων στα εισιτήρια που συνοδεύεται µε τη µείωση της συχνό-
τητας ή την κατάργηση δροµολογίων, έχουν οδηγήσει σε
απαράδεκτη κατάσταση την ακτοπλοϊκή σύνδεση πολλών νησιών
της χώρας.

Έκφραση αυτής της κατάστασης είναι και η ακτοπλοϊκή σύν-
δεση του λιµανιού του Αγ. Κήρυκου µε αυτό του Πειραιά, που
βρίσκεται στο χειρότερο σηµείο των τελευταίων χρόνων.

Στο λιµάνι του Αγ. Κήρυκου δεν προσεγγίζει πλοίο µε τακτικά
δροµολόγια, κατάσταση που επηρεάζει και δυσχεραίνει τις µε-
τακινήσεις των κατοίκων από τη νότια πλευρά του νησιού, αλλά
και την εµπορευµατική κίνηση των προϊόντων που εφοδιάζουν
την αγορά. Επιπλέον, οι κάτοικοι και οι επισκέπτες του νησιού µε
προορισµό τη νότια Ικαρία επιβαρύνονται για την µετακίνησή
τους, εκτός από τα ήδη αυξηµένα ναύλα των πλοίων, µε 35-40
ευρώ που κοστίζει η διαδροµή µε ταξί σε άτοµα που δεν έχουν
ιδιωτικό µέσο µεταφοράς. Αποτέλεσµα, να επιβαρύνεται το κό-
στος µετακίνησης επιβατών και εµπορευµάτων και να προκαλεί-
ται αβεβαιότητα για την κίνηση της ερχόµενης τουριστικής
περιόδου.

∆υστυχώς και στις αεροµεταφορές η κατάσταση δεν είναι κα-
λύτερη όπου και τα ναύλα έχουν αυξηθεί, αν και η γραµµή Ικαρία-
Αθήνα συγκαταλέγεται στις επιδοτούµενες γραµµές και οι
πτήσεις γίνονται µε πάρα πολλά προβλήµατα (καθυστερήσεις,
βλάβες κ.λπ.).

Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί τι µέτρα θα πάρει η Κυβέρνηση
ώστε:

-Να αποκατασταθεί άµεσα η σύνδεση του Αγ. Κήρυκου µε τον
Πειραιά, αλλά και να εξασφαλιστεί η απρόσκοπτη, τακτική, στα-
θερή και µόνιµη σύνδεση του λιµανιού του Αγ. Κήρυκου µε τον
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Πειραιά, ανεξάρτητα από τους σχεδιασµούς των ακτοπλοϊκών
εταιρειών;

-Να λυθούν τα προβλήµατα στις αεροµεταφορές;»
Το λόγο έχει για να απαντήσει στην παρούσα επίκαιρη ερώ-

τηση ο Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυ-
τιλίας κ. Σταύρος Αρναουτάκης.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡΝΑΟΥΤΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας Αντα-

γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, η νησιωτικότητα της χώρας µας επιβά-

λει τη συνεχή λήψη µέτρων για την εξυπηρέτηση και την κάλυψη
των αναγκών του συνόλου του κοινωνικού, τουριστικού και εµπο-
ρικού ιστού των νησιών µας και ιδίως αυτών των αποµακρυσµέ-
νων νησιών. Η σύνδεση της Ικαρίας µε τον Πειραιά, αλλά και µε
τη λοιπή ηπειρωτική Ελλάδα, διασφαλίζεται από την πολιτεία,
τόσο ακτοπλοϊκώς όσο και αεροπορικώς.

Πιο συγκεκριµένα, κατά την τρέχουσα δροµολογιακή περίοδο,
η Ικαρία εξυπηρετείται ακτοπλοϊκώς από τον Λιµένα Πειραιά,
µέσω του Λιµένα Ευδήλου µε το επιβατικό «ΝΗΣΟΣ ΜΥΚΟΝΟΣ»,
µε πέντε δροµολόγια την εβδοµάδα, πλην Τρίτης και Κυριακής,
κατά τη χειµερινή περίοδο και έξι δροµολόγια την εβδοµάδα,
πλην Κυριακής, κατά την θερινή περίοδο και την περίοδο του
Πάσχα. Αεροπορικώς, η γραµµή Αθήνα-Ικαρία εξυπηρετείται µε
έξι εβδοµαδιαία δροµολόγια κατά τη χειµερινή περίοδο και επτά
κατά την θερινή, έχοντας αυξήσει σηµαντικά τον αριθµό των ελά-
χιστων προσφερόµενων θέσεων εβδοµαδιαίως από εκατόν σα-
ράντα κατά τη χειµερινή περίοδο και διακόσια δέκα κατά τη
θερινή, σε εκατόν εβδοµήντα πέντε και διακόσια σαράντα πέντε
αντίστοιχα.

Όπως είναι γνωστό, στο πλαίσιο των ενδοµεταφορών, οι εν-
διαφερόµενες πλοιοκτήτριες εταιρείες επιλέγουν ελεύθερα µε
επιχειρηµατικά κριτήρια, τις γραµµές που θα δροµολογηθούν τα
πλοία τους. Πρωταρχικός ρόλος της πολιτείας είναι ό έλεγχος
της τήρησης των προβλεπόµενων προϋποθέσεων δροµολόγη-
σης και διασφάλιση του δηµοσίου συµφέροντος στις περιπτώ-
σεις που η ελεύθερη αγορά δεν εξασφαλίζει το απαιτούµενο
επίπεδο εξυπηρέτησης. Στις περιπτώσεις αυτές δραστηριοποιεί
όλα τα διαθέσιµα πλοία µε το µέγιστο αριθµό δροµολογίων και
κυρίως µε τη σύναψη συµβάσεων ανάθεσης δηµόσιας υπηρε-
σίας.

Για την τρέχουσα δροµολογιακή περίοδο 1.11.2009 έως
31.10.2010 και δεδοµένου ότι δεν υποβλήθηκε καµµία δήλωση
ελεύθερης δροµολόγησης, το τέως Υπουργείο Εµπορικής Ναυ-
τιλίας Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτικής, κατόπιν σχετικής γνω-
µοδότησης του ΣΑΣ, προκήρυξε διαγωνισµό για τη
δροµολογιακή γραµµή Πειραιάς ή Ραφήνα ή Λαύριο-Άγιος Κή-
ρυκος-Φούρνοι-Καρλόβασι-Βαθύ και επιστροφή µε µισθούµενο
τµήµα Άγιος Κήρυκος-Φούρνοι-Καρλόβασι και επιστροφή µε την
εκτέλεση τριών δροµολογίων την εβδοµάδα, καθ’ όλη τη διάρ-
κεια της δροµολογιακής περιόδου µε υποχρέωση προσέγγισης
στη Σύρο τουλάχιστον δυο φορές και τη δυνατότητα προσέγγι-
σης σ’ ένα επιπλέον λιµένα στις Κυκλάδες, καθώς και υποχρέ-
ωση για δωρεάν µετακίνηση των κατοίκων της Νήσου Φούρνοι
από και προς Ικαρία και Καρλόβασι.

Ωστόσο, στο διαγωνισµό αυτόν δεν υπεβλήθη καµία σχετική
προσφορά µε αποτέλεσµα το Υπουργείο να επαναπροκηρύξει
την γραµµή Πειραιάς ή Ραφήνα ή Λαύριο-Άγιος Κύρηκος-Φούρ-
νοι-Καρλόβασι-Βαθύ και επιστροφή µε την εκτέλεση δύο δροµο-
λογίων την εβδοµάδα καθ’ όλη την διάρκεια της δροµολογιακής
περιόδου, µε υποχρέωση προσέγγισης στη Σύρο τουλάχιστον
µια φορά και µε δυνατότητα προσέγγισης σ’ ένα επιπλέον λιµένα
στις Κυκλάδες, καθώς και υποχρέωση για δωρεάν µετακίνηση
των κατοίκων. Και σε αυτόν το διαγωνισµό δεν υπεβλήθη καµµία
προσφορά και περιµένουµε πολύ σύντοµα, έως τις 4 του µήνα,
να συνεδριάσει το ΣΑΣ για να αποφασίσει για τις νέες ακτοπλοϊ-
κές γραµµές.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Βουλευτής Λέσβου
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Σταύρος Σκοπελίτης
έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Όπως είδατε και εσείς, κύριε Πρόε-
δρε, µε την επίκαιρη αυτή ερώτησή µας ζητάµε από τον Υπουργό

και από την Κυβέρνηση την ικανοποίηση του αιτήµατος των κα-
τοίκων της Ικαρίας και των Φούρνων –γιατί υπάρχει ένα πρό-
βληµα και µε το άλλο το νησί- να έχουν αυτό που δικαιούνται,
µόνιµη και σταθερή συγκοινωνία µε την Στερεά Ελλάδα, µε την
Αθήνα, µε τον Πειραιά. Αυτή την σύνδεση δεν την έχουν. Ό,τι και
να λέτε, δεν την έχουν. Και αυτό το ξέρουν πάρα πολύ καλά, κα-
λύτερα απ’ όλους µας, οι κάτοικοι των δυο νησιών.

Και γιατί δεν την έχουν; Οι εφοπλιστές που ελέγχουν τις ακτο-
πλοϊκές συγκοινωνίες, τις έχουν µετατρέψει ουσιαστικά σε «τσι-
φλίκι» τους. Έχουν µετατρέψει το Αιγαίο σε «ξέφραγο αµπέλι»
µε ένα στόχο και έναν σκοπό, να «αυγατίσουν» τα κέρδη τους.

Αυτή η κατάσταση που είναι γενικότερη, κύριε Υπουργέ, επι-
κρατεί και στα νησιά µας και συγκεκριµένα στα δύο νησιά που
αναφέραµε στην επίκαιρη ερώτησή µας, την Ικαρία και τους
Φούρνους.

Αυτοί οι εφοπλιστές καθορίζουν τα δροµολόγια που θα κάνουν
και τα κάνουν όπως τους συµφέρει. Αποκλείουν λιµάνια γιατί δεν
τους συµφέρει, λένε. Όπως αποκλείουν το λιµάνι του Αγίου Κή-
ρυκα, υποβάλλοντας σε ταλαιπωρία τους κατοίκους του νότιου
τµήµατος του νησιού αλλά γενικότερα όχι µόνο σε ταλαιπωρία
αφού υποβάλλονται -όπως τονίζεται και στην ερώτησή µας- και
σε οικονοµική δαπάνη για να πάνε στα χωριά τους.

Επίσης ακριβαίνουν τα ναύλα όποτε τους καπνίσει. Κοντεύουν
να τα κάνουν απλησίαστα και είναι απλησίαστα για τις λαϊκές
µάζες. Και βέβαια, το δικαίωµα αυτό, να έχουν αυτήν τη συµπε-
ριφορά το δώσατε εσείς και βέβαια η προηγούµενη κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας. Εσείς µε την πολιτική σας της απελευ-
θέρωσης των ακτοπλοϊκών συγκοινωνιών, τους δώσατε αυτό το
δικαίωµα να αλωνίζουν στο Αιγαίο και να δηµιουργήσουν αυτήν
την κατάσταση.

Η κατάσταση βέβαια και στις αεροπορικές συγκοινωνίες δεν
είναι καλύτερη σε σχέση µε τη σύνδεση µε την Ικαρία. Αναφέ-
ροµαι και στην ερώτηση, ότι υπάρχουν καθυστερήσεις στα δρο-
µολόγια, βλάβες επικαλούµενες βλάβες των αεροπλάνων κ.λπ.
Το µόνο βέβαια που πάει καλά -γιατί υπάρχει ένας τοµέας που
πάει καλά- είναι η αύξηση των ναύλων που πληρώνουµε. Πρό-
σφατα έγινε τέτοια αύξηση από τα 49 ευρώ πήγε στα 57 ευρώ και
είναι και επιδοτούµενη η γραµµή αυτή, κύριε Υφυπουργέ.

Αποτέλεσµα, λοιπόν, πολιτικών είναι τα προβλήµατα που βιώ-
νουν σήµερα οι κάτοικοι των νησιών µας σε σχέση µε τη σύνδεσή
τους µε την ηπειρωτική χώρα. Θα µπορούσαν να αλλάξουν µε
µια άλλη πολιτική, αλλά τέτοια βούληση δεν υπάρχει. Η µόνη
βούληση που υπάρχει είναι να στηρίξετε και οι προηγούµενοι και
εσείς τα εφοπλιστικά κέρδη και υπερκέρδη και αυτό πρέπει να το
καταλάβει ο λαός µας και ιδιαίτερα οι νησιώτες και να απαιτή-
σουν. Και βέβαια αυτό το καταλαβαίνει πάρα πολύ καλά ο λαός
της Ικαρίας ο οποίος ετοιµάζει κινητοποιήσεις -έκανε και στο πα-
ρελθόν ετοιµάζει και νέες κινητοποιήσεις- αρχής γενοµένης από
την ερχόµενη Τετάρτη.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υφυπουργέ,

έχετε το λόγο για τρία λεπτά, για να δευτερολογήσετε.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡΝΑΟΥΤΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-

γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Αγαπητέ συνάδελφε, το Υπουρ-
γείο µας καταβάλλει κάθε δυνατή προσπάθεια για την καλύτερη
εξυπηρέτηση των κατοίκων των νησιών και εξετάζει θετικά κάθε
επιχειρηµατική πρωτοβουλία και πρόταση που στοχεύει στην αύ-
ξηση της προσφοράς και την αναβάθµιση των παρεχοµένων υπη-
ρεσιών.

Αυτό που πρέπει να πούµε είναι ότι την Πέµπτη που θα συνε-
δριάσει η αρµόδια Επιτροπή, το ΣΑΣ θα προτείνουµε και προτεί-
νουµε την ίδια επαναπροκήρυξη για τα τρία δροµολόγια και
θεωρούµε ότι θα έχουµε το θετικό αποτέλεσµα.

Επίσης αποδεικνύουµε ότι και µε το νέο σχέδιο «ΚΑΛΛΙΚΡΑ-
ΤΗΣ», µε τη νέα αρχιτεκτονική του κράτους, για ένα ισχυρό δήµο
ανά νησί, θα µπορεί κάθε δήµος να χαράξει τη δική του αναπτυ-
ξιακή πορεία σε συνεργασία µε όλους τους φορείς, ούτως ώστε
να µπορεί να υπάρχει η καλύτερη δυνατή εξυπηρέτηση, γιατί και
ο ρόλος της Τοπικής Αυτοδιοίκησης είναι ιδιαίτερα σηµαντικός
και δυναµικός και οφείλουµε να δούµε και αυτήν την προοπτική
και διάσταση.
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Όπως επίσης, πρέπει να σας πω ότι έχει συσταθεί επιτροπή
για το µεταφορικό ισοδύναµο που είναι µία δέσµευσή µας και θε-
ωρούµε ότι σε πολύ σύντοµο χρονικό διάστηµα και σε συνεν-
νόηση µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή θα το έχουµε πετύχει.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Εισερχόµεθα τώρα στην

µε αριθµό 489/23-2-2010 τέταρτη επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνου Αϊ-
βαλιώτη προς τον Υπουργό Εξωτερικών σχετικά µε τις
διαπραγµατεύσεις µε την Πρώην Γιουγκοσλαβική ∆ηµοκρατία
της Μακεδονίας (Π.Γ.∆.Μ.) κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Αϊβαλιώτη έχει ως εξής:
«Τον τελευταίο καιρό υπάρχει µία έντονη κινητικότητα στο ζή-

τηµα της ονοµασίας της Βαρντάρσκα (Π.Γ.∆.Μ.) µε επαφές Ελ-
λήνων και Σκοπιανών επισήµων. Το Συµβούλιο των Πολιτικών
Αρχηγών του 1992 είχε αποφασίσει ότι ο όρος «Μακεδονία» δεν
µπορεί να υπάρχει ως σύνθετο ή παράγωγο στην ονοµασία της
χώρας αυτής. Έκτοτε δεν υπήρξε άλλη απόφαση του Συµβου-
λίου Πολιτικών Αρχηγών που να ανατρέπει τη διαυγή και εθνικά
αξιοπρεπή αυτή θέση. Η Βαρντάρσκα επιθυµεί διακαώς την
άµεση έναρξη ενταξιακών διαπραγµατεύσεων µε την Ευρωπαϊκή
Ένωση, ενώ είναι γνωστό ότι δεν πληροί τους σχετικούς όρους.

Ερωτάσθε:
∆εδοµένων των ακραίων και προκλητικών θέσεων των Σκοπίων

(αλλά και της ακατανόητης ελληνικής υποχωρητικότητας η οποία
αποθρασύνει τους ακραίους στη χώρα αυτή) εξετάζετε την εκκί-
νηση της διαπραγµάτευσης από µηδενική βάση, δηλώνοντας πα-
ράλληλα προς την άλλη πλευρά ότι η απόφαση των Πολιτικών
Αρχηγών του 1992 παραµένει πάντα ισχυρή;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου θα απαντήσει
ο Αναπληρωτής Υπουργός Εξωτερικών κ. ∆ηµήτριος ∆ρούτσας.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ∆ΡΟΥΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εξωτε-

ρικών): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Αξιότιµοι κυρίες και κύριοι Βουλευτές, όπως µου είχε δοθεί η

δυνατότητα να πω σε πολλές παρεµβάσεις µου και από αυτό εδώ
το Βήµα, το πλαίσιο εντός του οποίου διεξάγεται η συζήτηση για
την ονοµασία της Πρώην Γιουγκοσλαβικής ∆ηµοκρατίας της Μα-
κεδονίας είναι δεδοµένο, οριοθετείται από τις αποφάσεις του
Συµβουλίου Ασφάλειας 817 και 845 του 1993 καθώς και από την
ενδιάµεση συµφωνία που υπάρχει µεταξύ των δύο χωρών.

Εξίσου δεδοµένη και ξεκάθαρη είναι η θέση της Ελλάδας στο
πλαίσιο αυτό, η εθνική κόκκινη γραµµή µε την οποία συµφωνεί η
µεγάλη πλειοψηφία των κοµµάτων εδώ στη Βουλή των Ελλήνων,
µία ονοµασία µε γεωγραφικό προσδιορισµό και ισχύ έναντι όλων,
erga omnes.

Αυτή είναι και η µόνη λύση η οποία µπορεί να δώσει ένα ορι-
στικό τέλος στην εκκρεµότητα που υπάρχει, η µόνη που θα επι-
τρέψει στις δύο χώρες να αναπτύξουν σχέσεις καλής γειτονίας
σε στέρεη και µόνιµη βάση εντός του ΝΑΤΟ και της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και το τονίζω αυτό.

Τη θέση αυτή, την επαναλαµβάνουµε µε κάθε αφορµή προς
όλους τους συνοµιλητές µας και ούτε στιγµή δεν έχουµε απο-
µακρυνθεί από αυτή και ούτε στιγµή δεν θα αποµακρυνθούµε
από αυτήν, άρα καµµία απολύτως ελληνική υποχωρητικότητα
στο θέµα αυτό.

Σας πληροφορώ ότι η σαφήνεια ακριβώς αυτή των θέσεών µας
είναι κάτι που ενισχύει και τη διαπραγµατευτική µας θέση αλλά
και την αξιοπιστία της χώρας µας.

Η Κυβέρνηση, στη διαδικασία αυτή, προσέρχεται όχι µόνο µε
την ισχύ των επιχειρηµάτων αλλά και µε γνήσια εποικοδοµητική
διάθεση και περιµένουµε ακριβώς αυτή τη διάθεση, να δούµε
ανταπόκριση και από την πλευρά των Σκοπίων µε απτά δείγµατα.
Βεβαίως, δεν εξυπηρετεί το στόχο της εξεύρεσης λύσης η προ-
σφυγή σε τεχνητά ιδεολογήµατα, που θυµίζουν άλλες εποχές σε
συµπεριφορές που είναι και εκλαµβάνονται ως προκλητικές.

Τέλος, να σας πω ότι την προηγούµενη εβδοµάδα ήταν ως
γνωστόν στη χώρα µας ο κ. Νίµιτς, ο διαπραγµατευτής του ΟΗΕ.
Η επίσκεψη αυτή ήταν η πρώτη επαφή του µε τη νέα Ελληνική
Κυβέρνηση και πραγµατοποιήθηκε κατόπιν δικής µας πρωτο-
βουλίας και πρόσκλησης. Είχαµε µία καλή συζήτηση και είχαµε

και τη δυνατότητα να του εξηγήσουµε και να ξεκαθαρίσουµε για
άλλη µια φορά τις θέσεις µας, στο πνεύµα που σας περιέγραψα
και το κυριότερο να φέρουµε τη συζήτηση πάλι στη σωστή της
βάση.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο ερωτών Βουλευτής

του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώ-
της έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Το ψευτοµακεδονικό, κύριε Πρόεδρε, δεν θα υπήρχε εάν είχε

εµπεδωθεί η πεποίθηση διεθνώς ότι η Ελλάδα δεν υποχωρεί. ∆υ-
στυχώς πενήντα χρόνια λαθών έναντι της Τουρκίας οδήγησαν
και στην αποθράσυνση άλλων επιθετικών γειτόνων. Να πάρουµε
µερικά δεδοµένα.

Πρώτον, στα Σκόπια κυβερνούν οι εθνικιστές. Κυβερνούν οι
επιθετικοί επεκτατιστές, κυβερνούν οι ακραίοι. Με αυτούς, λοι-
πόν, συνδιαλεγόµαστε, µε αυτούς τους ακραίους διαπραγµα-
τευόµαστε και ως γνωστόν µε έξαλλους ακραίους δεν µπορεί να
διαπραγµατευτεί κανείς τίποτα.

∆εύτερο δεδοµένο. Η Ελλάδα είναι µέλος της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και του ΝΑΤΟ. Τα Σκόπια είναι έξω. ∆εν ζητούµε εµείς
λοιπόν κάτι, εκείνοι ζητούν και µάλιστα διακαώς να µετάσχουν σ’
αυτούς τους δύο θεσµούς.

Τρίτον, είναι γνωστό πως χωρίς την ελληνική οικονοµική δρα-
στηριότητα τα Σκόπια θα ήταν µία απέραντη έρηµος. Σε αλλε-
πάλληλες αποστολές που έκανα µε το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο
στα Σκόπια, είχα την ευκαιρία να δω και να ακούσω τους Σκο-
πιανούς να λένε ότι χωρίς την πολυποίκιλη ελληνική οικονοµική
συνδροµή η Βαρντάρσκα θα είχε γίνει ήδη δύο ή και περισσό-
τερα κοµµάτια.

Από όλα, λοιπόν, αυτά τα ξερά δεδοµένα –τα γεγονότα δη-
λαδή- συνάγεται ότι οι «ψευτο-Μακεδόνες» µας χρειάζονται και
δεν τους χρειαζόµαστε. Αυτή είναι η αλήθεια.

Όλοι ξέρουµε πως αν υποχωρήσουµε στο βόρειο, στο άνω,
στο κάτω, στο πέρα, στο δώθε «Μακεδονία», σύντοµα αυτό το
πρόθεµα θα φύγει και θα µείνει, κύριε Υπουργέ –και το ξέρετε-
το όνοµα και ο όρος «Μακεδονία». Έτσι, λοιπόν, κάτι που είναι
σύµφυτο και άντεξε τρεις χιλιάδες χρόνια µε τον ελληνικό πολι-
τισµό, µε την ελληνική ιστορία, θα το έχουµε δώσει -και είναι δική
µας ευθύνη- στους Σκοπιανούς.

Θέλουν, λοιπόν, οι Σκοπιανοί –και αυτό θέλουν να περάσουν
και στη συλλογική διεθνή συνείδηση- ότι η Μακεδονία είναι κάτι
διαφορετικό από την Ελλάδα µε δική µας υπογραφή. Αυτό ζη-
τούν!

Θα είναι, λοιπόν, άλλο ο Έλληνας και άλλο ο Μακεδόνας και µε
τη βούλα της Ελληνικής Κυβέρνησης. Εµάς περιµένουν, λοιπόν,
να υποχωρήσουµε, το δικό µας «ΟΚ» επιζητούν οι «ψευτο-Μακε-
δόνες».

Νοιώθετε ότι ως Κυβέρνηση έχετε τέτοια εξουσιοδότηση; ∆η-
λαδή, σας είπε κανείς ότι ακυρώθηκε η απόφαση των Συµβου-
λίου των Πολιτικών Αρχηγών του 1992; Κάνατε µήπως νέο
Συµβούλιο υπό την Προεδρία του κ. Παπούλια; Γιατί δεν το συ-
γκαλείτε αυτό το Συµβούλιο, ώστε να ληφθεί µία απόφαση; Εδώ
οι µετρήσεις δείχνουν ότι το 90% των Ελλήνων απορρίπτουν τη
χρήση του όρου φυσικά «Μακεδονία», αλλά και παραγώγων
αυτού του όρου.

Γιατί δεν λέτε στους Σκοπιανούς και σε όσους αναµειγνύονται
σε όλη αυτήν τη διαφορά ότι η Ελλάδα θα κυρώσει την οποια-
δήποτε συµφωνία –και νοµίζω ότι είναι απολύτως δηµοκρατικό-
µε ένα ελεύθερο δηµοψήφισµα; Γιατί δεν λέτε ότι η Ελλάδα θα
κάνει δηµοψήφισµα για να κυρωθεί η οποιαδήποτε συµφωνία,
ώστε να είναι συµµαζεµένοι και οι ακραίοι των Σκοπίων; Ποια
είναι η βάση της συζήτησης για την οποία µίλησε στην Αθήνα ο
κ. Νίµιτς; Μήπως οι Σκοπιανοί λένε «Βόρεια ∆ηµοκρατία της Μα-
κεδονίας» και η Ελληνική Κυβέρνηση προτείνει «∆ηµοκρατία της
Βόρειας Μακεδονίας»;

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Αφού εµείς –και ειλικρινά διερωτώµαι- έχουµε σήµερα ως Ελ-

λάδα το ατού να λέµε «ναι» ή «όχι» στην ένταξη της Βαρντάρσκα,
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γιατί δεν ξεκινάµε από µηδενική βάση λέγοντας ότι δεχόµαστε
ως βάση συζήτησης µόνο αυτό το όνοµα, το όνοµα «Βαντάρσκα»,
που στο κάτω-κάτω ήταν το επίσηµο όνοµα αυτής της χώρας
µέχρι το 1945; Ειλικρινά διερωτώµαι ποιον φοβόµαστε και γιατί.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει για τρία
λεπτά ο Αναπληρωτής Υπουργός Εξωτερικών κ. ∆ρούτσας.

Κύριε ∆ρούτσα, έχετε το λόγο για να δευτερολογήσετε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ∆ΡΟΥΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εξωτε-

ρικών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Αϊβαλιώτη, σας ευχαριστώ για τα επιχειρήµατά σας.
Πρώτα απ’ όλα, θα ήθελα να πω ότι η Ελλάδα βεβαίως δεν φο-

βάται κανέναν και δεν έχει κανένα λόγο να φοβάται τον οποιον-
δήποτε. Όµως, θα επαναλάβω για άλλη µια φορά ότι ως Ελλάδα
έχουµε την εθνική κόκκινη γραµµή στην οποία έχει συνταχθεί η
µεγάλη πλειοψηφία των κοµµάτων και στη Βουλή των Ελλήνων,
αλλά πιστεύω και η µεγάλη πλειοψηφία των Ελλήνων και των Ελ-
ληνίδων.

Και θα ήθελα να µιλήσω για ένα σηµείο το οποίο είναι πολύ ση-
µαντικό και για το οποίο είχα την ευκαιρία και την τιµή να µιλήσω
επανειληµµένως και εδώ από το Βήµα της Βουλής.

Η ενότητα για µας στα θέµατα εξωτερικής πολιτικής, στα
εθνικά µας θέµατα, είναι κάτι το πολύ σηµαντικό. Είναι η ισχύ µας
ως χώρα και η διαπραγµατευτική µας ισχύ. ∆εν χρησιµεύει στη
χώρα µας να θέτουµε σε αµφισβήτηση ακριβώς αυτήν την ενό-
τητα. Παλέψαµε γι’ αυτήν την ενότητα και θα πρέπει να τη δια-
τηρήσουµε και να την αξιοποιήσουµε.

Το θέµα της ονοµασίας των Σκοπίων είναι βεβαίως θέµα εθνικό
–και όπως είπα, σ’ αυτά τα θέµατα πρέπει να είµαστε όλοι ενω-
µένοι- και γι’ αυτό δεν απευθύνοµαι µόνο σε σας, αλλά σε κάθε
Βουλευτή. Απευθύνοµαι σε όλα τα κόµµατα της Βουλής των Ελ-
λήνων, προκειµένου να κρατήσουµε την εξωτερική πολιτική µα-
κριά από µικροκοµµατικές σκοπιµότητες, διότι µόνο ενωµένοι
µπορούµε να πετύχουµε περισσότερα για τη χώρα µας.

Ξέρω ότι αυτά που λέω τα γνωρίζετε και εσείς και είµαι σίγου-
ρος ότι τα σέβεστε. Επίσης γνωρίζω και την αγωνία σας για τα
εθνικά µας θέµατα και ότι αυτή η αγωνία είναι βεβαίως µεγάλη.
Πιστέψτε µε, εξίσου µεγάλη είναι και η δική µου η αγωνία, όπως
εξίσου µεγάλη είναι και η αγωνία όλων των Ελληνίδων και Ελλή-
νων. Γι’ αυτό και επιµένω πως πρέπει να µιλάµε γι’ αυτά τα θέ-
µατα µε µία ενωµένη φωνή.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προη-
γουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βου-
λής των Ελλήνων, τριάντα επτά µαθητές και µαθήτριες και
τέσσερις συνοδοί-καθηγητές από το Γυµνάσιο Λευκίµµης Κέρ-
κυρας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τώρα εισερχόµαστε στην µε αριθµό 499/23.2.2010 πέµπτη επί-
καιρη ερώτηση του Ζ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρισιτεράς κ. Αθανασίου Λεβέ-
ντη προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής, σχετικά µε την περιβαλλοντική επιβάρυνση από τη λει-
τουργία του διυλιστηρίου των Ελληνικών Πετρελαίων στην Ελευ-
σίνα κ.λπ.

Αναλυτικά η επίκαιρη ερώτηση του Ζ’ Αντιπροέδρου της Βου-
λής κ. Αθανασίου Λεβέντη έχει ως εξής:

«Από τον Ιούνιο του 2009 έχει λήξει η προθεσµία που έθετε η
τελευταία απόφαση έγκρισης περιβαλλοντικών όρων του διυλι-
στηρίου των ΕΛΠΕ στην Ελευσίνα (πρώην ΠΕΤΡΟΛΑ) για την
απορρύπανση του υπεδάφους και των υπόγειων υδάτων της πε-
ριοχής του διυλιστηρίου, καθώς και της γειτονικής περιοχής
(όρος 6.2.6).

Η εκροή πετρελαιοειδών συνεχίζεται αµείωτη παρά τις κατη-
γορηµατικές διαβεβαιώσεις τόσο της εταιρείας όσο και των υπη-
ρεσιών του ΥΠΕΚΑ, µε αποτέλεσµα οι βλάβες στο υπέδαφος και
τον υδροφόρο ορίζοντα να είναι διαρκείς µε τάση µονιµοποίη-

σης.
Τόνοι πετρελαιοειδών προερχοµένων από τις εγκαταστάσεις

του διυλιστηρίου έχουν εισχωρήσει στον υπόγειο υδροφορέα,
ενώ από τον Απρίλιο του 2004 το πετρέλαιο εκρέει στη θαλάσσια
περιοχή έµπροσθεν της «ΠΥΡΚΑΛ». Τα ΕΛΠΕ έχουν εγκαταστή-
σει κατά µήκος της ακτής δεκάδες γεωτρήσεις για την άντληση
του πετρελαίου από τον υπόγειο υδροφορέα και την επαναδιύ-
λισή του.

Όλες οι προθεσµίες για τη λήξη του φαινοµένου που υποσχέ-
θηκε η εταιρεία και υιοθέτησαν οι υπηρεσίες της ΥΠΕΚΑ έχουν
εκπνεύσει. Τώρα και οι πλέον δύσπιστοι γνωρίζουν ότι η αιτία δεν
είναι η τυχαία διαρροή από διερχόµενο αγωγό, όπως απατηλά
και αποπροσανατολιστικά ισχυρίζεται τα τελευταία έξι χρόνια η
εταιρεία και άκριτα υιοθετούν οι κρατικές υπηρεσίες, αλλά αυτή
η ίδια η ρυπογόνος λειτουργία του διυλιστηρίου.

Μετά και τη λήξη της τελευταίας προθεσµίας που έχει τεθεί,
ερωτάται η κυρία Υπουργός τα εξής:

1) Ποιες κυρώσεις έχουν επιβληθεί στα ΕΛΠΕ για τη συνέχιση
της ρυπογόνου λειτουργίας τους κατά παράβαση του εγκεκρι-
µένου περιβαλλοντικού όρου 6.2.6.;

2) Ποια νέα µέτρα έχουν επιβληθεί στα ΕΛΠΕ για την αντιµε-
τώπιση των διαρροών και την αποκατάσταση των περιβαλλοντι-
κών βλαβών στο υπέδαφος και τον υπόγειο υδροφορέα;».

Θα απαντήσει ο αρµόδιος Υφυπουργός κ. Αθανάσιος Μωραϊ-
της.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πράγµατι το Μάιο του 2004 συ-
νέβη ένα ατυχές περιστατικό ρύπανσης µεγάλης κλίµακας, θα
έλεγα, στον κόλπο της Ελευσίνας. Εµφανίστηκε µία πετρελαιο-
κηλίδα στην επιφάνεια της θάλασσας έµπροσθεν της ακτογραµ-
µής της εταιρείας Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα της ΕΑΣ, είναι
η τέως «ΠΥΡΚΑΛ».

Αξίζει να σηµειωθεί πως η εταιρεία «Ελληνικά Πετρέλαια» ενη-
µέρωσε τις αρµόδιες αρχές για το εν λόγω περιστατικό, καθώς
έλαβε και µέτρα για τον εντοπισµό της πηγής προέλευσής του.

Στη συνέχεια, καταστρώθηκε ένα σχέδιο αντιµετώπισης της
ζηµιάς µε βασικό στόχο την απορρύπανση του περιβάλλοντος.
Το σχέδιο αυτό εκπονήθηκε σε συνεργασία µε τις αρµόδιες υπη-
ρεσίες, τη ∆ιεύθυνση ΕΑΡΘ του τέως ΥΠΕΧΩ∆Ε, το Τµήµα Προ-
στασίας Θαλασσίου Περιβάλλοντος του Κεντρικού Λιµεναρχείου
Ελευσίνας και το ∆ήµο Ελευσίνας.

Όσον αφορά τα αίτια της ζηµιάς, η ρύπανση από πετρελαιο-
ειδή οφείλεται σε ατύχηµα και διαρροή του παλαιού αγωγού των
ΕΛΠΕ που ενώνει τις εγκαταστάσεις των δεξαµενών της Πάχης
µε το διυλιστήριο του Ασπροπύργου. Αυτός ο αγωγός έχει έκτοτε
αντικατασταθεί µε σκοπό τη διακοπή περαιτέρω διαρροών και
υποβάθµισης του περιβάλλοντος.

Όσον αφορά στα πετρελαιοειδή που είχαν ήδη διαρρεύσει στο
περιβάλλον υλοποιήθηκαν οι ακόλουθες ενέργειες:

Εγκαταστάθηκαν αντιεκρηκτικού τύπου αντλίες στις θέσεις
εκροής των πετρελαιοειδών στη θάλασσα, µε σκοπό την παρε-
µπόδιση τυχόν νέων διαρροών.

Εγκαταστάθηκαν τσιµεντοφράγµατα και πλωτά φράγµατα για
αποµόνωση της ρυπασµένης περιοχής από την ανοικτή θά-
λασσα, µε σκοπό τον περιορισµό της διασποράς της ζηµιάς.

Αντλήθηκαν τα πετρελαιοειδή από την επιφάνεια του θαλασ-
σινού νερού, συλλέχθηκαν τα πετρελαιοειδή σε δεξαµενές και
µεταφέρθηκαν για επεξεργασία στο σύστηµα επεξεργασίας
υγρών αποβλήτων της µονάδας των ΕΛΠΕ.

Επιπλέον, για να απορρυπανθεί και ο υπόγειος υδροφορέας
έγινε διάνοιξη γεωτρήσεων, απ’ όπου αντλήθηκαν τα πετρελαιο-
ειδή.

Επίσης, εγκαταστάθηκε ειδικό σύστηµα µε σκοπό την εξυ-
γίανση και αποκατάσταση του περιβάλλοντος της περιοχής.

Τον Ιούνιο του 2007 η Ειδική Υπηρεσία Επιθεωρητών Περι-
βάλλοντος του ΥΠΕΚΑ διενήργησε έλεγχο των ΕΛΠΕ, διαπί-
στωσε παραβάσεις και εισηγήθηκε πρόστιµο ύψους 104.000.000
ευρώ, το οποίο και επιβλήθηκε τον Ιούλιο του 2008, κατόπιν από-
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φασης του Γενικού Γραµµατέα της Περιφέρειας Αττικής.
Κατά την αυτοψία ελέγχου των επιθεωρητών περιβάλλοντος

διαπιστώθηκε ότι ορισµένη ποσότητα πετρελαιοειδών παρέµενε
στο χώρο του οικοπέδου τής εταιρείας «ΕΑΣ», τέως «ΠΥΡΚΑΛ».
Το πρόβληµα ήταν ότι δεν είχαν εξασφαλιστεί οι κατάλληλες
άδειες για την απορρύπανση της περιοχής.

Τον Ιούνιο του 2008 εγκρίθηκαν οι περιβαλλοντικοί όροι των
ΕΛΠΕ, όπου και περιλαµβάνεται ο όρος 6.2.6, για την απορρύ-
πανση της περιοχής, ενώ το Μάρτη του 2009 εγκρίθηκαν οι ερ-
γασίες και τα έργα επιτόπιας εξυγίανσης και απορρύπανσης της
περιοχής από το Γενικό Γραµµατέα Περιφέρειας Αττικής.

Όπως µας αναφέρει η αρµόδια ∆ιεύθυνση Περιβάλλοντος και
Χωροταξίας της Περιφέρειας, η οποία είναι αρµόδια για την πα-
ρακολούθηση της εφαρµογής του προγράµµατος απορρύπαν-
σης, έχει παρατηρηθεί µείωση της περιβαλλοντικής ρύπανσης,
σύµφωνα µε τις µετρήσεις που διενεργούνται στην περιοχή.

Σε αυτό το σηµείο θέλω να επισηµάνω ένα αξιοσηµείωτο γε-
γονός: Τα όρια ρύπων που έχει θέσει η Περιφέρεια Αττικής είναι
εξαιρετικά αυστηρά, κύριοι συνάδελφοι. Ενδεικτικά αναφέρω το
εξής παράδειγµα µε το βενζόλιο: Το αποδεκτό όριο στο πόσιµο
νερό είναι χίλια µιλιγκράµ ανά λίτρο. Η Ολλανδία, που διαθέτει τα
αυστηρότερα από τα πιο αυστηρά όρια στην Ευρώπη σήµερα,
θέτει ως αποδεκτό όριο τα 30 µιλιγκράµ ανά λίτρο. Η Περιφέρεια
Αττικής έχει θέσει 0,2 µιλιγκράµ ανά λίτρο. Έχουν, δηλαδή, τεθεί
στην περιοχή όρια, τα οποία είναι πέντε χιλιάδες φορές αυστη-
ρότερα απ’ αυτά του πόσιµου νερού και εκατόν πενήντα φορές
αυστηρότερα απ’ αυτά της Ολλανδίας.

Επιπλέον, πρόσφατα το ∆εκέµβριο του 2009 τα ΕΛΠΕ εξα-
σφάλισαν τη σχετική άδεια εισόδου από την ΕΑΣ και ξεκίνησαν
τις εργασίες απορρύπανσης µε τη µέθοδο της άντλησης του πε-
τρελαίου.

Έτσι ακριβώς είναι η κατάσταση σήµερα. Έτσι βαίνει το πρό-
βληµα. Πιστεύουµε, και βεβαίως µε την παρακολούθηση των
υπηρεσιών και του ΥΠΕΚΑ, προς την επιτυχή αποκατάστασή του,
µε την ολοκλήρωση των σχετικών εργασιών.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Ο Ζ’ Αντιπρόεδρος της

Βουλής και Βουλευτής του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς, κ. Αθανάσιος Λεβέντης, έχει το λόγο.

Ορίστε, κύριε Λεβέντη.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κατ’ αρχάς, εκτιµώ ιδιαίτερα την αποψινή σας

παρουσία, παρά το ότι υπάρχει ένα πρόβληµα υγείας που σας
ταλανίζει. Από την άλλη, όµως, απογοητεύτηκα από την απά-
ντησή σας. Περιττό να πούµε τι γίνεται στην περιοχή του Θρια-
σίου, όπου είπατε πως έχουν µπει πολύ αυστηρά όρια όσον
αφορά το πόσιµο νερό. Όµως, το πόσιµο νερό έρχεται από την
ΕΥ∆ΑΠ. Ο υδροφόρος ορίζοντας είναι κάτι άλλο. Υπάρχουν του-
λάχιστον είκοσι µία βιοµηχανίες και άλλες εγκαταστάσεις στην
περιοχή του Θριασίου που υπάγονται στην Οδηγία SEVESO,
κύριε Υπουργέ. Ποιο είναι εδώ το µεγάλο πρόβληµα;

Γίνεται µια τεράστια επέκταση, ένα καινούργιο διυλιστήριο,
που έρχεται σε µεσοτοιχία µε την «ΠΥΡΚΑΛ», στην οποία «ΠΥΡ-
ΚΑΛ», κύριε Υπουργέ, κάτω από τις αποθήκες των πυροµαχικών
ο υδροφόρος ορίζοντας είναι ποτισµένος από πετρελαιοειδή, τα
οποία δεν αντλήθηκαν, όπως είπατε εσείς. Αντλούνται καθηµε-
ρινώς, κύριε Υπουργέ. Κάθε µέρα αντλούνται τόνοι πετρελαίου
και βενζίνης. Παρακαλώ στείλτε τους επιθεωρητές περιβάλλο-
ντος να το διαπιστώσουν αντικειµενικά και αµερόληπτα και να
µας πουν τι ακριβώς συµβαίνει.

Αυτό δεν είναι σηµερινό. Είναι από το 2004, κύριε Υπουργέ.
Ευτυχώς δεν θρηνήσαµε κάποιο µείζον ατύχηµα. Όµως, η βεν-
ζίνη µε το µπαρούτι είναι ένα πολύ επικίνδυνο µείγµα, κύριε
Υπουργέ. Και εκεί έχουν συµβεί πυρκαγιές. Έχουν χαθεί δεκά-
δες άνθρωποι και στην «ΠΥΡΚΑΛ» και στην «ΠΕΤΡΟΛΑ», τώρα
ΕΛΠΕ.

Εποµένως, το ερώτηµα που µπαίνει είναι: Εφόσον έγινε αυτό
που έγινε έως σήµερα πώς µπορεί να σταµατήσει αυτή η ρύ-
πανση του υδροφόρου ορίζοντα; Ξέρετε, το 2004 είπαν ότι έγινε
ένα ατύχηµα. Μετά –λέει- είχε βροχές. Ανέβηκαν τα πετρελαιο-

ειδή στην επιφάνεια το 2004 και το 2005. Το 2006 και το 2007 εί-
χαµε ξηρασία. Όµως, ανάβλυζε και εξακολουθεί να αναβλύζει,
είτε βρέξει είτε χιονίσει. Εκεί αναβλύζει πετρέλαιο. Αντί να τρέ-
χουµε στο Άµπου Ντάµπι ή δεν ξέρω πού αλλού, µπορούµε να
προµηθευτούµε από εκεί το πετρέλαιο. Άλλωστε τα διυλιστήρια
το παίρνουν και το επεξεργάζονται αυτό το πετρέλαιο.

∆εν είναι αστεία τα πράγµατα, κύριε Υπουργέ. Κινδυνεύει, κυ-
ριολεκτικά, όχι µόνο η περιοχή, αλλά –αν θέλετε- και όλη η Ατ-
τική, αν συµβεί κάτι εκεί πέρα. Αυτό το έχουν πάρει εντελώς
επιπόλαια, θα µου επιτρέψετε να πω, όλες ως τώρα οι Κυβερ-
νήσεις. Αυτό το θέµα το έχουµε φέρει επανειληµµένα στη Βουλή
εγώ, προσωπικά, αλλά και άλλοι συνάδελφοι Βουλευτές.

Βέβαια, γίνεται και το άλλο µείζον έγκληµα: Ένα τεράστιο διυ-
λιστήριο, το οποίο έρχεται σε µεσοτοιχία µε την ΠΥΡΚΑΛ. Αυτό
πια δεν αφήνει κανένα περιθώριο ασφαλείας. Πρέπει να πάρετε
µέτρα και να δράσετε άµεσα. Τουλάχιστον να απορρυπανθεί,
αλλά και να ελεγχθεί από πού έρχονται αυτά τα πετρελαιοειδή,
κύριε Υπουργέ. Γιατί οι δεξαµενές είναι του 1968 και 1970 και
υπάρχουν διαρροές και στα ΕΛΠΕ του Ασπροπύργου. Υπάρχουν
τεράστιες εγκυστώσεις κάτω στον υδροφόρο ορίζοντα των εξα-
κοσίων χιλιάδων τόνων, των τετρακοσίων χιλιάδων τόνων πετρε-
λαιοειδών. Βγαίνουν στην επιφάνεια της Λίµνης Κουµουνδούρου,
όπου τρεις φορές έχει πιάσει φωτιά η λίµνη!

Εποµένως, δεν µπορούµε να παίζουµε µε τη ζωή, µε την υγεία
και µε το περιβάλλον, που ούτε βέβαια και το υπολογίζουµε. Αυτό
που λέτε ότι είναι πέντε χιλιάδες φορές πιο αυστηρά τα όρια δεν
θέλω να το χαρακτηρίσω, κύριε Υπουργέ. Άλλο το πόσιµο νερό
που έρχεται από την ΕΥ∆ΑΠ και άλλο ο υδροφόρος ορίζοντας
αυτής της δύσµοιρης περιοχής, που έχει και τα πετρελαιοειδή,
έχει και τα στραγγίσµατα της χωµατερής, έχει και χιλιάδες άλλες
επιχειρήσεις, έχει –αν θέλετε- και το ρέµα του Αγίου Γεωργίου,
που υπάγεται στο ίδιο καθεστώς του Ασωπού, από τότε που έγι-
ναν και αυτά µε τον Ασωπό, και που εκεί είναι τα πράγµατα πολύ
χειρότερα, αλλά που αποσιωπόνται, δυστυχώς, συστηµατικά απ’
όλους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής κ.
Αθανάσιος Μωραΐτης για τρία λεπτά να δευτερολογήσει.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Αγαπητοί κύριοι συνάδελ-
φοι, θα ήθελα να σας ενηµερώσω ότι σε καµµία περίπτωση η
απάντηση που έδωσε το Υπουργείο και το ΥΠΕΚΑ σε αυτήν την
ερώτηση του κ. Λεβέντη δεν είναι µια υπηρεσιακή απάντηση. ∆εν
πήραµε τα έγγραφα από τους εκλεκτούς συνεργάτες µας ή τους
υπηρεσιακούς παράγοντες του Υπουργείου, για να έρθουµε να
τα παραθέσουµε εδώ σε αυτήν την Αίθουσα.

Κύριε Λεβέντη, πράγµατι, καθίσαµε και µελετήσαµε το θέµα,
γιατί το θέµα που θέσατε σήµερα στη Βουλή και άλλα θέµατα
που έχετε θέσει κατά καιρούς στην περιοχή είναι σηµαντικά θέ-
µατα και σε καµµία περίπτωση δεν θέλουµε να παίξουµε ούτε µε
τις ζωές των συνανθρώπων µας ούτε –και πάνω απ’ όλα- µε το
περιβάλλον σε µια ευαίσθητη περιοχή που έχει υποστεί πάρα
πολλά τις τελευταίες δεκαετίες.

Πριν σας ενηµέρωσα για τα βήµατα που έχουν γίνει µέχρι σή-
µερα. Αν µε ρωτήσετε αν µας ευχαριστεί το αποτέλεσµα που
υπάρχει, θα σας πω «βεβαίως όχι, σε καµµία περίπτωση». Θα
προσπαθήσουµε από εδώ και πέρα να είµαστε από πάνω. Θα ξα-
ναπάνε πάλι επιθεωρητές περιβάλλοντος. Θα δουν πού βρίσκε-
ται σήµερα η κατάσταση και, βεβαίως, είναι κάτι το οποίο
παρακολουθούµε. Είναι κάτι που δεν το αφήνουµε.

Είπατε ότι η περιοχή έχει επιβαρυνθεί πάρα πολύ από τα ερ-
γοστάσια. Σας ακούω για δεύτερη-τρίτη φορά να βάζετε θέµα
για το δεύτερο εργοστάσιο των ΕΛΠΕ και είναι η άποψή σας.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): ∆εν
είναι προσωπική µου άποψη!

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Όχι, βέβαια! Το καταλα-
βαίνω. ∆εν το λέω γι’ αυτό.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Είναι όλη η περιοχή.
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ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Το ξέρω, το ξέρω!

Πρέπει, όµως, κύριε Λεβέντη, να ξεκαθαρίσουµε κάτι. Θέλουµε
να φύγουν τα εργοστάσια από τη συγκεκριµένη περιοχή; Εµείς,
λοιπόν, απέναντι στη λογική που λέει «πονάει κεφάλι, κόβεις κε-
φάλι» λέµε κάτι άλλο: Προσπαθούµε να βάλουµε κανόνες. Προ-
σπαθούµε να βάλουµε κανόνες σε µια πολύ δύσκολη περιοχή
του Λεκανοπεδίου, µια περιοχή που έχει υποστεί τα πάνδεινα τις
τελευταίες δεκαετίες. Προσπαθούµε και µε τις πολιτικές µας και
µε τους επιθεωρητές περιβάλλοντος να µπορέσουµε να χαρά-
ξουµε µια νέα πορεία.

Σας λέω, λοιπόν, ότι αυτό το θέµα που θέτετε σήµερα εµείς
το παρακολουθούµε. Οι επιθεωρητές περιβάλλοντος θα πάνε
πάλι να ελέγξουν την περιοχή και σας λέω ότι σε καµµία περί-
πτωση εµείς δεν πρόκειται να κρυφτούµε πίσω από το δάκτυλό
µας για κανένα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε, κύριε

Υφυπουργέ. Περαστικά και από την Έδρα.
Επίκαιρες ερωτήσεις δεύτερου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 471/22-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Άγγελου
Μανωλάκη προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ι-
κτύων, σχετικά µε τα έργα στη Νέα Εθνική Οδό Κορίνθου-Πα-
τρών κ.λπ..

Αναλυτικά, η επίκαιρη ερώτηση του κ. Μανωλάκη έχει ως εξής:
«Κύριε Υπουργέ, η ΝΕΟ Κορίνθου-Πατρών ως ένα έργο υψί-

στης σηµασίας όχι µόνο για την Πελοπόννησο, αλλά γενικότερα
για όλη την Ελλάδα, θα πρέπει να γίνει µε τις πιο σύγχρονες προ-
διαγραφές. Αν και η απόφαση για την διαπλάτυνση µόνο του ήδη
υπάρχοντος δρόµου και όχι για την εξ ολοκλήρου νέα νότια χά-
ραξη –όπως είχα εισηγηθεί τότε µε επίκαιρή µου ερώτηση στον
κ. Σουφλιά- ήταν της προηγούµενης ηγεσίας του ΥΠΕΧΩ∆Ε,
υπάρχουν έντονοι προβληµατισµοί για τη σωστή εφαρµογή και
τήρηση των υποσχέσεων που είχαν τότε δοθεί σε κατοίκους και
τους ΟΤΑ, από τους οποίους διέρχεται η ΝΕΟ.

∆εδοµένου ότι τα έργα έχουν ήδη αρχίσει κατά µήκος όλης
της διαδροµής, θα πρέπει να σας επισηµάνω ότι έχουν ταυτό-
χρονα εκδηλωθεί οι πρώτες δυσλειτουργίες και αντιδράσεις των
κατοίκων. Χαρακτηριστικά σας αναφέρω:

Το τµήµα που διέρχεται από το ∆∆ Μελισσίου του ∆ήµου Ξυ-
λοκάστρου, όπου η υπόσχεση ήταν για κάλυψη µε την µέθοδο
του cut and cover ενός τµήµατος επτακοσίων µέτρων, φαίνεται
ότι η κάλυψη θα περιοριστεί µόνο στα εβδοµήντα πέντε µέτρα.

Στο τµήµα όπου διέρχεται από το ∆ήµο Σικυωνίων, δεν έχουν
προβλεφθεί παράδροµοι που να διευκολύνουν την τοπική κυ-
κλοφορία, υπάρχει το αίτηµα για πλευρικά διόδια και για δηµι-
ουργία εισόδου-εξόδου για τον αρχαιολογικό χώρο της Αρχαίας
Σικυώνας.

Κύριε Υπουργέ, επειδή η εκτέλεση ενός τόσο σηµαντικού
έργου θα επηρεάσει καταλυτικά την χωροταξική ανάπτυξη και
τον αστικό ιστό των πόλεων του Νοµού Κορινθίας και επειδή η
ΝΕΟ θα πρέπει έστω και τώρα να συµπεριλάβει τις προτεινόµε-
νες διευθετήσεις και να κατασκευαστεί µε απόλυτο σεβασµό
προς το περιβάλλον, µε τα πλέον σύγχρονα κριτήρια αισθητικής
αναβάθµισης και προστασία από την ηχορύπανση.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Πως προτίθεστε να παρέµβετε προκειµένου να υπάρξει η κα-

λύτερη ικανοποίηση των αιτηµάτων που υπάρχουν από τους
άµεσα ενδιαφερόµενους πολίτες και τους ΟΤΑ για την εκτέλεση
µιας πιο λειτουργικής και περιβαλλοντικά αναβαθµισµένης κα-
τασκευής της Νέας Εθνικής Οδού Κορίνθου-Πατρών;».

Ο αρµόδιος Υφυπουργός Υποδοµών Μεταφορών και ∆ικτύων,
κ. Ιωάννης Μαγκριώτης έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Έχει δίκιο ο συνάδελφος για το ότι ο αυτοκινητόδροµος Κό-
ρινθος-Πάτρα, το τµήµα µάλλον του αυτοκινητοδρόµου της Ολύ-
µπιας Οδού Κόρινθος-Πάτρα, κατασκευάζεται σχεδόν εξ
ολοκλήρου πάνω στην παλιά χάραξη. Είναι όµως, µια πραγµατι-
κότητα που τώρα δεν µπορεί να αλλάξει. Είναι σύµβαση παρα-

χώρησης και έχει κυρωθεί µε νόµο στη Βουλή από το καλοκαίρι
του 2007.

Βεβαίως, και η ιδιοµορφία της περιοχής δεν άφηνε πολλά πε-
ριθώρια για νέα χάραξη –αυτό είναι γεγονός και είναι αλήθεια-
γιατί δεν θα εξυπηρετούσε µε τους κόµβους και τους παρά-
πλευρους αυτοκινητόδροµους τους ζωτικούς εκεί οικισµούς,
αλλά και τα παραθεριστικά και αναπτυξιακά κέντρα και φυσικά
θα προκαλούσε, πιθανότατα, πολύ πιο µεγάλες περιβαλλοντικές
επεµβάσεις και αλλοιώσεις στην περιοχή.

Έχετε δίκιο, λοιπόν, σε αυτό που τονίζετε, ότι ο δρόµος αυτή
τη στιγµή, στο χρόνο της κατασκευής, έχει µόνο µια λωρίδα ανά
κατεύθυνση, είναι ακόµη πιο δύσκολος, δηλαδή, πριν αρχίσει η
κατασκευή του. Είναι ένα υπαρκτό πρόβληµα, που µε υποµονή
και αυτοσυγκράτηση οι οδηγοί θα πρέπει να αντιµετωπίζουν.
Υπάρχει, βέβαια, πυκνή σήµανση και αστυνόµευση για να απο-
φεύγονται τα ατυχήµατα και οι δυσάρεστες καταστάσεις.

Ο αυτοκινητόδροµος έχει ως στόχο την γρήγορη και ασφαλή
µετακίνηση, σε έναν άξονα ζωτικής σηµασίας, που από χρόνια
θα έπρεπε να έχει κατασκευαστεί. Το τµήµα, δηλαδή, από την
Πάτρα µέχρι την Κόρινθο. Μάλιστα, θέλω να σας πω ότι µε τα
διόδια αυτού του τµήµατος µέχρι την Ελευσίνα κατασκευάζεται
ουσιαστικά και το τµήµα από Πάτρα µέχρι Τσακώνα, το οποίο
δεν είναι ανταποδοτικό.

Αυτή είναι η φιλοσοφία όµως των αυτοκινητοδρόµων και γι’
αυτό ακριβώς και τα διόδια είναι πυκνά και ακριβά. Έχουµε δε-
σµευθεί και έχουµε αρχίσει ήδη τη διαπραγµάτευση, έχουν ενη-
µερωθεί οι παραχωρησιούχοι και για τους πέντε
αυτοκινητόδροµους, για την πρόθεσή µας να µειώσουµε τα διό-
δια. Θα διαπραγµατευθούµε και πάλι τις συµβάσεις, παρ’ ό,τι εί-
µαστε σε µια δύσκολη δηµοσιονοµική περίοδο. ∆ιότι, δεν µπορεί
ορισµένες περιοχές της χώρας και ειδικά η Περιφέρεια Πελο-
ποννήσου, η Βόρεια Πελοπόννησος, η Στερεά, η Βόρεια Αττική,
η Θεσσαλία και η Κεντρική Μακεδονία να πληρώσουν όλους τους
αυτοκινητόδροµους της χώρας.

Ειδικότερα, για τα θέµατα που αναφέρεστε στο Νοµό Κοριν-
θίας, ελήφθησαν υπ’ όψιν, πράγµατι, όλες οι προβλέψεις, τόσο
από την αρχική µελέτη, όσο και από τις µελέτες εφαρµογής. Για
το πρώτο, ειδικότερα, ερώτηµά σας θα ήθελα να πω ότι η υφι-
στάµενη σήµερα Νέα Εθνική Οδός επιβαρύνει πολύ περισσότερο
και περιβαλλοντικά και ρυπαίνει ηχητικά τον οικισµό στον οποίο
αναφέρεστε, στο ∆ηµοτικό ∆ιαµέρισµα Μελισσίου, αλλά και την
ευρύτερη περιοχή. Η κατασκευή του αυτοκινητόδροµου µε τα
εβδοµήντα πέντε µέτρα του στεγάστρου αλλά και την ταπείνωση
σε ένα σηµαντικό τµήµα, στα όρια του δηµοτικού διαµερίσµατος
Μελισσίου, βελτιώνει πάρα πολύ τις συνθήκες λειτουργίας του
αυτοκινητόδροµου σε σχέση µε την Εθνική Οδό, όπως τη γνωρί-
ζουµε και όπως λειτουργεί µέχρι σήµερα.

Η υιοθέτηση µιας πρότασης, όπου συνολικά θα είχαµε ταπεί-
νωση ή στέγαστρο για όλη τη διαδροµή θα εκτόξευε το κόστος
του αυτοκινητοδρόµου και θα δηµιουργούσε όµως, σε αυτήν ει-
δικά την περιοχή, πρόσθετα περιβαλλοντικά προβλήµατα, όπως
και προβλήµατα µε την Αρχαιολογία, γιατί η περιοχή αυτή έχει
πάρα πολλά αρχαιολογικά ευρήµατα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ)

Εκτίµηση είναι –και αυτό περιλαµβάνεται και στην κοινή υπουρ-
γική απόφαση- πως η βελτίωση θα είναι σηµαντική. Σε κάθε πε-
ρίπτωση θα παρακολουθούµε την κατασκευή και τη λειτουργία
και έχουµε τη διάθεση για πρόσθετες παρεµβάσεις, στο βαθµό
που οι προβλέψεις της κοινής υπουργικής απόφασης για την πε-
ριβαλλοντική αναβάθµιση και την ασφάλεια στην περιοχή δεν θα
καλύπτουν τα βασικά standards, όπως σήµερα προσδιορίζονται
-υψηλά θα έλεγα- και από την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Για το δεύτερο σκέλος θα απαντήσω στην δευτερολογία µου,
γιατί, ήδη, έχει παρέλθει ο χρόνος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Το λόγο έχει τώρα ο ερωτών Βουλευτής κ. Μανωλάκης για
τρία λεπτά.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς είναι θετικό, θετικότατο, κύριε Υπουργέ, ότι επιτέ-
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λους κατασκευάζεται αυτό το έργο, ένα σηµαντικό έργο όχι µόνο
για την Πελοπόννησο, όπως είπαµε, αλλά για όλη τη χώρα.

∆υστυχώς, τότε που γινόταν η µελέτη, παρά τις πιέσεις προς
τον κ. Σουφλιά επιλέχθηκε η φθηνότερη λύση και όχι η καλύτερη
λύση. Η καλύτερη λύση ήταν η λεγόµενη νότια χάραξη και αντί
αυτού επιλέχθηκε η διαπλάτυνση. ∆εν ήταν η καλύτερη λύση,
αλλά εν πάση περιπτώσει αυτό είναι µια πραγµατικότητα. Τι κά-
νουµε από εδώ και πέρα;

Κατ’ αρχάς, όπως διαπλατύνεται ο δρόµος δηµιουργούνται
πάρα πολλά προβλήµατα ασφάλειας σε ένα δρόµο που, ήδη, έχει
τεράστια προβλήµατα. Είναι ο χειρότερος εθνικός δρόµος της
χώρας –εάν λέγεται εθνικός δρόµος! Γι’ αυτό το λόγο οι Αχαιοί
και πολύ Κορίνθιοι, βέβαια –και µάλιστα πρωτοστατεί εκεί ο Νο-
µάρχης Αχαΐας- δεν πληρώνουν διόδια, σε ένα δρόµο καρµα-
νιόλα, όπου έχει πάρα πολλά προβλήµατα και πρέπει να τα
δούµε, γιατί ο νέος δρόµος θα τελειώσει σε τρία τέσσερα χρόνια
µπροστά µας.

Από εκεί και πέρα, όµως, υπάρχουν πάρα πολλά που µπορούν
να γίνουν για να βοηθήσουν ώστε να γίνει ο δρόµος σωστά. Πέρα
απ’ αυτά που είπατε, περιµένω να τα ξαναδείτε καλύτερα, γιατί
δεν πρέπει να συγκρίνουµε αυτό που κατασκευάζουµε µε τα
standards εκείνου του δρόµου. Φυσικά ο υπάρχων δρόµος είναι
πολύ άσχηµος. Όµως, αν κατασκευάζουµε ένα νέο δρόµο, πρέ-
πει να γίνεται σωστά.

Στο Μελίσσι πράγµατι, περνάει µέσα από το χωριό και νοµίζω
ότι τα σκέπαστρα και όλα αυτά θα βοηθούσαν πάρα πολύ. ∆εν
υπάρχει, κύριε Υπουργέ –γιατί είστε ειδικός- παράπλευρος δρό-
µος. Αυτό είναι ένα µεγάλο µείον. Γι’ αυτό έκανα σήµερα αυτή
την επίκαιρη ερώτηση. Και ξέρετε ότι η Κορινθία -και η Αχαΐα σε
ένα βαθµό- έχει µπουκώσει. Υπάρχει η παλαιά εθνική οδός, η
οποία έχει ένα µεγάλο κυκλοφοριακό φόρτο µε πάρα πολλά ατυ-
χήµατα, υπάρχει η παλαιά σιδηροδροµική γραµµή, η οποία σή-
µερα –και αυτό θέλω να το προσέξετε- δεν χρησιµοποιείται
τουλάχιστον µέχρι το Κιάτο καθόλου, λόγω του προαστιακού, και
αύριο ίσως µέχρι το Ξυλόκαστρο. Εποµένως, πρέπει να βρούµε
ένα τρόπο να βελτιώσουµε την κατάσταση. Γι’ αυτό νοµίζω ότι
πρέπει να γίνει ένας -όχι παράλληλος- παράπλευρος δρόµος.
Υπάρχει στη Νοµαρχία µία µελέτη που συνδέονται κάποιοι πα-
ράλληλοι αγροτικοί δρόµοι δίπλα κ.λπ., ώστε να γίνει αυτός ο πα-
ράπλευρος δρόµος. Σε σχέση µε την παλαιά εθνική οδό, πρέπει
κατά την άποψή µου να αποχαρακτηριστεί, αλλά και να γίνει η
αξιοποίηση της παλαιάς πια σιδηροδροµικής γραµµής, ώστε να
αποφορτιστεί η περιοχή.

∆εν σας λέω ότι υπάρχουν και άλλα προβλήµατα, όπως κα-
τασκευάζεται σήµερα µε τις απορροές των υδάτων, µε τους χεί-
µαρρους που κατεβαίνουν κάτω µε τους αγροτικούς δρόµους
και όλα αυτά. Πιστεύω ότι το Υπουργείο σας θα τα λύσει. Όµως,
το µεγάλο ζήτηµα που βάζω σήµερα, εφόσον επιλέχθηκε όχι η
καλύτερη, αλλά η φθηνότερη λύση, τουλάχιστον να δούµε τον
παράπλευρο δρόµο που θα βοηθήσει πάρα πολύ και την περιοχή,
αλλά και όλη τη Βόρεια Πελοπόννησο σε σχέση, επαναλαµβάνω,
µε την παλαιά εθνική οδό και µε την παλαιά σιδηροδροµική
γραµµή.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε, κύριε Μανωλάκη. Άλλωστε σχεδόν όλοι οι Έλληνες
έχουν ταλαιπωρηθεί σε αυτό το δρόµο που καρκινοβατεί επί δε-
καετίες και κάνουν έκκληση να προχωρήσουν όσο το δυνατόν
γρηγορότερα τα έργα και να ολοκληρωθεί.

Ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Μα-
γκριώτης έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Οι διαπιστώσεις του αγαπητού συναδέλφου είναι ορθές και τα
προβλήµατα µεγάλα. Τα έχουµε τονίσει πολλές φορές. Συµφωνώ
µαζί του ότι επιλέχθηκε αυτή η χάραξη, ή, αν θέλετε, η διαπλά-
τυνση και ανακατασκευή στο υφιστάµενο τµήµα της Κορίνθου-
Πατρών, γιατί στη σύµβαση παραχώρησης, όπως είπα, το τµήµα
αυτό πληρώνει και την κατασκευή και τη συντήρηση, του άλλου
τµήµατος, µετά την Πάτρα, που δεν έχει την ανταποδοτικότητα
αυτού του τµήµατος.

Αυτή η φιλοσοφία κυριάρχησε το 2007 κι έχει να κάνει και µε
άλλους αυτοκινητόδροµους. Στη Στερεά Ελλάδα, για παρά-
δειγµα, τα πράγµατα είναι ακόµη πιο δύσκολα και πιο βαριά, γιατί
ένα τµήµα εκεί πληρώνει τρεις αυτοκινητόδροµους. Γι’ αυτό εκεί
οι κοινωνικές αντιδράσεις είναι ακόµη πιο µεγάλες και δικαιολο-
γηµένες. Γι’ αυτό, όπως είπα, έχουµε επιλέξει το δρόµο της επα-
ναδιαπραγµάτευσης για να µειωθούν τα διόδια αφαιρώντας ένα
µεγάλο ποσοστό των εισπράξεων υπέρ του δηµοσίου, των έµµε-
σων, δηλαδή, τοπικών φόρων που έχει ενσωµατώσει η προη-
γούµενη κυβέρνηση µέσα σε αυτές τις συµβάσεις παραχώρησης
που θα αρχίσουν να εισπράττονται φόροι υπέρ του κράτους από
το 2013 στην Στερεά Ελλάδα, και για τον αυτοκινητόδροµο Κό-
ρινθος-Πάτρα από το 2021.

Όσον αφορά τώρα το δεύτερο και πιο σηµαντικό σκέλος της
ερώτησής σας. Θέλω να σας πω ότι στην υφιστάµενη σηµερινή
πραγµατικότητα ένθεν και ένθεν της σηµερινής εθνικής οδού επι-
τυγχάνεται µε ένα υποτυπώδες παράπλευρο οδικό δίκτυο, µε-
γάλο τµήµα του οποίου δεν είναι και ασφαλτοστρωµένο, η
κίνηση. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Έπρεπε τα τµήµατα αυτά
να έχουν κατασκευαστεί πριν αρχίσει η ανακατασκευή του κε-
ντρικού άξονα. Έτσι αναφέρεται και στην κοινή υπουργική από-
φαση των προηγούµενων χρόνων και αυτή ήταν και η δέσµευση
της προηγούµενης κυβέρνησης στους κατοίκους της περιοχής.
∆υστυχώς, συµβαίνει το αντίστροφο και γι’ αυτό ακριβώς η κί-
νηση στην περιοχή είναι ακόµη πιο δύσκολη και προβληµατική,
τόσο στον κύριο άξονα, όσο και στους παράπλευρους.

Η πρόσβαση στον αρχαιολογικό χώρο της Αρχαίας Σικυώνας
γίνεται από τον υφιστάµενο κόµβο του Κιάτου, ο οποίος απέχει
περί τα τρία χιλιόµετρα από τον εν λόγω αρχαιολογικό χώρο.
Κόµβος και στον αρχαιολογικό χώρο είναι δύσκολο να γίνει, γιατί
µε βάση τις ευρωπαϊκές προδιαγραφές σε αυτοκινητόδροµους
µε αυτά τα χαρακτηριστικά ταχείας κυκλοφορίας είναι δύσκολο
σε απόσταση µικρότερη των δέκα χιλιοµέτρων να υπάρχουν πε-
ρισσότεροι από δύο κόµβοι. Εάν κατασκευαστεί το παράπλευρο
δίκτυο, όπως έχουµε σχεδιάσει, η εξυπηρέτηση του αρχαιολογι-
κού χώρου θα είναι άµεση και ασφαλής. Έχουµε, λοιπόν, προ-
βλέψει αυτό που µέχρι τώρα δεν έγινε -και θα το υποστηρίξουµε
κυρίως µε εθνικούς πόρους γιατί από το ΕΣΠΑ δεν υπάρχουν
πόροι- την κατασκευή ενός εκτεταµένου παράπλευρου δικτύου
που έχει ανάγκη η περιοχή, οι οικισµοί, τα αναπτυξιακά της κέ-
ντρα και κυρίως οι τουριστικές ζώνες.

Γρήγορα θα είµαστε στο Νοµό Κορινθίας να δούµε από κοντά
αυτά τα τόσο σηµαντικά και ζωτικά θέµατα για την οικονοµία και
την ανάπτυξη της περιοχής.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε κύριε Υπουργέ.
Η µε αριθµό 466/22.2.2010 δεύτερη επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελευθερίου Αυγενάκη προς
την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε τις προθέσεις της Κυβέρνησης για τροποποίηση του
νοµικού πλαισίου για την άρση της υποχρεωτικής πληρωµής τέ-
λους υπέρ της ΕΡΤ στα τιµολόγια της ∆ΕΗ κλπ, δεν συζητείται
λόγω αναρµοδιότητας και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί η µε αριθµό 493/23.2.2010 τρίτη επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Γεωργίου Μαυρίκου προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνι-
κής Ασφάλισης, σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων των
εργαζοµένων της εταιρείας «ΕΡΓΑΝΗΣ» στο Βύρωνα κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Μαυρίκου έχει ως εξής:
«Σε αγωνιστικές κινητοποιήσεις βρίσκονται οι εργάτες της επι-

χείρησης «ΕΡΓΑΝΗΣ ΑΒΕΤΕ» στο Βύρωνα, καθώς αντιµετωπί-
ζουν σηµαντικά προβλήµατα. Από την περασµένη ∆ευτέρα
µάλιστα έχουν προχωρήσει και σε κατάληψη των γραφείων της
εταιρείας.

Η εργοδοσία χρωστά στους εργαζόµενους τα δεδουλευµένα
τεσσάρων µηνών και αιτιολογεί αυτή την κατάσταση µε το γεγο-
νός ότι η εταιρεία βρίσκεται στη διαδικασία πώλησής της, στην
πολυεθνική «LAFARGE BETON», δηλώνοντας ότι οι εργάτες θα
πληρωθούν από τη νέα ιδιοκτήτρια εταιρεία. Ωστόσο, η τελευ-
ταία αρνείται ακόµα και να συναντηθεί µαζί τους.

4270 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Η κατάσταση αυτή είναι αποτέλεσµα της πολιτικής που ακο-
λουθεί η κυβέρνηση, αλλά και οι προηγούµενες κυβερνήσεις,
που στόχος της είναι η εξυπηρέτηση των συµφερόντων των πο-
λυεθνικών και η καταπάτηση των εργασιακών δικαιωµάτων. Αυτή
η πολιτική είναι που επιτρέπει στην εκάστοτε εργοδοσία να κα-
ταπατά τα δικαιώµατα των εργαζοµένων.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός τι µέτρα είναι διατεθειµένη να
λάβει η Κυβέρνηση για την αντιµετώπιση αυτής της κατάστασης
και συγκεκριµένα να καταβληθούν άµεσα τα δεδουλευµένα των
εργατών;».

Ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Λοβέρ-
δος έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε.

Πράγµατι, το σωµατείο στην επιχείρηση «ΕΡΓΑΝΗΣ ΑΒΕΤΕ»
στο Βύρωνα έκανε καταγγελία, κύριε Πρόεδρε, και µετά από
αυτή την καταγγελία, το ∆εκέµβριο, το Τµήµα Κοινωνικής Επι-
θεώρησης ∆άφνης, δηλαδή Τµήµα του Σώµατος Επιθεώρησης
Εργασίας, έκανε έλεγχο που επιβεβαιώνει τα όσα ο συνάδελφος
κ. Μαυρίκος µεταφέρει στην Εθνική Αντιπροσωπεία µε την επί-
καιρη ερώτησή του. Ότι δηλαδή, όχι µόνο οι εργαζόµενοι είχαν
να πληρωθούν από τον Οκτώβριο, αλλά και η συγκεκριµένη εται-
ρεία δεν είχε καταβάλει και τις αυξήσεις που προέκυπταν ως
υποχρέωσή της, προφανώς από τη σχετική συλλογική σύµβαση
εργασίας. Η εισήγηση της υπηρεσίας ήταν για την επιβολή προ-
στίµου συνολικώς 36.000 ευρώ. Έγινε τον Ιανουάριο τριµερής.
Από αυτή την τριµερή προέκυψε το γεγονός, που µετέφερε στην
τριµερή ο πληρεξούσιος δικηγόρος της εταιρείας, ότι η συγκε-
κριµένη εταιρεία είναι υπό πώληση, αγοραστής η ανώνυµη εται-
ρεία «ΑΓΕΤ-ΗΡΑΚΛΗΣ» και έγινε η διαβεβαίωση ότι η εταιρεία
έχει αναδεχθεί να καταβάλει τις οφειλές που έχει η πωλούσα
εταιρεία στους εργαζόµενούς της. Το Φεβρουάριο του 2010
έγινε εκ νέου έλεγχος από το Τµήµα Κοινωνικής Επιθεώρησης
∆άφνης, δηλαδή από το Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας, όπου δια-
πίστωσε ότι το εργοστάσιο βρίσκεται υπό κατάληψη και από τα
όσα του µετέφεραν οι εργαζόµενοι που ήταν εκεί την ώρα της
επιθεώρησης, δεκατέσσερα από τα είκοσι επτά µέλη περίπου,
απ’ ό,τι µου λέει το έγγραφο του σωµατείου, του κατήγγειλαν
επίσης τα ίδια και η επιθεώρηση θα πράξει επίσης τα δέοντα.

Κύριε Πρόεδρε, θέλω να σας ενηµερώσω, για την άσκηση των
αρµοδιοτήτων που κάνει το ΣΕΠΕ, το Σώµα Επιθεώρησης Εργα-
σίας, κάτω από πάρα πολύ δυσµενείς συνθήκες, όπως αυτές δια-
γράφονται από τη µαζική ανεργία µε τα πιο σκληρά
µεταπολιτευτικά χαρακτηριστικά σε επίπεδο ποιότητάς της, δη-
λαδή µαζική ανεργία ανθρώπων 45, 50, 55 ετών µε οικογένειες,
µε αυξηµένες οικογενειακές υποχρεώσεις. Αυτό το φαινόµενο
δηµιουργεί για το Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας πραγµατικά
πρωτοφανείς συνθήκες.

Το Σώµα Επιθεώρησης έχει αδυναµίες, για τις οποίες έχω ανα-
φερθεί επανειληµµένα, στην Εθνική Αντιπροσωπεία και θα επι-
µείνω στη δευτερολογία µου. Ωστόσο µαζί µε κλιµάκια του ΙΚΑ,
κάνοντας ταυτοχρόνως ελέγχους, ήλεγξε το Φεβρουάριο που ξε-
κινήσαµε να αναδιαρθρώνουµε τα όποια ελεγκτικά µέσα που ως
κράτος διαθέτουµε δεκαπέντε χιλιάδες επιχειρήσεις και διαπί-
στωσε πλήθος προβληµάτων, το µεγαλύτερο των οποίων είναι
το 25% των ανασφάλιστων. Αυτό είναι το προϊόν ελέγχων που
δεν προήλθαν µετά από καταγγελία, όπως έχουµε στην περί-
πτωση για την οποία ρωτά ο κ. Μαυρίκος, αλλά από ελέγχους
που προέκυψαν µε δική µας πρωτοβουλία, µε πρωτοβουλία του
Υπουργείου και του Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας.

Τι µέλει γενέσθαι ως προς το συγκεκριµένο θέµα; Θα πω πε-
ρισσότερα στη συνέχεια της απάντησής µου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό Εργασίας κ. Λοβέρδο.

Ο ερωτών Βουλευτής κ. Μαυρίκος έχει το λόγο για τρία λεπτά
για να απαντήσει.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, οι Βουλευτές του ΚΚΕ επιλέξαµε να φέρουµε

για συζήτηση το συγκεκριµένο θέµα, επειδή θεωρούµε ότι είναι
µία χαρακτηριστική περίπτωση που αναδεικνύει ένα γενικευµένο
πρόβληµα που σήµερα υπάρχει και που πραγµατικά γεννά και

πολλαπλασιάζει τα βάσανα για τους εργαζόµενους και τη λαϊκή
οικογένεια.

Μιλάµε για µία επιχείρηση στην οποία οι τριάντα εννέα εργα-
ζόµενοι που δουλεύουν εκεί έχουν πέντε µήνες που είναι απλή-
ρωτοι κι έχουν να πάρουν και το δώρο των Χριστουγέννων.
Μιλάµε για εργαζόµενους που από τους τριάντα εννέα οι περισ-
σότεροι έχουν πολλά χρόνια στη δουλειά, υπάρχουν άνθρωποι
που έχουν είκοσι πέντε χρόνια, άλλος που έχει είκοσι δύο χρόνια,
άλλοι που έχουν είκοσι χρόνια, δέκα επτά χρόνια κ.λπ., δεν είναι
χθεσινοί εργαζόµενοι, έχουν οικογένειες και όµως παραµένουν
απλήρωτοι.

Επιλέξαµε ακόµα να φέρουµε αυτό το θέµα για συζήτηση,
επειδή αναδεικνύει διαχρονικά τις ευθύνες των κυβερνήσεων και
των ελεγκτικών µηχανισµών που έχουν διαµορφώσει, γιατί η Επι-
θεώρηση Εργασίας στη ∆άφνη και ο ΣΕΠΕ, όταν, πρώτη φορά,
πήγαν, τους έλεγαν ότι µε τέτοια δεδοµένα θα τους κλείσουν
µέσα. Και µέχρι σήµερα βεβαίως κανείς δεν έχει µπει µέσα και όχι
µονάχα αυτό, αλλά και αποφάσεις των ασφαλιστικών που έχουν
ληφθεί για τα δεδουλευµένα, παραµένουν ακόµα ανεκτέλεστες.
Αυτή είναι η κατάσταση, αυτή είναι η πραγµατικότητα. Είναι ωµή
και θυµίζει far west για τους εργαζόµενους, όπου πραγµατικά η
ασυδοσία της εργοδοσίας ξεκινά από τις πολιτικές όλων των
µέχρι σήµερα κυβερνήσεων που ενισχύουν αυτήν την ασυδοσία
και την ανοµία.

Έχουν γίνει πολλά υποµνήµατα µέχρι σήµερα του Συνδικάτου
Οικοδόµων, των εργαζοµένων, διαµαρτυρίες τοπικών οργανώ-
σεων και φορέων κλπ κι έτσι υποχρεώθηκαν οι εργαζόµενοι, µη
έχοντας άλλο µέσο, να προχωρήσουν στην κατάληψη των γρα-
φείων της επιχείρησης.

Να σηµειώσουµε ότι ο εργοδότης δεν έχει πρότερο έντιµο βίο,
δεν είναι ένας εργοδότης τυχαίος. Το ίδιο έργο που παίζει εδώ,
το έχει, προηγουµένως, παίξει σε άλλες δύο επιχειρήσεις µε τον
ίδιο τίτλο. Η µία επιχείρηση είναι στο Μαρκόπουλο µε έντεκα ερ-
γαζόµενους τους οποίους εξαπάτησε µε το ίδιο σύστηµα, η «Επι-
χείρηση Ασφαλτοµείγµατος», η δεύτερη επιχείρηση στη Βάρη
«Επιχείρηση Σκυροδέµατος» µε είκοσι ένα εργαζόµενους και
τώρα στο Βύρωνα. Το ίδιο σενάριο και στις τρεις περιπτώσεις.
Τους λέει, «πηγαίνετε να βρείτε τη «ΛΑΦΑΖ», την «ΑΓΕΤ», να
βρουν τους Γάλλους. Πάνε οι άνθρωποι και τους λένε «Εµείς δεν
σας ξέρουµε. Ποιοι είστε εσείς;». Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Άρα, λοιπόν, πιστεύουµε ότι, πραγµατικά, το µπαλάκι του πινγκ
- πονγκ πρέπει να σταµατήσει. Θεωρούµε πραγµατικά ότι ζητούν
το αυτονόητο, ζητούν, δηλαδή, τα δεδουλευµένα, ζητούν να
έχουν δουλειά, ζητούν τις αποζηµιώσεις τους από τη στιγµή που
απειλεί ή εκβιάζει ότι θα απολύσει. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Άρα, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, αυτό που θέλουµε είναι συγκε-
κριµένη δέσµευση, για το αν και πότε θα πληρωθούν οι άνθρω-
ποι για τα δεδουλευµένα τους, για το αν θα πάρουν το δώρο των
Χριστουγέννων, για το αν τα δικαιώµατά τους θα εφαρµοστούν,
όπως, στοιχειωδώς, ορίζει ο νόµος.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε τον κ.

Μαυρίκο.
Ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Ανδρέας

Λοβέρδος έχει το λόγο για να δευτερολογήσει για τρία λεπτά.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Κύριε Πρόεδρε, ο κ. Μαυρίκος ολοκλήρωσε την πα-
ρέµβασή του µε τον τρόπο ακριβώς που ολοκλήρωσε και τη γρα-
πτή του επίκαιρη ερώτηση. Απευθυνόµενος στην Κυβέρνηση
ρωτάει: «Τι θα κάνετε;». Θα του απαντήσω µε πολύ συγκεκριµένο
τρόπο, όπως είπα και στην πρώτη µου παρέµβαση, αλλά πρώτα
υπογραµµίζοντας το τι µπορώ να κάνω.

Αυτό που µπορεί να κάνει το Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας και,
εν τέλει, ο Υπουργός είναι, κατ’ αρχάς το Σώµα Επιθεώρησης
Εργασίας να επιβάλει πρόστιµο. Αυτή η διαδικασία έχει ήδη ξε-
κινήσει. Το πρόστιµο µπορεί να φθάνει µέχρι τις 50.000. Η Επι-
θεώρηση ∆άφνης είπε το πρόστιµο να είναι 36.000 για την πρώτη
παράβαση, για όσα εντόπισε το ∆εκέµβριο.

Με τον έλεγχό της τον Φεβρουάριο εντόπισε και επόµενες πα-
ραβάσεις, εντόπισε και παραβάσεις που έχουν να κάνουν µε το
δώρο που λέει ο συνάδελφος αλλά και µε το επόµενο χρονικό
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διάστηµα. Σε τελευταία ανάλυση, µετά την ολοκλήρωση της δια-
δικασίας, ο Υπουργός µπορεί να κλείσει την επιχείρηση. Και αυτό
το δίληµµα, κύριε συνάδελφε, το έχουµε όχι µόνο για την εται-
ρεία αυτή, αλλά για µία σειρά από εταιρείες στην Ελλάδα.

Εγώ αναρωτιέµαι ανοιχτά εδώ: Είναι αυτή η λύση; Το κλείσιµο
των επιχειρήσεων είναι η λύση; Πιστεύουµε πως όχι. Πιστεύουµε
ότι το κλείσιµο των επιχειρήσεων δηµιουργεί επιπρόσθετα προ-
βλήµατα. Και όταν απειλούνται µε κλείσιµο, έρχονται τα ίδια τα
σωµατεία και µας λένε «πείτε στις τράπεζες να τους κρατήσουν
στη ζωή, χάνουµε τη δουλειά µας».

Στο µέτρο που εδώ έχουµε µία διαβεβαίωση τής µίας πλευράς
ότι επίκειτο –είπαν το ∆εκέµβριο, αλλά βέβαια αυτό δεν επαλη-
θεύτηκε- αγοραπωλησία, εξαγορά της εταιρείας αυτής, ήταν και
δική µας ελπίδα να πληρωθούν οι εργαζόµενοι από τον οφειλέτη.

Από κει και πέρα, κύριε συνάδελφε, επειδή το ερώτηµα είναι δί-
καιο, εµείς ό,τι επιβάλλει ο νόµος θα το κάνουµε. Τα πρόστιµα θα
επιβληθούν και αυτό είναι η στοιχειώδης υποχρέωσή µας.

Όµως, θέλω να ενηµερώσω την Εθνική Αντιπροσωπεία για κάτι
περισσότερο. Σήµερα το πρωί είχαµε Υπουργικό Συµβούλιο,
όπου εγκρίθηκε µία δική µας νοµοθετική παρέµβαση που θα
έλθει στη Βουλή την επόµενη εβδοµάδα για τη διαδικασία του
άρθρου 36 και θα έλθει και κανονικά στη ∆ιαρκή Επιτροπή Κοι-
νωνικών Υποθέσεων ελπίζω τη µεθεπόµενη εβδοµάδα, στην
οποία υπάρχουν τροποποιήσεις στις κυρωτικές αρµοδιότητες
που έχει το Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας.

Κύριε Πρόεδρε, οι επιχειρήσεις είχαν τη δυνατότητα να κατα-
βάλουν το 20% των προστίµων, να κάνουν αγωγή για το υπό-
λοιπο και αυτή η αγωγή να εκδικάζεται µετά από τέσσερα ή πέντε
χρόνια. Μέσα στο σχέδιο νόµου προβλέπουµε ρύθµιση, όπου θα
εξοφλεί το 100% του προστίµου η εταιρεία και ας τα βρει στα δι-
καστήρια µετά. Και αυτό θα ακολουθήσουµε ως µέθοδο µε τρο-
πολογία που θα καταθέσουµε σε αυτό το σχέδιο νόµου και για
ό,τι, πραγµατικά έξω από τα όρια, συµβαίνει στο χώρο της κοι-
νωνικής ασφάλισης αυτήν τη φορά στα φάρµακα και στα λοιπά
υλικά. Θα επιβάλλονται τα πρόστιµα στους επίορκους φαρµακο-
ποιούς, στους γιατρούς του δηµοσίου, θα επιβάλλονται οι κυ-
ρώσεις διοικητικού περιεχοµένου και µετά ας πουν ό,τι είναι τα
αρµόδια υπηρεσιακά συµβούλια ή και τα διοικητικά δικαστήρια
και για τα πρόστιµα και για τα υπόλοιπα. Για να δούµε τότε, θα
παραµένουν στη στάση να αναβάλουν τις δίκες ή τις συνεδρίες
των υπηρεσιακών συµβουλίων ή θα σπεύδουν να εκπληρώσουν
τις υποχρεώσεις τους;

Αυτό, κύριοι συνάδελφοι, που υπήρχε ως αδυναµία µέσα στο
κυρωτικό µας σύστηµα, είτε επρόκειτο για τα πρόστιµα είτε
επρόκειτο για τις υπόλοιπες διοικητικές κυρώσεις, θα το λύσουµε
µε αυτή τη νοµοθετική παρέµβαση την οποία θα φέρουµε στη
Βουλή τις επόµενες ηµέρες και ελπίζουµε µετά το Πάσχα να
έχουµε πλήρη εφαρµογή.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Θα συζητηθεί η µε αριθµό 488/23-2-2010 τέταρτη επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ.
Αλέξανδρου Χρυσανθακόπουλου προς τον Υπουργό Πολιτισµού
και Τουρισµού σχετικά µε την ελληνική τουριστική πολιτική για το
2010 κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Ως γνωστόν, η δυσµενής οικονοµική συγκυρία της χώρας

απαιτεί ολοκληρωµένες και συγκεκριµένες πρωτοβουλίες και
δράσεις για την προσέλκυση ικανού ποσοστού από την κατανοµή
του διεθνούς τουριστικού ρεύµατος.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1) Ποιες οι ενέργειες προβολής στο εξωτερικό για την προ-

σέλκυση τουριστών στη χώρα; Υπάρχει σε εξέλιξη σχετική κα-
µπάνια και µε ποιους διεθνείς τουριστικούς οργανισµούς και
τουριστικές εταιρείες του εξωτερικού συνεργάζεστε για την αύ-
ξηση του τουριστικού ρεύµατος προς την Ελλάδα;

2) Ποια η συνεννόησή σας και ο συντονισµός µε τους τουρι-
στικούς φορείς της χώρας για την αναβάθµιση της ποιότητας πα-
ροχής υπηρεσιών και τη µείωση του τιµολογιακού κόστους
διαµονής;»

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Χρυσανθακόπουλου θα απα-
ντήσει η Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Γκερέκου για
τρία λεπτά.

Ορίστε, κυρία Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο σχεδιασµός µιας διαφηµιστι-

κής καµπάνιας µέσα σε περιβάλλον οικονοµικής κρίσης είναι µία
πάρα πολύ δύσκολη δουλειά, όπως αντιλαµβάνεστε. Για την Ελ-
λάδα όµως γίνεται διπλά και τριπλά πιο δύσκολη για τους εξής
λόγους: Πρώτον, η προηγούµενη κυβέρνηση φρόντισε εκτός των
άλλων να δεσµεύσει µεγάλο κοµµάτι της διαφηµιστικής καµπά-
νιας για το 2010 µε αναθέσεις ενεργειών προβολής και διαφήµι-
σης που συνεχίζονται µέχρι το Σεπτέµβριο του 2010. Πρόκειται
για δεκαεννέα διαφηµιστικές ενέργειες προβολής σε διεθνή
µέσα που θα τρέχουν µέχρι και το Σεπτέµβριο του 2010, συνολι-
κής αξίας περίπου 15 εκατοµµυρίων ευρώ, χωρίς σχεδιασµό,
χωρίς στόχευση, χωρίς στην ουσία διερεύνηση της ανταποδοτι-
κότητας και της αξιολόγησης του στόχου.

∆εύτερον, η αρνητική εικόνα που διαµορφώνεται για τη χώρα
από τα διεθνή µέσα µαζικής ενηµέρωσης δηµιουργεί ένα δύ-
σκολα αναστρέψιµο κλίµα. Πρέπει από τη µία να κάνουµε τη
χώρα µας ελκυστική, ενώ ταυτόχρονα πρέπει να ανατρέψουµε, µε
το σύνολο των πολιτικών µας, ένα εξαιρετικά αρνητικό στερεό-
τυπο που επιχειρείται να εδραιωθεί από κάποιους, το στερεότυπο
του «ανεύθυνου», «υπερκαταναλωτικού», «καλοπερασάκια» και
δυστυχώς του «διεφθαρµένου». Γνωρίζοντας µάλιστα τα υπέρο-
γκα χρέη που έχει αφήσει η προηγούµενη κυβέρνηση σε διεθνή
Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης, όπως το «CNN», το «BBC», οι «FI-
NANCIAL TIMES» και πολλά και σηµαντικά γερµανικά µέσα µαζι-
κής ενηµέρωσης που πολύ σύντοµα θα αντιµετωπίσουµε στην
τουριστική έκθεση του Βερολίνου, δεν αποτελεί έκπληξη η σφο-
δρότητα µε την οποία προσπαθούν κάποιοι να µας καθηλώσουν
στο αρνητικό αυτό στερεότυπο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η οικονοµική κρίση κάποτε θα
περάσει, έστω και δύσκολα, όµως η φήµη µίας χώρας που τόσο
πολύ πληγώνεται, όπως η δική µας αυτή τη στιγµή, είναι ακόµα
πιο δύσκολη υπόθεση. Η απελθούσα κυβέρνηση, λειτουργώντας
κι εδώ σαν να µην υπάρχει αύριο, άφησε πολύ µικρά περιθώρια
ευελιξίας για να προσαρµόσουµε τις ενέργειες προβολής στο
µεταβαλλόµενο περιβάλλον της κρίσης. Ο στόχος µας ήταν αφ’
ενός η µείωση του κόστους προβολής και αφ’ ετέρου η µέγιστη
δυνατή ανταποδοτικότητα. Έτσι, παρ’ όλες τις δυσκολίες, µε δε-
δοµένα τα περιορισµένα χρονικά περιθώρια, µετά από διαπραγ-
µατεύσεις µε τις ανάδοχες εταιρείες, και χωρίς να επιβαρύνουµε
επιπλέον τον Έλληνα φορολογούµενο, καταφέραµε να επανα-
σχεδιάσουµε µε διορθωτικές κινήσεις και να επέµβουµε ουσια-
στικά –πιστεύω- σε κρίσιµα σηµεία της επόµενης διαφηµιστικής
καµπάνιας. Τις επόµενες µέρες θα έχετε τη δυνατότητα να το
διαπιστώσετε αυτό.

Οι διεθνείς εκθέσεις τουρισµού από την άλλη είναι µία ευκαι-
ρία που εµείς πραγµατικά, δεν αφήνουµε ανεκµετάλλευτη. Το
πρόγραµµα συµµετοχής του ΕΟΤ σε εκατό περίπου διεθνείς εκ-
θέσεις τουρισµού ήδη βρίσκεται αναρτηµένο στην ιστοσελίδα
µας. Η ίδια, προσωπικά, παρευρίσκοµαι στις περισσότερες και
σπουδαιότερες εκθέσεις τουρισµού και πραγµατικά –πιστέψτε
µας- αξιοποιούµε κάθε ευκαιρία, τόσο για την εδραίωση της
χώρας σε αγορές όπου η παρουσία της ήδη έχει παράδοση αλλά
είναι σε κάµψη, όσο και για τη δυναµική είσοδό µας σε καινούρ-
γιες αγορές.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως δείχνουν οι έρευνες από
τον Παγκόσµιο Οργανισµό Τουρισµού, πιστεύουµε, ότι η ανάγκη
του ανθρώπου να ταξιδεύει, να εξερευνά, να έρχεται σε επαφή
µε άλλους ανθρώπους πραγµατικά είναι µεγαλύτερη ακόµα και
απ’ αυτή την οικονοµική κρίση. Έτσι λοιπόν εµείς έχουµε και την
πολιτική βούληση και την ευελιξία να αντιµετωπίζουµε κάθε πρό-
κληση και, βεβαίως, προσπαθούµε να δηµιουργούµε ένα κατάλ-
ληλο κλίµα και στους οργανισµούς τους οποίους διοικούµε, αλλά
και στους φορείς του τουρισµού, σε όλες τις επιχειρήσεις, στους
εργαζόµενους, ούτως ώστε να µπορέσουµε, πραγµατικά, όλοι
µαζί να αντιστρέψουµε αυτό το αρνητικό κλίµα.

4272 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε την

κυρία Υφυπουργό.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Χρυσανθακόπουλος για

τρία λεπτά.
Ορίστε, κύριε Χρυσανθακόπουλε, έχετε το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, κυρία Υπουργέ, πέρα από το δυσµενές οι-

κονοµικό κλίµα και µε το αρνητικό κλίµα που υπάρχει για τη χώρα
µας από τα διεθνή µέσα ενηµέρωσης, ο τουρισµός αποτελεί ένα
«εργαλείο» το οποίο εµείς οφείλουµε να χρησιµοποιήσουµε.
Είναι, πράγµατι, η «βαριά µας βιοµηχανία» και δεν πρέπει να τον
αντιµετωπίζουµε στα πλαίσια της συµπληρωµατικότητας, γιατί
είναι ο µόνος τοµέας ο οποίος µπορεί να φέρει επιπλέον κεφά-
λαια για να κινηθεί η αγορά και να έχουµε ρευστότητα στην οι-
κονοµία. Σαφώς υπάρχει µία µείωση των εισπράξεων από το
2009 κατά 1.000.000.000 περίπου, σαφώς έχουν µειωθεί τα τι-
µολόγια των διανυκτερεύσεων στα ξενοδοχεία κατά 9% περίπου,
υπάρχουν όµως περίπου επτακόσια ξενοδοχεία τα οποία υπο-
φέρουν -και µε τη µείωση των δελτίων κοινωνικού τουρισµού τα
πράγµατα γίνονται ακόµα χειρότερα- και δύο χιλιάδες περίπου
συγκροτήµατα µε ενοικιαζόµενα δωµάτια δοκιµάζονται.

Έχουµε όµως εναλλακτικές λύσεις που απαιτούν µία τόλµη,
µία γενναιότητα και µία µαχητικότητα εκ µέρους του Υπουργείου
που πρέπει να οργανωθεί για να µπορέσει να πετύχει τους σκο-
πούς του. ∆εν µπορείτε να κινηθείτε µόνο στο πλαίσιο που έθεσε
η προηγούµενη κυβέρνηση το οποίο εµείς αναγνωρίζουµε ότι
είναι αρνητικό και µάλιστα υπήρξε κακοδιαχείριση και έχουµε
εκτεθεί και διεθνώς.

Εµείς όµως δεν κατανοούµε για ποιο λόγο θα πρέπει να συνε-
χίζεται η βίζα και η ταλαιπωρία των Ρώσων πολιτών που θέλουν
να έλθουν στην Ελλάδα. Αυτό είναι ένα ζήτηµα το οποίο οφεί-
λουµε να λύσουµε άµεσα και µονοµερώς, γιατί η Τουρκία έχει
ήδη εξασφαλίσει από πέρυσι δυόµισι εκατοµµύρια Ρώσους του-
ρίστες, ενώ εµείς περιοριστήκαµε στις τριακόσιες είκοσι χιλιά-
δες.

Ένα άλλο ζήτηµα είναι το ότι δεν έχουµε χρησιµοποιήσει τις
σωστές καµπάνιες γιατί η ελληνική διατροφή είναι ένα από τα
βασικότερα ζητήµατα τα οποία θα µπορούσαµε να αναπτύξουµε
στο διεθνές στερέωµα και θα µπορούσαµε να ανεβάσουµε το
διεθνές µας γόητρο, γιατί ο τουρισµός είναι πάντοτε ένα γόητρο.

Πρέπει ακριβώς σε αυτήν την κατεύθυνση να σας πω τα εξής:
Υπάρχει µία µάχη την οποία δεν έχετε δώσει και θα σας προτείνω
να την αναλάβετε αµέσως. Ποια είναι αυτή; Πρέπει να οργανώ-
σετε αµέσως ένα κέντρο επικοινωνίας µε ηλεκτρονικούς υπολο-
γιστές το οποίο θα «βοµβαρδίσει» σε παγκόσµιο επίπεδο τους
αποδέκτες. Αν οι tour operators και όλοι αυτοί οι ενδιάµεσοι δεν
µας προτιµούν, πολλές φορές αυτό αποτελεί µέσο οικονοµικής
πίεσης γιατί έχει γίνει κατ’ επανάληψη. Κάποτε η Κρήτη εξαιρέ-
θηκε από τις περιοχές που έδιναν µεγάλες εταιρείες της Ευρώ-
πης για να πουληθούν φθηνά τα δικά µας ξενοδοχεία που εκεί
δεν άντεχαν τον ανταγωνισµό.

Άρα, λοιπόν, µέσα σ’ αυτό το διεθνές πλαίσιο τι κάνουµε; «Βοµ-
βαρδίζουµε» µε εικόνα, µε φιλµάκια στο youtube, µε e-mails τα
εκατοµµύρια αποδέκτες. Υπάρχουν «παρθένες» αγορές. Υπάρ-
χουν εκατό εκατοµµύρια καινούργιοι Κινέζοι εκατοµµυριούχοι.
Το τονίζω αυτό. Υπάρχει ο Βορράς της Ευρώπης ο οποίος αυτήν
τη στιγµή µπορεί να απευθυνθεί σε µας, «διψάει» να έλθει στις ελ-
ληνικές θάλασσες και στην περιοχή µας και πρέπει τα πολλαπλά
κίνητρα του τουρισµού να ενεργοποιηθούν µ’ έναν «βοµβαρδι-
σµό» ενηµέρωσης. Εάν αφεθούµε µόνο στο κλασικό µέσο της
διαφήµισης σε τηλεοπτικές εκποµπές, τα γνωστά πολύ σύντοµα
φιλµάκια, χάνουµε. Έχουµε δυνατότητες και είναι πλέον γνωστό
αυτό το µέσο της τεχνολογίας το οποίο µας φέρνει πολύ κοντά
σ’ όλους εκείνους που επιθυµούν να µετακινηθούν το καλοκαίρι
στις διακοπές τους.

Εάν, λοιπόν, θέλουµε να πετύχουµε τους στόχους µας, θα πρέ-
πει να υπάρξει µία γενναία απόφαση. Πρώτα απ’ όλα 7,4 δισεκα-
τοµµύρια χρωστούν τα επτακόσια ξενοδοχεία τα οποία ανέφερα
προηγουµένως προς τις τράπεζες και πολλά απ’ αυτά τα ξενο-

δοχεία κινδυνεύουν να κλείσουν. Εδώ υπάρχει ένα θέµα συµβι-
βασµού, ώστε και οι τράπεζες να συµµετέχουν και επίσης θα πρέ-
πει να ξανασκεφθείτε το θέµα µε τα κουπόνια του κοινωνικού
τουρισµού που µειώθηκαν. ∆εν είναι απλά για να απαλύνει τον
πόνο του ο Έλληνας, αλλά αυτό είναι σηµαντικό για τη λειτουρ-
γία της ίδιας της δηµοκρατικής µας κοινωνίας. ∆εν µπορούµε σ’
αυτές τις συνθήκες να µην κάνουµε το ελάχιστο.

Τελειώνω µε µία προτροπή: Eάν θέλετε να αντιµετωπίσετε τα
κακώς κείµενα, να στηριχθείτε στις δηµιουργικές µας δυνάµεις,
στην έµπνευση, στην πρωτοβουλία, στη δηµιουργία και σ’ αυτό
που σας είπα προηγουµένως, σ’ ένα πολύ καλά οργανωµένο κέ-
ντρο ηλεκτρονικών υπολογιστών. Αυτή είναι µία µεγάλη λύση και
απάντηση και µάλιστα φθηνή.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε κι
εµείς.

Το λόγο έχει η Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού, κ. Γκε-
ρέκου, για να απαντήσει στον ερωτώντα Βουλευτή για τρία
λεπτά.

Ορίστε, κυρία Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Κύριε συνάδελφε, πραγµατικά, δεν µας αρέσει και δεν
ασκούµε πολιτική µέσα από επικοινωνιακά τρυκ και µόνο. Θέ-
λουµε πάντοτε να έχουµε µία οργανωµένη και ολοκληρωµένη
πρόταση για να µπορέσουµε πάνω σε αυτό και να διαβουλευ-
τούµε και να µιλήσουµε και να σας παρουσιάσουµε. Σας είπα
προηγουµένως, στην πρωτολογία µου, ότι, πραγµατικά, στοχεύ-
ουµε και δουλεύουµε πάνω σε αυτήν τη διαδικασία για το
άνοιγµα νέων αγορών. Και χαίροµαι, πραγµατικά, που συµφω-
νείτε κι εσείς, ότι πέρα από τις παραδοσιακές µας αγορές -υπάρ-
χει βεβαίως η Κίνα, εγώ σας λέω ότι υπάρχει και η Ινδία, µε την
οποία αυτήν τη στιγµή συνεργαζόµαστε για µία πτήση προς Βε-
ρολίνο µε στοπ στην Αθήνα, που θα είναι πολύ σηµαντικό. Υπάρ-
χουν και άλλες αγορές, ακόµα κι εδώ γύρω, στα Βαλκάνια.

Η Ρωσία, βεβαίως, είναι µία τεράστια αγορά, που όπως σωστά
είπατε, υπάρχει ένα θέµα σε σχέση µε τη βίζα. Όπως ξέρετε, βε-
βαίως, είµαστε µέσα στη Συνθήκη Σένγκεν και µέσα σε αυτήν
µπορούµε να ενεργούµε. Θα εξαντλήσουµε, όµως, τα θετικά
εκείνα περιθώρια που, πράγµατι, µπορούµε να βρούµε -µάλιστα,
είµαστε σε διαδικασία συζητήσεων µε τον αρµόδιο Υπουργό- για
να µπορέσουµε να διευκολύνουµε αυτή τη διαδικασία. Γιατί
πράγµατι η Ρωσία είναι µία τεράστια αγορά. Εµείς δεν έχουµε
ούτε καν τριακόσιες χιλιάδες από εκεί. Μπορούµε, πραγµατικά,
να αναπτύξουµε και το θρησκευτικό τουρισµό, που, ξέρετε, είναι
πολύ εύκολο για τη χώρα µας, αλλά και τον πολιτιστικό και τον
αθλητικό τουρισµό θα έλεγα.

Μάλιστα, στις εκθέσεις που θα γίνουν στη Ρωσία, είµαστε πα-
νέτοιµοι, πραγµατικά, και µε το καινούργιο µας σποτ και µε την
καινούργια καµπάνια να µπορέσουµε να διεισδύσουµε ακόµα πε-
ρισσότερο σε αυτήν την αγορά.

Αναφερθήκατε σε κάτι που, πραγµατικά, σε λίγες µέρες θα το
δείτε και θα είναι µέσα στις προτάσεις µας, αλλά και στην πα-
ρουσίαση, στο διαφηµιστικό σποτ, που είµαστε υποχρεωµένοι µε
διορθωτικές κινήσεις να κάνουµε. Πιστέψτε µε –και πιστεύω να
έχει θετική αποδοχή- υπάρχουν, πραγµατικά, κινήσεις που δηµι-
ουργούν ένα φρέσκο προϊόν που µπορούν, πραγµατικά, να δώ-
σουν µία άλλη εικόνα κι ένα άλλο µήνυµα και αισιοδοξία στη
χώρα µας. ∆ιότι ξέρετε πολύ καλά ότι η οικονοµική συµπεριφορά
έχει να κάνει και µε το θέµα –και µάλιστα είναι πολύ ουσιαστικό-
της ψυχολογίας των πολιτών.

Μέσα σε αυτή, λοιπόν, την καταστροφολογία που ακούµε
γύρω µας, καταλαβαίνετε αυτήν τη στιγµή τι κλίµα µπορεί να δια-
µορφώνεται και πόσο µπορεί να πληγεί ο τουρισµός µας.

Άρα, λοιπόν, η δική µας πολιτική είναι µακρόπνοη, αλλά, βέ-
βαια, τώρα είναι και µία πολιτική διαχείρισης κρίσης.

Κάνουµε, λοιπόν, αυτήν τη διαφηµιστική καµπάνια. Στοχεύ-
ουµε πολύ συγκεκριµένα -σε αυτό το µικρό οικονοµικό πλαίσιο
που έχουµε- στον τρόπο µε τον οποίο µπορούµε να διαφηµί-
σουµε τη χώρα µας. Και, κυρίως, δηµιουργούµε ένα διαδικτυακό
τόπο –και χαίροµαι που συµφωνείτε µαζί µας- όπου, πραγµατικά,
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µπορεί στοχευµένα να επικοινωνήσει µε πάρα πολλές αγορές.
Αλλά προσέξτε: ∆εν θα είναι ένας τόπος, ένα portal, όπως αυτό
που παραλάβαµε, το οποίο κόστιζε στον ελληνικό λαό 1.200.000
περίπου και που είναι πραγµατικά -δεν µπορώ να πω τη λέξη,
άθλιο να το έλεγα;- ντροπή αυτό που παρουσιάζεται. Μπορείτε
να µπείτε κι εσείς και να το δείτε.

Εµείς, λοιπόν, δηµιουργούµε έναν πραγµατικό διαδικτυακό
τόπο που θα είναι όπλο διαφήµισης και επικοινωνίας της χώρας
µας, µαζί, βεβαίως, και µε άλλους τρόπους να διαφηµίσουµε τη
χώρα µας.

Είναι πολύ σηµαντικό και θετικό που µαζί µας και κοντά µας
θα είναι και όλοι οι φορείς του τουρισµού.

Μέσα από διάλογο, λοιπόν, και συνέργειες δηµοσίου και ιδιω-
τικού τοµέα –διότι και περί αυτού πρόκειται, µιλάµε για επιχει-
ρήσεις όπου εκεί, βεβαίως, έχουµε εργαζόµενους στον τουρισµό
που θα πρέπει να προστατεύσουµε- πιστεύω ότι θα ξεπεράσουµε
την κρίση. Και θα την ξεπεράσουµε µε επιτυχία, αν, πραγµατικά,
µπορέσουµε να δουλέψουµε. Και αυτό θα το κάνουµε µαζί.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς ευχαριστούµε,

κυρία Υπουργέ.
Εισερχόµαστε στη συζήτηση της τελευταίας από τις σηµερινές

επίκαιρες ερωτήσεις, της µε αριθµό 498/23.2.2010 πέµπτης του
Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Βασί-
λειου Μουλόπουλου προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, σχετικά µε τις υπηρεσίες φύλαξης και καθαριότη-
τας των δηµόσιων νοσοκοµείων κλπ.

Συγκεκριµένα, η επίκαιρη ερώτηση του κ. Μουλόπουλου έχει
ως εξής:

«Πάνω από 330.000.000 ευρώ ετησίως εκτιµάται ότι στοιχίζουν
στο ελληνικό δηµόσιο οι υπηρεσίες φύλαξης και καθαριότητας
των νοσοκοµείων του ΕΣΥ που έχουν εκχωρηθεί εργολαβικά σε
ιδιώτες, σύµφωνα µε πρόσφατο δηµοσίευµα.

Συχνό είναι το φαινόµενο οι συµβάσεις που υπογράφονται να
παρατείνονται χωρίς να διεξάγονται νέοι διαγωνισµοί, προσαυ-
ξάνοντας αυθαίρετα και τα προβλεπόµενα ποσά.

Παράλληλα, πληθαίνουν οι καταγγελίες για καταστρατήγηση
από τις εταιρείες αυτές των όσων προβλέπονται στις συµβάσεις
για τους εργαζόµενους που προσλαµβάνουν –αµοιβές, ωράρια,
ασφαλιστικές εισφορές κ.α.- ενώ την ίδια ώρα εκατοντάδες κενές
οργανικές θέσεις των νοσοκοµείων στις αντίστοιχες ειδικότητες,
θα µπορούσαν να παρέχουν πλήρη και σταθερή εργασία σε µία
περίοδο που η ανεργία είναι ανεξέλεγκτη.

Με βάση τα παραπάνω ερωτάται η κυρία Υπουργός:
1. Προτίθεται να ελέγξει την ανεξέλεγκτη δράση αυτών των

εταιρειών στα νοσοκοµεία του ΕΣΥ µέσα από τις συµβάσεις που
υπογράφουν;

2. Είναι στις προθέσεις της να σταµατήσει αυτό το απαράδε-
κτο καθεστώς της εκχώρησης σηµαντικών τοµέων του ΕΣΥ στις
ιδιωτικές εταιρείες και να καλύψει τις αντίστοιχες ανάγκες µε
προσλήψεις µέσω των οργανισµών των νοσοκοµείων µόνιµου
προσωπικού, οι οποίες θα ήταν όχι µόνο κοινωνικά αλλά και οι-
κονοµικά συµφέρουσες;»

Το λόγο έχει για να απαντήσει η Υπουργός Υγείας και Κοινω-
νικής Αλληλεγγύης.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θα ήθελα να πω στον αγαπητό συνάδελφο το εξής: Όπως
γνωρίζετε από το 2005, µε το νόµο που θεσµοθετήθηκε από την
προηγούµενη κυβέρνηση, υπάρχει αυτή η δυνατότητα στα νο-
σοκοµεία του Εθνικού Συστήµατος Υγείας, στα κέντρα υγείας,
καθώς και στις προνοιακές δοµές να µπορούν να αναθέτουν τέ-
τοιου είδους συµβάσεις για τη σίτιση, την καθαριότητα και τη φύ-
λαξη των ιδρυµάτων και των νοσοκοµείων.

Στη συνέχεια επίσης, µε νόµο του 2007 ανατέθηκε, όταν ιδρύ-
θηκε η επιτροπή προµηθειών υγείας, σε αυτήν την επιτροπή να
µπορεί να διενεργεί αυτούς τους διαγωνισµούς.

Πώς έχουν τα πράγµατα:
Πρώτα απ’ όλα πρέπει να σας πω ότι σε όλη την Ευρώπη υπάρ-

χει –είναι αλήθεια- µία τέτοια διαδικασία σε µία αντίληψη κόστους
– οφέλους, όσον αφορά τέτοιου είδους παροχές υπηρεσιών που

δεν αφορούν τη λειτουργία των νοσοκοµείων και φυσικά δεν
αφορούν την ιατρική και νοσηλευτική παροχή ιατρικής περίθαλ-
ψης.

Ταυτόχρονα, όµως, οφείλουµε να διαπιστώσουµε ότι υπάρ-
χουν µία σειρά από σοβαρά προβλήµατα, τα οποία κι εσείς έχετε
θέσει µε την ερώτησή σας.

Πρώτο ζήτηµα, είναι ότι δεν υπήρχε εποπτεία και έλεγχος.
Υπήρχαν συνεχείς παρατάσεις µε ευθύνη των διοικήσεων των νο-
σοκοµείων. Πολλές φορές υπήρξαν πάρα πολλές καταγγελίες -
αυτούς τους τέσσερις µήνες στο Υπουργείο έχουµε υποχρεωθεί
πολλές τέτοιες περιπτώσεις να τις στείλουµε και στο Σώµα Επι-
θεωρητών Υγείας- από νοσοκοµεία κι από την Αθήνα, αλλά και
από την περιφέρεια. Επίσης, υπήρξαν και πάρα πολλές περι-
πτώσεις καταστρατήγησης των στοιχειωδών όρων των εργασια-
κών δικαιωµάτων, αλλά και όσον αφορά τις υποχρεώσεις που
έχουν να πληρώνουν µε βάση τη συλλογική σύµβαση εργασίας.

Γι’ αυτόν το λόγο, εµείς σε µία πρώτη φάση, αυτό που έχουµε
κάνει είναι το εξής: Έχουµε ζητήσει να υπάρχει, µέσα από το ενι-
αίο πρόγραµµα προµηθειών για το 2010 –γιατί πρέπει να σας πω,
αγαπητέ συνάδελφε, ότι δεν υπήρχε ενιαίο πρόγραµµα προµη-
θειών από την επιτροπή προµηθειών υγείας τα προηγούµενα
χρόνια- και συγκεκριµένο πλαφόν, αλλά και αυστηρότατος, συ-
γκεκριµένος έλεγχος για το πώς εφαρµόζονται αυτοί οι διαγωνι-
σµοί, πώς υλοποιούνται. Και, φυσικά, όσον αφορά το κοµµάτι το
εργασιακό, έχουν δοθεί οι αντίστοιχες οδηγίες -απ’ ό,τι γνωρίζω-
και από το συνάδελφο Υπουργό Εργασίας στο Σώµα Επιθεωρη-
τών Υγείας. Έγινε, µάλιστα, και µία γενικότερη αναφορά, όσον
αφορά το Σώµα Επιθεωρητών Υγείας προηγουµένως από το συ-
νάδελφο τον Ανδρέα το Λοβέρδο.

Ταυτόχρονα -όπως έχουµε ήδη δηλώσει- είµαστε και σε µία
φάση που επαναξιολογούµε συνολικά –για να απαντήσω και στο
δεύτερο σκέλος της ερώτησής σας- το πώς έχει λειτουργήσει
αυτό το σύστηµα και πώς θα µπορούσαµε πολύ πιο αποτελε-
σµατικά να εξασφαλίσουµε αυτές τις υπηρεσίες, χωρίς ενδεχο-
µένως να αποκλείσουµε αυτή τη δυνατότητα, αλλά ταυτόχρονα
µε πολύ πιο σαφείς κανόνες για τον έλεγχο, την εποπτεία και φυ-
σικά για τα εργασιακά δικαιώµατα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε την

κυρία Υπουργό.
Ο ερωτών Βουλευτής κ. Μουλόπουλος έχει το λόγο για τρία

λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Υπουργέ, διαπιστώνω ότι

σε όλες τις απαντήσεις –όχι τις δικές σας, όλων των Υπουργών-
προσπαθείτε. Θα δούµε πότε θα τα καταφέρετε.

Ο κλάδος παροχής υπηρεσιών από εταιρείες οι οποίες ανα-
λαµβάνουν εργολαβικά την καθαριότητα και τη φύλαξη των νο-
σοκοµείων αναπτύχθηκε ραγδαία την τελευταία δεκαετία -όχι την
τελευταία πενταετία- για δύο λόγους. Ο ένας είναι η ιδιωτικο-
ποίηση των δραστηριοτήτων του δηµοσίου τοµέα. Ο άλλος σχε-
τίζεται µε την απορρύθµιση των εργασιακών σχέσεων και τη
διάδοση ευέλικτων µορφών απασχόλησης.

Η ανάπτυξη των εργολαβιών στους τοµείς που προανέφερα,
εκτός από τη µείωση των θέσεων εξαρτηµένης εργασίας, έχει
πολλαπλές δυσµενείς επιπτώσεις για τους εργαζόµενους, καθώς
µέσω των εργολαβιών οι επιχειρήσεις καταστρατηγούν, όπως
πολύ καλά γνωρίζετε, βασικά εργασιακά δικαιώµατα.

Οι καταγγελίες είναι πολλές και χαρακτηριστικό του προβλή-
µατος είναι η εγκύκλιος του τότε Υφυπουργού κ. Γιακουµάτου
στις 8.5.2006, που αφορούσε τις συµβάσεις του δηµοσίου µε
εταιρείες security και συνεργεία καθαριότητας, η οποία εκδόθηκε
µετά από σωρεία καταγγελιών και αποτύπωνε µε πιο επίσηµο
τρόπο την ασυδοσία που επικρατεί στο χώρο αυτό και ζητούσε
την εφαρµογή του αυτονόητου, των συλλογικών συµβάσεων ερ-
γασίας.

Λίγο αργότερα, ο κ. Γιακουµάτος εξαναγκάστηκε σε συµπλη-
ρωµατική της πρώτης εγκυκλίου, µε αφορµή µειοδοτικό διαγω-
νισµό για την καθαριότητα του Πανεπιστηµιακού Γενικού
Νοσοκοµείου Πατρών, το οποίο είχε προϋπολογίσει στην προ-
κήρυξη συνολικές µηνιαίες αµοιβές µειωµένες κατά 52.000 ευρώ
σε σχέση µε τις νόµιµες αµοιβές και την ασφαλιστική κάλυψη των
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εργαζοµένων.
Παρ’ όλα αυτά, οι εργολαβίες συνεχίζονται. Σας αναφέρω,

κυρία Υπουργέ, την έρευνα που δηµοσίευσε τον Ιανουάριο του
2009 το Ινστιτούτο Εργασίας της ΓΣΕΕ-Α∆Ε∆Υ για τις εργασια-
κές σχέσεις στις εταιρείες καθαρισµού, όπου αναφέρεται µεταξύ
άλλων: «Οι εργαζόµενοι στην καθαριότητα των νοσοκοµείων πε-
ριγράφουν τις συνθήκες εργασίας ως µεσαιωνικές. Αναφέρουν
ότι αναγκάζονται να καθαρίζουν χωρίς προφυλάξεις τα χειρουρ-
γεία και µετά να στέργουν να καθαρίσουν τα µαγειρεία και στη
συνέχεια τους θαλάµους µε τα πρόωρα νεογνά, ότι µεταφέρουν
ασκούς µε αίµα και απορρίµµατα των χειρουργείων που περιέ-
χουν ανθρώπινα µέλη σε γνώση των διοικήσεων των νοσοκο-
µείων και χωρίς καµµία εκπαίδευση, όπως το ειδικό νοµοθετικό
πλαίσιο ορίζει».

Κυρία Υπουργέ, για το εάν συµφέρει ή όχι, σας λέω ότι σε ερώ-
τηση που είχε κάνει πέρυσι ο δικός σας Βουλευτής κ. Γιάννης
Σκουλάς, ανέφερε ότι στο Γενικό Κρατικό Αθηνών το κόστος σε
ετήσια βάση ανέρχεται σε 1,7 εκατοµµύρια ευρώ και µε τα ίδια
χρήµατα θα µπορούσαν να προσληφθούν εκατόν είκοσι άτοµα
ως µόνιµο προσωπικό, που τόσο πολύ έχει ανάγκη το συγκεκρι-
µένο νοσοκοµείο.

Ερώτηµα και γεγονός είναι ότι τα µέλη του συνεργείου αυτού
λόγω έλλειψης προσωπικού αντικαθιστούν σε πολλές περιπτώ-
σεις τους τραυµατιοφορείς, εργάζονται ως βοηθοί κουζίνας, ως
τραπεζοκόµοι, ακόµη και στη µεταφορά και αρχειοθέτηση απορ-
ρήτων ιατρικών εγγράφων. Αυτά έλεγε η ερώτηση του κ. Σκουλά.

Κυρία Υπουργέ, ο ΣΥΡΙΖΑ µετά από όλα αυτά σας ζητά να κά-
νετε έξωση των εργολάβων καθαριότητας και φύλαξης από τα
νοσοκοµεία και να διαθέσετε τα χρήµατα για την πρόσληψη µό-
νιµου προσωπικού, για να καλυφθούν κενές οργανικές θέσεις.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε τον κ.

Μουλόπουλο.
Το λόγο έχει για να δευτερολογήσει η Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης για τρία λεπτά.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να πω στον αγαπητό συνάδελφο κ. Μουλόπουλο ότι

όπως είπα και στην πρωτοµιλία µου, σαφώς υπάρχουν πάρα πολ-
λές γκρίζες ζώνες, σοβαρές καταγγελίες, τις οποίες έχουµε ήδη
στείλει αυτούς τους τελευταίους τέσσερις µήνες στο Σώµα Επι-
θεωρητών Υγείας και έχουν να κάνουν, αφ’ ενός µε το πώς δί-

δονταν αυτοί οι διαγωνισµοί, αυτές οι συµβάσεις, πώς υλοποι-
ούνταν, τις παρατάσεις που µε πολύ µεγάλη ευκολία έχουν δοθεί
σε πολλές περιπτώσεις και αφ’ ετέρου µε τον κακό γενικά προ-
γραµµατισµό, που επέτρεπε να υπάρχουν αυτού του τύπου οι
παρατάσεις. Ταυτόχρονα έχετε απόλυτα δίκιο ότι υπάρχουν
πάρα πολλά ζητήµατα παραβίασης των εργασιακών κανόνων και
της συλλογικής σύµβασης εργασίας. Είναι αλήθεια όλα αυτά.

Γι’ αυτόν το λόγο εµείς σας είπαµε δύο πράγµατα. Πρώτα από
όλα ότι σε πρώτη φάση έχουµε εντείνει τους ελέγχους. Έχουµε,
επίσης, βάλει ένα συγκεκριµένο πλαίσιο προγραµµατισµού για
το 2010, προκειµένου να υπάρχει αποτελεσµατική εποπτεία και
για το οικονοµικό κοµµάτι και για τον προγραµµατισµό, ώστε να
µην είναι δικαιολογία αυτό, προκειµένου να υπάρχουν αυθαίρε-
τες παρατάσεις.

Ταυτόχρονα όσον αφορά το κοµµάτι του ελέγχου των επιθεω-
ρητών εργασίας, υπάρχει ήδη εκφρασµένη αυτή η βούληση και
η δέσµευση από το συνάδελφο Υπουργό Εργασίας για τα εργα-
σιακά ζητήµατα.

Θέλω να σας επαναλάβω για άλλη µία φορά ότι επαναξιολο-
γούµε συνολικά το πώς λειτουργεί αυτό το σύστηµα. Λαµβά-
νουµε υπ’ όψιν φυσικά και τα θέµατα του ευρύτερου κόστους,
γιατί είµαστε υποχρεωµένοι να το κάνουµε σε µία περίοδο ιδιαί-
τερα δύσκολη οικονοµικά, όπου δίνουµε µάχη για να µπορέ-
σουµε να συνεχίσουµε τις προσλήψεις για το Εθνικό Σύστηµα
Υγείας, να συνεχίσουµε να στηρίζουµε το Εθνικό Σύστηµα
Υγείας.

Σε κάθε περίπτωση επαναξιολογούµε συνολικά το πώς µπο-
ρούµε να αντιµετωπίσουµε αυτό το ζήτηµα και πιστεύω ότι θα
µπορέσουµε να βάλουµε πολύ πιο σαφείς κανόνες, που να δια-
σφαλίζουν και το δηµόσιο συµφέρον και την εργασία και τα ερ-
γασιακά δικαιώµατα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε και

εµείς, κυρία Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη

συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω νότια θεωρεία,
αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βου-
λής, είκοσι εννέα µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί-
συνοδοί τους από το Γυµνάσιο Κατσικά Ιωαννίνων.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 20/17/5.2.2010 επίκαιρη επερώ-
τηση των Βουλευτών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς κ.κ. Αλέξη Τσίπρα,. Ευαγγελίας Αµµανατίδου-Πασχαλίδου,
Ηρώς ∆ιώτη, Θεόδωρου ∆ρίτσα, Φώτη Κουβέλη, Αναστασίου
Κουράκη, Μιχαήλ Κριτσωτάκη, Παναγιώτη Λαφαζάνη, Αθανασίου
Λεβέντη, Βασιλείου Μουλοπούλου, ∆ηµητρίου Παπαδηµούλη, Νι-
κολάου Τσούκαλη και Γρηγορίου Ψαριανού προς τους Υπουρ-
γούς Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης και Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την εξασφάλιση της βιωσι-
µότητας και του δηµόσιου και αναδιανεµητικού χαρακτήρα του
εθνικού συστήµατος κοινωνικής ασφάλισης.

Το λόγο έχει ο πρώτος εκ των επερωτώντων κ. Βασίλειος Μου-
λόπουλος για δέκα λεπτά.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κύριε Υπουργέ, τα πράγµατα µε

το ασφαλιστικό είναι απλά. Η Κυβέρνηση έχει δεσµευτεί απένα-
ντι στις Βρυξέλλες και στο µεγάλο κεφάλαιο να τσακίσει τα κό-
καλα των εργαζοµένων, να ελαστικοποιήσει πλήρως την εργασία,
να απελευθερώσει τις απολύσεις, να καταργήσει το κοινωνικό
κράτος και να παραδώσει τις λειτουργίες του στην ιδιωτική πρω-
τοβουλία. Αυτές είναι οι µεταρρυθµίσεις που προωθείτε. Για να
το πετύχει αυτό η Κυβέρνηση είναι έτοιµη για όλα, να πει τα
πάντα και τα αντίθετά τους.

Σας λέω ευθέως, κύριε Υπουργέ, ότι πολιτικά είστε αναξιόπι-
στος συνοµιλητής. Έχουµε χάσει το µέτρηµα των εγγυήσεων και
των δεσµεύσεων που έχετε αναιρέσει µέσα στο µικρό διάστηµα
της θητείας σας. Αρχίσατε από τα «δεν», για τα οποία δεσµευό-
σασταν προ δύο µηνών και από αυτήν την κόκκινη γραµµή που ο
ίδιος θέσατε, δεν έχει αποµείνει τίποτε. Και τις συντάξεις τελικά
µειώνετε και τα όρια ηλικίας αυξάνετε. Μένει να δούµε τι θα κά-
νετε µε τις εισφορές.

Την ίδια στιγµή παραχωρείτε το ασφαλιστικό σύστηµα στον
έλεγχο της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, ενώ γνωρίζουµε πολύ καλά
ότι δεν είναι στους τοµείς αρµοδιότητάς της.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, καµµία συζήτηση δεν περιέχει
τόσα ψέµατα όσα αυτή που αφορά τις συντάξεις. Ας δούµε µε-
ρικές από τις αλήθειες, τα αντικειµενικά στοιχεία του προβλήµα-
τος, όπως τα παρουσιάζει η Κυβέρνηση, οι αναλυτές της και τα
µιντιακά «παπαγαλάκιά» της.

Το σύστηµα, λένε, οδεύει προς τη χρεοκοπία επειδή η σχέση
εισροών-εκροών του κλάδου συντάξεων είναι αρνητική. Ασύ-
στολο ψέµα. Η σχέση είναι θετική, εάν υπολογιστούν η εισφο-
ροδιαφυγή και η εισφοροκλοπή, η οποία σύµφωνα µε τους
υπολογισµούς της ίδιας της Κυβέρνησης υπερβαίνει το 35%. Το
σύστηµα αιµορραγεί κατά 9.000.000.000 ευρώ το χρόνο και εάν
συνυπολογίσουµε την ανασφάλιστη και αδήλωτη εργασία, κατά
16.000.000.000 ευρώ το χρόνο.

Πρόκειται για έµµεση επιδότηση των επιχειρήσεων, για κλοπή
χρηµάτων των εργαζοµένων µε τη συνεργία του κράτους. Πρό-
κειται για ένα διαρκές πολιτικό σκάνδαλο και ένα διαρκές ποι-
νικό αδίκηµα, µία προκλητική µεταφορά του έµµεσου µισθού των
εργαζοµένων προς την εργοδοσία.

Εξίσου ψευδής είναι και ο ισχυρισµός ότι για την εισφοροδια-
φυγή φταίει το υψηλό κόστος εργασίας. Στη Γερµανία, το κό-
στος εργασίας είναι πολύ υψηλότερο από εδώ, αλλά η πιθανή
άνοδος της εισφοροδιαφυγής από το 2% στο 3% θα είχε σηµά-
νει συναγερµό στην Κυβέρνηση.

Εσείς, κύριε Υπουργέ, διαβουλεύεστε, οδύρεστε και απειλείτε
µε χρεοκοπία τα ταµεία, αφήνοντας την ίδια στιγµή επιχειρήσεις
–και µιλάω για πολύ µεγάλες επιχειρήσεις- να χρωστούν δεκά-
δες εκατοµµύρια ευρώ στο ΙΚΑ και να συνεχίζουν ανενόχλητες το
θεάρεστο έργο της εισφοροκλοπής.

Ψέµα δεύτερο: Τα ταµεία έχουν σπαταλήσει τα αποθεµατικά
τους. Η ιστορία είναι γνωστή. Είναι και αυτή µια ιστορία µετα-
φοράς πόρων από τους µισθούς στο κεφάλαιο. Είναι µία ακόµα
ιστορία κλοπής των εργαζοµένων.

Στην πρώτη περίοδο τη συσσώρευση του κεφαλαίου είχε ανα-
λάβει η Τράπεζα της Ελλάδος, η οποία κατακρατούσε µε εξευ-
τελιστικά επιτόκια τα αποθεµατικά για να τα µεταβιβάσει υπό
µορφή χρηµατοδότησης, µε χαριστικά επιτόκια, στους επιχειρη-
µατίες.

Στη δεύτερη περίοδο του εκσυγχρονισµού και της χρηµατοπι-
στωτικής οικονοµίας του τζόγου, τα εναποµείναντα αποθεµατικά
χρησιµοποιήθηκαν για να κλείσουν δηµοσιονοµικές τρύπες και
να κατασκευαστεί η φούσκα του ελληνικού Χρηµατιστηρίου. Το
δίληµµα της διαχείρισης των αποθεµατικών δεν είναι µεταξύ υψη-
λού ρίσκου και χαµηλής απόδοσης, αλλά αξιοποίησής τους υπέρ
των ταµείων ή υπέρ των τραπεζών και των χρηµατιστηριακών επι-
χειρήσεων.

Το σύστηµα, κύριε Υπουργέ, χρειάζεται ένα αποθεµατικό που
θα συγκεντρώνει 5.000.000.000 ευρώ το χρόνο µέχρι το 2020 και
εσείς θέλετε να δώσετε µόνο 2,5 δισεκατοµµύρια ευρώ συνο-
λικά, τα οποία -όπως έχετε πει- θα αναθέσετε να διαχειριστούν ει-
δικοί. Για ποιους ειδικούς µιλάτε;

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Για την Τράπεζα της Ελλάδος, αυτή είναι η επι-
λογή.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι αυτοί που δηµιούργησαν
τα δοµηµένα οµόλογα και τη φούσκα που έφερε την οικονοµική
κρίση; Χαίροµαι που το λέτε.

Κύριε Υπουργέ, µην αναζητείτε πού πήγαν τα λεφτά που υπήρ-
χαν προεκλογικά και ποιοι τα έφαγαν. Τα λεφτά δεν υπήρχαν και
το γνωρίζατε πολύ καλά γιατί οι κυβερνήσεις σας και οι κυβερ-
νήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας τα φάγατε για να χτίσετε τη µε-
γάλη Ελλάδα του εκσυγχρονισµού, την Ελλάδα της γκλαµουριάς
και της λαµογιάς και να δηµιουργήσετε τις µεγάλες περιουσίες
των κολλητών και των ηµετέρων.

Η αλήθεια είναι ότι αν τα αποθεµατικά των ταµείων είχαν αξιο-
ποιηθεί απλά και µόνο σε τοποθετήσεις ασφαλών επιτοκίων, το
ασφαλιστικό µας σύστηµα θα είχε εξασφαλισµένη βιωσιµότητα
µέχρι το 2048, και αν αντί να χύνετε κροκοδείλια δάκρυα για την
καταστροφή του συστήµατος, διαβουλευόµενος επ’ αόριστον,
είχατε τη βούληση να µειώσετε την εισφοροδιαφυγή από το ση-
µερινό 35% στο 20%, το σύστηµα θα έπαιρνε άµεσα παράταση
βιωσιµότητας για επτά πρόσθετα χρόνια. Αυτά τα στοιχεία δεν
είναι δικά µου, είναι στοιχεία αναλογιστικών µελετών.

Περισσότερο, όµως, από τα ψέµατα είναι οι ύπουλοι ηθικοί
εκβιασµοί που εξοργίζουν, και τέτοιος είναι αυτός που ζητεί αύ-
ξηση του εργασιακού βίου και µείωση των συντάξεων για το καλό
των επόµενων γενεών. Αυτός που χρησιµοποιεί το µέλλον των
παιδιών µας, αυτός που ισχυρίζεται ότι όσοι δεν αποδεχόµαστε
τα µέτρα είµαστε «παλιόγεροι», εγωιστές και άκαρδοι, αυτός ο
αλτρουϊσµός των µεταρρυθµιστών είναι µια προσβολή προς τη
νοηµοσύνη µας.

Όσοι το υποστηρίζουν αυτό, κάνουν ηθεληµένα λάθη στις πρά-
ξεις της απλής αριθµητικής. Λένε ότι εξαιτίας της µείωσης των
γεννήσεων, αν δεν αυξηθούν άµεσα τα όρια ηλικίας, οι νέοι ερ-
γαζόµενοι δεν θα πάρουν σύνταξη γιατί το σύστηµα θα έχει χρε-
οκοπήσει, λόγω της σχέσης εργαζοµένων-συνταξιούχων. Αυτό
είναι ψέµα. Όλες οι αναλογιστικές µελέτες, ελληνικές και διε-
θνείς, δίνουν για κάθε χρόνο αύξησης του ορίου ηλικίας συντα-
ξιοδότησης, παράταση βιωσιµότητας µόλις τριών µηνών. Και
αυτοί οι τρεις µήνες είναι θεωρητικοί γιατί ξεχνάτε, κύριε
Υπουργέ, ότι για να πάρει κάποιος σύνταξη, δεν φτάνει µόνο να
έχει γεννηθεί, να υπάρχει, χρειάζεται, όταν φτάσει στην παρα-
γωγική ηλικία, να µπορεί να εργαστεί κανονικά, δηλαδή, να έχει
µόνιµη εργασία µε πλήρεις ασφαλιστικές εισφορές. Αυτό, µε τις
σηµερινές εργασιακές σχέσεις, µε το ένα εκατοµµύριο ανέρ-
γους, το ένα εκατοµµύριο ελαστικά απασχολούµενους και τον
άγνωστο αριθµό όσων εκτελούν µαύρη εργασία, είναι ένα όνειρο
απατηλό.

Η συντριπτική πλειονότητα των νέων θέσεων εργασίας είναι
εποχικές, ελαστικές ή µαύρες. Η πραγµατικότητα είναι ότι όσο
περισσότερο ένας «γέρος» παραµένει στην εργασία, τόσο ένας
«νέος» µένει εκτός. Με αυτόν τον τρόπο, για κάθε χρόνο σύντα-
ξης που εξοικονοµείται για ένα «γέρο, αφαιρείται ένας χρόνος
χωρίς εισφορές από ένα «νέο» αποµακρύνοντας την ηµεροµηνία
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συνταξιοδότησης του τελευταίου. Όσο περισσότερο, δηλαδή,
δουλέψουν σήµερα οι ηλικιωµένοι, τόσο λιγότερες συντάξεις θα
έχουν αύριο οι νεότεροι.

Η αύξηση, όµως, των ορίων ηλικίας έως τα εβδοµήντα, όπως
ουσιαστικά εκβιάζεται µε τα αντικίνητρα συνταξιοδότησης που
βάζετε, εκτός από αναποτελεσµατική είναι και επιζήµια για την
περίφηµη αύξηση της παραγωγικότητας και της ανταγωνιστικό-
τητας, στην οποία υποτίθεται ότι στοχεύουν όλες οι πολιτικές της
Κυβέρνησης. Και σας ερωτώ: Ποια παραγωγικότητα µπορεί να
έχει ένας ηλικιωµένος δάσκαλος άνω των εξήντα πέντε ετών,
ένας οικοδόµος, ένας χειρουργός και τί συνέπειες θα έχει στην
ανταγωνιστικότητα της οικονοµίας, η αντίστοιχη στέρηση θέσεων
εργασίας από ένα νέο;

Κύριε Υπουργέ, έχω τη βάσιµη υποψία ότι σχεδιάζετε µε αυτές
τις ρυθµίσεις τη σφαγή των πενηντάρηδων και των εξηντάρηδων,
τους καθιστάτε πολύ γέρους και πολύ ακριβούς για της επιχει-
ρήσεις και άρα υποψήφιους για απόλυση και πολύ νέους για το
ασφαλιστικό σύστηµα, ώστε να πάρουν τελικά µισή σύνταξη.

Για τους νέους ασφαλισµένους, η µείωση της σύνταξης, µε τα
µέτρα που προτείνετε, θα φθάσει το µείον 35% δηλαδή, από το
70% αναπλήρωσης του µισθού που ισχύει τώρα, ο µισθός θα
αναπληρώνεται στο 45%, λιγότερο δηλαδή, από το µισό του µι-
σθού του. Μπορείτε να µου πείτε, τί ύψος σύνταξης θα πάρει
µετά από τριάντα επτά χρόνια δουλειάς, ένας νέος από τους πολ-
λούς που εργάζονται µερικά και µε ελαστικές σχέσεις εργασίας;
Πόσο µεγαλύτερη θα είναι από 450 ευρώ, της λεγόµενης εθνι-
κής σύνταξης; Ας τελειώνουµε, λοιπόν, µε τις αστειότητες περί
πολέµου των γενεών. Αυτή είναι καθαρή πάλη των τάξεων και
εσείς είστε από τη µεριά του κεφαλαίου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα βρισκόµαστε µπροστά
σε µία ακόµη ασφαλιστική µεταρρύθµιση για να σωθούν οι συ-
ντάξεις: Ελεύθερες απολύσεις, κατάργηση των συλλογικών συµ-
βάσεων και του κατώτατου µισθού. Ανατροπές στο ασφαλιστικό,
απαιτούν οι Βρυξέλλες, το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και οι
αγορές. Η Κυβέρνηση σπεύδει να εφαρµόσει τις οδηγίες, όχι
γιατί την εξαναγκάζουν οι «κακοί ξένοι», αλλά γιατί πιστεύει στις
νεοφιλελεύθερες πολιτικές. Γιατί ήταν η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
αυτή που εφάρµοσε αυτές τις πολιτικές τη δεκαετία του ’90, κα-
ταγγέλλοντας τα δικαιώµατα των εργαζοµένων, ως «βαρίδια» της
προόδου.

Η µεταρρύθµιση του ασφαλιστικού που προωθείτε, κύριε
Υπουργέ, καταργεί τον κοινωνικό χαρακτήρα της ασφάλισης,
αντικαθιστά τη συλλογική ανταποδοτικότητα µε την ατοµική
ανταποδοτικότητα, µε το κράτος να εγγυάται µόνο µια ευτελή
εθνική σύνταξη, κάτω από τα όρια της φτώχειας, για τους µη έχο-
ντες και από εκεί και πάνω η λογική της µεταρρύθµισης είναι
«Ό,τι δίνεις, παίρνεις» δηλαδή, η πλήρης επικράτηση του κοινω-
νικού δαρβινισµού που υπαγορεύει «Ο καθένας για τον εαυτόν
του και όλοι εναντίον όλων».

Κύριε Υπουργέ, θα γράψετε ιστορία ως εκείνος που επιχείρησε
να µεταλλάξει το ελληνικό ασφαλιστικό σύστηµα, από ατοµικό
σε κεφαλαιοποιητικό και ως αυτός που επιχείρησε να παραδώσει
την περηφάνια των γηρατειών στις αγορές. Η πολιτική σας έχει
σαφή στόχευση, να ανοίξει πόρτες και παράθυρα, του τεράστιου
και επικερδούς τοµέα σύνταξης και υγείας, στους ιδιώτες. Ελ-
πίζω, για το καλό των εργαζοµένων, ότι η ιστορία δεν θα γράψει
ότι το πετύχατε. Ο ΣΥΡΙΖΑ θα κάνει ό,τι µπορεί για να σας εµπο-
δίσει.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από το ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Μουλόπουλο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατά τη συζήτηση της σηµερι-
νής επίκαιρης επερώτησης των Βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ αρµο-
διότητας των Υπουργών Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης και
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Σπυρίδων
Χαλβατζής, ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του κόµµα-
τος το Βουλευτή κ. Νικόλαο Παπακωνσταντίνου.

Το λόγο έχει τώρα ο δεύτερος επερωτών κ. Μιχαήλ Κριτσω-
τάκης για πέντε λεπτά.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, άκουσα απόψε, στις ειδήσεις, τον κύριο Πρωθυπουργό
να λέει ότι συνάντησε κάποιον εργαζόµενο και του είπε: «Για την
πατρίδα, και τον µισθό µου να θυσιάσω». Υπάρχει, πραγµατικά,
µια τέτοια διάθεση. Να ξεκινήσουµε και να πούµε πόσες θυσίες
έχουν γίνει και πόσες πρέπει να γίνουν ακόµα, αλλά για ποιο απο-
τέλεσµα;

Και το ασφαλιστικό είναι µια θυσία. Οι εργασιακές θέσεις -έτσι
όπως έχουν καταντήσει- είναι µια θυσία. Το αίµα πέφτει από τη
µια πλευρά πάντα, από την πλευρά αυτών που είναι χαµηλά, των
εργαζοµένων. Αυτοί πληρώνουν την κρίση, ενώ υπάρχουν κά-
ποιοι που δεν αγγίζονται από αυτήν, να µη πω ότι βελτιώνονται οι
θέσεις τους και το πορτοφόλι τους.

Να πω ακόµα ότι είναι πληρωµένα τα ασφαλιστικά δικαιώµατα.
Να πω ότι οι εργασιακές σχέσεις έχουν κατακτηθεί µε αίµα. Και,
όµως, όλα αυτά έχουν θυσιαστεί και τώρα συζητάµε την κατάρ-
γηση του δέκατου τέταρτου µισθού, την κατάργηση των επιδο-
µάτων, που προκύπτουν από την άρνηση των αυξήσεων -όταν
έπρεπε- από τις κυβερνήσεις, που ήθελαν να έχουν επιδοµατική
πολιτική. Και µάλιστα, σε συνθήκες, οι οποίες είχαν υψηλούς
ρυθµούς ανάπτυξης και γίνονταν αυτά που πληρώνουµε σήµερα,
δηλαδή, η επιδοµατική πολιτική και τα επιδόµατα που καταρ-
γούνται σήµερα µε την κρίση.

Το ασφαλιστικό και τα εργασιακά είναι διασυνδεµένα. Εγώ θα
έλεγα ότι είναι αρθρωτά ζητήµατα, το ένα µε το άλλο έχει άµεση
διασύνδεση. Θα ήθελα να θέσω από την αρχή ένα ειδικό θέµα, το
οποίο είναι τοπικό. Αφορά στις τουριστικές περιοχές και είναι
κλαδικό, γιατί αφορά τους εργαζόµενους στον τουρισµό και τον
επισιτισµό. ∆εν είναι καθόλου λίγοι αυτοί, σε µια χώρα που κακώς
λέει –και είναι κακή έκφραση αυτή- ότι έχει βαριά βιοµηχανία τον
τουρισµό. Τι γίνεται µε τους εργαζόµενους αυτούς, που είναι
εποχικά απασχολούµενοι; Πώς επηρεάζονται αφού αλλάζουν οι
εργασιακές σχέσεις -έχουν ήδη αλλάξει και αλλάζουν και άλλο-
και τα ασφαλιστικά τους, σε συνάρτηση µε την εποχικότητα αλλά
και την αύξηση της ανεργίας; Αυτό νοµίζω ότι είναι στο περιθώ-
ριο. Είναι ένα ζήτηµα, που είναι αόρατο.

Τα αίτια της κρίσης του ασφαλιστικού συστήµατος και η κοι-
νωνική ασφάλιση, γενικά, είναι συνδεµένη µε την ελληνική αγορά
εργασίας και το µοντέλο οικονοµικής ανάπτυξης, που ακολού-
θησαν όλες οι µεταπολιτευτικές κυβερνήσεις. Εκτός, όµως, από
τις µεταρρυθµίσεις του ασφαλιστικού συστήµατος, οι νεοφιλε-
λεύθερες πολιτικές το έχουν θίξει καίρια, επειδή η βιωσιµότητά
του είναι άµεσα συνυφασµένη µε τις οικονοµικές πολιτικές του
κράτους και την απορρύθµιση της αγοράς εργασίας. Οι αλλε-
πάλληλες απόπειρες να δοθεί µια µακροπρόθεσµη διέξοδος στα
προβλήµατα της ελληνικής κοινωνικής ασφάλισης είναι καταδι-
κασµένες να αποτύχουν, αφού δεν καταπιάνονται µε τα πραγ-
µατικά προβλήµατα υποχρηµατοδότησης.

Η κοινωνική ασφάλιση έχει ειδικότερα θιγεί: Πρώτον, από την
εγκατάλειψη του στόχου της πλήρους απασχόλησης και της µεί-
ωσης της ανεργίας. ∆εύτερον, από την ενίσχυση ελαστικών και
ανασφάλιστων µορφών εργασίας, που στερούν το σύστηµα από
βασικούς πόρους του. Τρίτον, από την ανοχή και τη διεύρυνση
της µαύρης, αδήλωτης εργασίας στην παραοικονοµία. Και τέ-
ταρτον, από την µονεταριστικής έµπνευσης δηµοσιονοµική πει-
θαρχία, για την οποία οι κοινωνικές δαπάνες -εν γένει-
αντιµετωπίζονται ως νάρκη για την οικονοµία.

Αν χρειάζεται να παρουσιάσουµε σχηµατικά το γενικότερο
πλαίσιο της κακοδαιµονίας του ασφαλιστικού µας συστήµατος,
θα µπορούσαµε να το κατηγοριοποιήσουµε ως εξής: Οικονοµική
πτυχή, µε την εγκατάλειψη του στόχου της πλήρους απασχόλη-
σης και την αποδοχή της φιλελεύθερης πολιτικής, που θεωρεί
φυσιολογική και αναγκαία την ανεργία ως δοµικό φαινόµενο. ∆η-
µοσιονοµική πτυχή, µε την οποία η µονεταριστική πολιτική αντι-
µετωπίζει την δηµόσια κοινωνική ασφάλιση ως βάρος για την
δηµοσιονοµική εξυγίανση της χώρας, την ίδια στιγµή που τα απο-
θεµατικά των ταµείων έχουν χρησιµοποιηθεί συστηµατικά για να
µπαλώσουν τις δηµοσιονοµικές τρύπες του κράτους.

Το ασφαλιστικό δεν είναι δηµοσιονοµικό βάρος, αλλά απαραί-
τητο µέσον κοινωνικής δικαιοσύνης και µοχλός οικονοµικής ανά-
πτυξης. Η δηµόσια, κοινωνική ασφάλιση εγκαταλείπεται, κυρίως,
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για να αφεθεί ένας τεράστιος εµπορευµατοποιηµένος τοµέας
στην κερδοσκοπία της ιδιωτικής ασφάλισης και της ιδιωτικής
υγείας.

Σε σχέση µε την αγορά εργασίας, η καθιέρωση του εργασια-
κού µεσαίωνα µε µαύρη, ελαστική και απορρυθµισµένη εργασία
οδηγεί, εκτός των άλλων, σε ανασφάλιστη –πλήρως ή µερικώς-
εργασία. Ενδεικτικά, στην Ελλάδα υπάρχουν ένα εκατοµµύριο
εκατό χιλιάδες ανασφάλιστοι, εκ των οποίων οι εξακόσιες χιλιά-
δες είναι Έλληνες και οι πεντακόσιες χιλιάδες αλλοδαποί.

Οικονοµικά αυτό αποτιµάται σε απώλεια 2.500.000.000 ευρώ
το χρόνο για το σύστηµα της κοινωνικής ασφάλισης. Από τα στοι-
χεία των επίσηµων ελέγχων του ΙΚΑ προκύπτει ότι το 14% του
εργατικού δυναµικού, ενώ εργάζεται είναι ανασφάλιστο, ενώ
2.500.000.000 ευρώ –µε επιεικείς υπολογισµούς- ετησίως χάνει
το ΙΚΑ µόνο από την αδήλωτη εργασία.

Και δηµογραφικά: η δυσµενής δηµογραφική σχέση εργαζοµέ-
νων που χρηµατοδοτούν το σύστηµα και συνταξιούχων που λαµ-
βάνουν συντάξεις, χειροτερεύει δραµατικά, λόγω της γήρανσης
του πληθυσµού.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα ήθελα ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, αν είναι δυνατόν.
Βέβαια, ακόµα και αν δεν υπήρχε το δηµογραφικό πρόβληµα,

θα βρισκόµασταν αντιµέτωποι µε οξύτερη κρίση των ποσοστών
ανεργίας, αφού και µε τα παρόντα δηµογραφικά δεδοµένα, η
ανεργία των νέων είναι ιδιαίτερα υψηλή.

Όσον αφορά στη λύση του δηµογραφικού προβλήµατος, τα
στοιχεία του ΟΟΣΑ καταδεικνύουν την αναγκαιότητα της έντα-
ξης των µεταναστευτικών κυµάτων σε όλη την Ευρώπη. Σε όλες
τις επί µέρους πλευρές της οικονοµίας οι πολιτικές σας επιλο-
γές επιβαρύνουν το σύστηµα κοινωνικής ασφάλισης.

Υπάρχουν δυο βασικές αδυναµίες. Η πρώτη αφορά στην έλ-
λειψη αξιόπιστης επιστηµονικά και µεθοδολογικά αναλογιστικής
µελέτης, κύριε Υπουργέ, µε ευθύνη του αρµόδιου Υπουργείου, η
οποία θα έπρεπε να προηγείται οποιασδήποτε συζήτησης για την
µεταρρύθµιση του ασφαλιστικού συστήµατος. Οι εξαγγελίες συ-
γκεκριµένων µέτρων και πολύ περισσότερο ολοκληρωµένων πο-
λιτικών, η απουσία µιας εµπεριστατωµένης αναλογιστικής
µελέτης ενισχύουν το αίσθηµα της προχειρότητας στην αντιµε-
τώπιση αυτού του ζητήµατος.

Η δεύτερη ουσιαστική αδυναµία των προτάσεων για την µε-
ταρρύθµιση του συστήµατος είναι η ύποπτη ανεξαρτητοποίηση
της ευελιξίας στην αγορά εργασίας, από την επιµέτρηση των επι-
πτώσεών της στη βιωσιµότητα του συστήµατος της κοινωνικής
ασφάλισης.

Τέλος, θέλω να πω ότι ως ΣΥΡΙΖΑ, εναντιωνόµαστε σε όλες τις
µορφές του νεοφιλελεύθερου µονόδροµου, που ακολουθείτε
πιστά εδώ και πολλά χρόνια. Είµαστε αποφασισµένοι να πρωτο-
στατήσουµε στους κοινωνικούς αγώνες για την υπεράσπιση του
δηµόσιου και αναδιανεµητικού χαρακτήρα της κοινωνικής ασφά-
λισης σε όλα τα επίπεδα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς ευχαριστούµε

τον κ. Κριτσωτάκη.
Το λόγο έχει τώρα η κ. Ηρώ ∆ιώτη για πέντε λεπτά.
ΗΡΩ ∆ΙΩΤΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, τόσο κατά τη διάρκεια της προεκλογικής εκ-

στρατείας όσο και µετά τις εκλογές, ανοίγοντας το ζήτηµα του
ασφαλιστικού, ο Πρωθυπουργός

-αλλά και εσείς προσωπικά- διακηρύσσατε κατηγορηµατικά
αλλά και σε όλους τους τόνους, τη δέσµευση της Κυβέρνησης
στα τρία «∆εν». «∆εν αυξάνονται τα όρια ηλικίας της συνταξιο-
δότησης. ∆εν µειώνονται οι συντάξεις. ∆εν αυξάνονται οι ασφα-
λιστικές εισφορές».

Με πρόσχηµα τα ελλείµµατα και τις επιταγές της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και µε τη βοήθεια της τροµοκρατίας των µίντια για συ-
ναίνεση, έρχεστε σήµερα -λίγους µήνες µετά- και τα τρία «∆εν»
έχουν µετατραπεί σε τρία απερίφραστα «Ναι». «Ναι στην άµεση
ή έµµεση αύξηση των γενικών και ειδικών ορίων της συνταξιο-
δότησης. Ναι στην µείωση των συντάξεων. Ναι στην έµµεση αύ-
ξηση των εισφορών των εργαζοµένων και στην περιστολή των

εργασιακών τους δικαιωµάτων» στο πλαίσιο της νεοφιλελεύθε-
ρης αποδόµησης του ασφαλιστικού συστήµατος της χώρας. ∆η-
λαδή, ζητάτε κυνικά να πληρώσουν την κρίση αυτοί που δεν την
δηµιούργησαν.

Σήµερα δηλώνετε, κύριε Υπουργέ, ότι έχετε θέσει ως στόχο
την αύξηση του µέσου όρου της πραγµατικής ηλικίας συνταξιο-
δότησης στο δηµόσιο, στον ιδιωτικό τοµέα, στις ∆ΕΚΟ, κατά δυο
χρόνια µέχρι το 2015. Η επιλογή αυτή παραγνωρίζει το γεγονός
ότι -σύµφωνα µε την EUROSTAT- ο µέσος όρος συνταξιοδότη-
σης στη χώρα µας είναι από τους υψηλότερους στην Ευρώπη.
Κυρίως, όµως, πρόκειται για επιλογή, αφ’ ενός, βαθύτατα αντι-
κοινωνική και αφ’ ετέρου, εντελώς απρόσφορη για την επίλυση
του προβλήµατος βιωσιµότητας του ασφαλιστικού µας συστή-
µατος. Με βάση αποτελέσµατα ειδικής, σχετικής µελέτης του Ιν-
στιτούτου της ΓΣΕΕ, αν η µέση πραγµατική ηλικία
συνταξιοδότησης αυξηθεί κατά δυο χρόνια, το σύστηµα κερδί-
ζει µόλις εξίµισι µε επτά µήνες επιπλέον βιωσιµότητας.

Εξίσου προσχηµατική είναι και η επίκληση της αύξησης του
προσδόκιµου ζωής, ως δικαιολογία για την αύξηση των ορίων
συνταξιοδότησης. Ζούµε µεν περισσότερο, αλλά η εγκληµατική
εξουθένωση µε την πάροδο του χρόνου, έχει ως αποτέλεσµα τη
µείωση της απόδοσης και της παραγωγικότητας. Τα όρια ηλικίας
συνταξιοδότησης δεν προσδιορίζονται αυθαιρέτως. Αν αναλογι-
στούµε πώς λειτουργεί στην πράξη η αγορά εργασίας, οι συνέ-
πειες της αύξησης των ορίων ηλικίας είναι ευρύτερες και πιο
βαριές. Σε συνθήκες αυξανόµενης ανεργίας, κύριε Υπουργέ, και
ευέλικτης εργασίας επιφυλάσσονται µεγάλοι κίνδύνοι για τους
παλαιότερους εργαζόµενους. Ιδίως µετά τα πενήντα πέντε, οι ερ-
γαζόµενοι αµείβονται καλύτερα, ενώ συγχρόνως αναµένεται
πτώση της παραγωγικότητάς τους για βιολογικούς λόγους. Έτσι
ο εργοδότης δεν θα διστάσει να τους αντικαταστήσει µε νέους,
ευέλικτα απασχολούµενους από την τεράστια δεξαµενή των
ανέργων. Σε µεγάλη ηλικία εξωθείται έτσι ο εργαζόµενος σε από-
συρση, όπου µέχρι τα εξήντα θα συντηρείται από τα ανεπαρκή
επιδόµατα του Ταµείου Ανεργίας και µετά τα εξήντα πέντε θα
πρέπει να αρκεστεί στη βασική προνοιακή σύνταξη, αφού οι ει-
σφορές του θα είναι αναγκαστικά λιγοστές.

Παράλληλη, παράταση του εργάσιµου βίου των ήδη απασχο-
λούµενων µπλοκάρει την είσοδο των νεότερων στην αγορά ερ-
γασίας. Είναι, εποµένως, προφανές ότι το κοινωνικό και
οικονοµικό κόστος της αύξησης των ορίων συνταξιοδότησης
είναι απείρως µεγαλύτερο από την όποια ωφέλεια για τη βιωσι-
µότητα του συστήµατος.

Παίρνοντας πίσω τη δέσµευσή σας ότι δεν θα αυξάνονται τα
όρια ηλικίας αθετείτε, συγχρόνως, κύριε Υπουργέ, και την υπό-
σχεση ότι δεν θα αυξηθούν οι ασφαλιστικές εισφορές των εργα-
ζοµένων. Η παράταση του εργάσιµου βίου ισοδυναµεί µε έµµεση
αύξηση των ασφαλιστικών εισφορών, αφού εφόσον θα δουλεύ-
ουν περισσότερο, οι εργαζόµενοι θα καταβάλλουν εισφορές για
περισσότερα και θα προσδοκούν µικρότερη σύνταξη.

Τα όρια συνταξιοδότησης αυξάνονται µε πολλούς τρόπους και
θα τους αναφέρω. Πρώτον, µε την αύξηση του µέσου όρου ηλι-
κίας συνταξιοδότησης σε ιδιωτικό τοµέα, ∆ΕΚΟ και δηµόσιο κατά
δύο έτη, προκειµένου να ανέβει ο γενικός µέσος όρος στα εξή-
ντα τρία έτη.

∆εύτερον, µε την κατάργηση της υποχρεωτικής απόλυσης σύ-
νταξης σε ∆ΕΚΟ, τράπεζες και δηµόσιο. Έτσι απαγορεύεται η
έξοδος αν δεν υπάρχει συνδυασµός τριάντα δύο ετών υπηρε-
σίας µε ηλικιακό όριο πιθανότατα τα εξήντα τρία.

Τρίτον, µε τη σταδιακή εξίσωση των ορίων ηλικίας συνταξιο-
δότησης ανδρών-γυναικών στο δηµόσιο από το 2013 η οποία θα
έχει ως αποτέλεσµα την αύξηση, τουλάχιστον κατά πέντε χρό-
νια, των ορίων ηλικίας συνταξιοδότησης εκατόν σαράντα χιλιά-
δων περίπου γυναικών που εργάζονται στο δηµόσιο τοµέα και
στα Σώµατα Ασφαλείας.

Τέταρτον, µε την αύξηση από τα πενήντα στα πενήντα πέντε
έτη των ορίων ηλικίας συνταξιοδότησης των µητέρων µε ανήλικα
παιδιά.

Πέµπτον, µε την κατάργηση στην πράξη των πρόωρων συντα-
ξιοδοτήσεων. Αυτή θα καταστεί παντελώς ασύµφορη οικονοµικά
αφού οι ασφαλισµένοι που θα την επιλέγουν θα χάνουν συνολικά
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το 30% του ποσού της πλήρους σύνταξης για κάθε πενταετία
πρόωρης συνταξιοδότησης.

Έκτον, µε τη θεσµοθέτηση κινήτρων παραµονής στην εργα-
σία, ακόµα και µετά τη συµπλήρωση του νοµίµου ορίου ηλικίας
συνταξιοδότησης, που σε συνδυασµό µε τις πενιχρές συντάξεις
εξαναγκάζουν σε δουλειά από τα εξήντα επτά µέχρι τα εβδοµή-
ντα ένα χρόνια.

Έβδοµον, µε την κατάργηση στην πράξη των τριάντα επτά
χρόνων εργασίας, χωρίς όριο ηλικίας, είτε µέσω της θέσπισης
ορίου ηλικίας τα εξήντα ή εξήντα δύο έτη είτε µέσω της µείωσης
του ύψους της σύνταξης έτσι ώστε οι ασφαλισµένοι να υποχρε-
ώνονται να παραµένουν για µεγαλύτερο χρονικό διάστηµα στην
εργασία τους προκειµένου να δικαιούνται το ποσό της σύνταξης
που θα λάµβαναν σήµερα µε τα τριάντα επτά έτη εργασίας.

Όγδοο και τελευταίο, µε την περικοπή της λίστας των βαρέων
και ανθυγιεινών επαγγελµάτων.

Κύριε Υπουργέ, αναλογιστείτε, λοιπόν, το άτοπο αυτής της
επιλογής σας που θα σας φέρει για µία ακόµα φορά αντιµέτωπο
µε τις παραγωγικές τάξεις. Μετά απ’ όλα αυτά τα σκάνδαλα στα
ασφαλιστικά ταµεία, την κατάφορη ληστεία των κόπων τους,
µπροστά στα ίδια τους τα µάτια, ζητάτε, εσείς, σήµερα, να απο-
µυζήσετε ό,τι τους απέµεινε. Αντί µιας δίκαιης αναδιανοµής, κά-
νετε τους φτωχούς φτωχότερους. ∆εν θα σας το επιτρέψουµε. Η
ίδια η κοινωνία δεν θα το αφήσει να περάσει το πιο νεοφιλελεύ-
θερο και άδικο έως σήµερα ασφαλιστικό σύστηµα που έχει σκαρ-
φιστεί ποτέ κυβέρνηση.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε την κ. ∆ιώτη.

Το λόγο τώρα έχει ο κ. Νικόλαος Τσούκαλης για πέντε λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, στις 9 Φεβρουαρίου στην εισήγησή σας στα

πλαίσια του κοινωνικού διαλόγου για το ασφαλιστικό σύστηµα
διαβεβαιώσατε ότι προσπαθείτε να θεµελιώσετε τις αρχές του
συστήµατος -εκτός των άλλων- και ως δηµόσιο, καθολικό και κοι-
νωνικά δίκαιο. Στις αρχές αυτές έχει εξαλειφθεί το αναδιανεµη-
τικό, το οποίο το χρησιµοποιούσατε κατά κόρον.

Συγχρόνως διευκρινίσατε ότι η όλη σας προσπάθεια σηµατο-
δοτεί τις δεσµεύσεις που έχετε αναλάβει τόσο εντός όσο και
εκτός της Ελλάδας. Ειλικρινής η διαπίστωση! Και, βεβαίως, επα-
ναδιατυπώσατε το σηµείο του διαγγέλµατος του κυρίου Πρωθυ-
πουργού όπου χαρακτήρισε το ασφαλιστικό ως εθνικό θέµα.
∆ιαβεβαιώσατε, επίσης, ότι οι οικονοµικώς αδύναµοι δεν θα συµ-
µετέχουν στα βάρη του συστήµατος και ότι θα παραµείνει ισχυρή
η αλληλεγγύη των γενεών.

Μετά τη σηµερινή δήλωση του κυρίου Πρωθυπουργού για τη
θυσία, -για την προσφορά του ενός µισθού από τον Έλληνα ερ-
γαζόµενο για τη σωτηρία της πατρίδας- φανταστείτε τι θα συµ-
βεί εάν οι εκατοντάδες χιλιάδες συνταξιούχοι του ΟΓΑ, του ΙΚΑ,
του ΟΑΕΕ και των άλλων ευγενών ταµείων έλθουν να σας προ-
σφέρουν µία σύνταξη.

Και όµως, σήµερα, κύριε Υπουργέ, τα πρωτοσέλιδα των εφη-
µερίδων αναφέρουν ότι έχετε ήδη αποφασίσει να παγώσετε κάθε
αύξηση επί όλων των συντάξεων. Σήµερα το είδα στα πρωτοσέ-
λιδα των έγκριτων εφηµερίδων, αυτών που έχουν αναλάβει το
ρόλο της διαµόρφωσης και της χειραγώγησης της κοινής γνώ-
µης. Ήδη αυξήσατε µε έµµεσο, πλην εκβιαστικό τρόπο, τα όρια
συνταξιοδότησης σύµφωνα µε την ίδια εισήγησή σας. ∆εν γνω-
ρίζω εάν έχει παραµείνει κατόπιν αυτού, κάτι από τις αρχικές σας
δεσµεύσεις. Και, βεβαίως, όλα αυτά που σας ανέφερα αποτυ-
πώνονται µε τον πλέον γλαφυρό τρόπο -δεν συνηθίζω να το κάνω
αλλά κατόπιν της αναφοράς από τον κύριο Πρωθυπουργό, ανα-
φέροµαι και εγώ- σε κάποια δηµοσκόπηση όπου σήµερα αναφέ-
ρει ως µελανό σηµείο, κακό σηµείο της µέχρι τώρα
διακυβέρνησής σας, τις ρυθµίσεις του ασφαλιστικού.

Εφόσον, λοιπόν, ο ασφαλισµένος σύµφωνα µε τις διακηρύξεις
σας λαµβάνει µικρότερο ποσό σύνταξης θα υποχρεούται να πα-
ραµένει στην εργασία ακόµα και µετά τη θεµελίωση του συντα-
ξιοδοτικού δικαιώµατος, σύµφωνα µε τα κριτήρια, σύµφωνα µε
τους συντελεστές που έχετε θέσει για όσους απασχολούνται

µετά το εξηκοστό δεύτερο έτος και φτάνουν µέχρι το εβδοµη-
κοστό ή εβδοµηκοστό πρώτο έτος. Σύµφωνα µε τις εξαγγελίες
σας προβλέπεται µειωµένη σύνταξη για τους νέους ασφαλισµέ-
νους και για 15% για τους υπόλοιπους, καθώς επίσης και αύξηση
των ορίων ηλικίας.

Από το 2018 και µετά για να εξασφαλίσει κάποιος ασφαλισµέ-
νος ικανοποιητική σύνταξη, δηλαδή, σύνταξη στα σηµερινά χα-
µηλά, κατά κοινή οµολογία όρια, θα πρέπει να εργάζεται για
περισσότερα από τριάντα πέντε χρόνια. Είναι γνωστό ότι το 70%
του συνόλου των καταβαλλοµένων συντάξεων κινείται κοντά στο
κατώτατο όριο. Η αλλαγή της βάσης του υπολογισµού της σύ-
νταξης βάσει του συνολικού εργάσιµου βίου θα µειώσει τις συ-
ντάξεις από 7% έως 20%.

Όµως, δεν καταλαβαίνετε κάτι βασικό, κύριε Υπουργέ -όχι
εσείς, αλλά ως Κυβέρνηση, γιατί αυτή η φιλοσοφία διαπερνά όλη
την πολιτική σας ότι µε αυτές τις ρυθµίσεις διαιωνίζετε το φαύλο
κύκλο της απασχόλησης και της ανεργίας σε µία χώρα η οποία
µαστίζεται - σύµφωνα και µε το δικό σας, αν θυµάµαι, ισχυρισµό-
από τη νεανική ανεργία µε ποσοστά άνω του 25%. Και µην ξε-
χνάτε, κύριε Υπουργέ, ότι αυτήν τη στιγµή στην Ισπανία η ίδια
ανεργία, η νεανική ανεργία, ανέρχεται και ξεπερνά το 44%. Και
όλοι έγκριτοι παρατηρητές προειδοποιούν ότι τέτοια ποσοστά
συνεπάγονται κοινωνικές εκρήξεις. Αυτός είναι ο φαύλος κύκλος
των ρυθµίσεων τις οποίες προωθείτε.

Και όµως, την ίδια στιγµή, κύριε Υπουργέ, απουσιάζουν πλή-
ρως, είναι υποβαθµισµένοι ή και εξαφανισµένοι όλοι οι ελεγκτι-
κοί µηχανισµοί. Το ΣΕΠΕ, τα περιφερειακά κέντρα ελέγχου του
ΙΚΑ, από τα έντεκα αυτήν τη στιγµή δύο είναι υποστελεχωµένα -
απ’ ό,τι γνωρίζω και σε απάντηση που είχα και από την προη-
γούµενη κυβέρνηση- τα υπόλοιπα δεν λειτουργούν και γνωρίζετε
ότι σε τοµείς όπως οι επισιτιστικοί, η ανασφάλιστη εργασία ξε-
περνά το 60%-65% και 70%.

Εδώ και αρκετά χρόνια, ο Συνασπισµός Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς έχει κρούσει τον κώδωνα του κινδύνου για τη βιωσιµό-
τητα του ασφαλιστικού συστήµατος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μη νοµίζετε ότι και εµείς δεν αγωνιούµε για την πορεία του
ασφαλιστικού κινήµατος. Έχουµε προσδιορίσει επακριβώς τις
αιτίες της κακοδαιµονίας του συστήµατος, διατυµπανίζουµε ότι
το ασφαλιστικό σύστηµα δεν είναι δηµοσιονοµικό αλλά βαθύτατα
πολιτικό και αναπτυξιακό. Είναι αντικείµενο της πολιτικής οικο-
νοµίας, δεν είναι αποκλειστικά και µόνο το δηµοσιονοµικό όπως
εσείς θέλετε να το παρουσιάσετε.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Τις λεπτοµερείς θέσεις µας για τη διαχρονική αντιµετώπιση
του προβλήµατος τις καταθέσαµε κατά τη διάρκεια της συζήτη-
σης νόµου Πετραλιά και βρίσκονται στα Πρακτικά της Βουλής.
Και απ’ ό,τι θυµάµαι, κύριε Υπουργέ, µε το µεγαλύτερο µέρος
αυτών των διαπιστώσεων και προτάσεων συµφωνούσατε και
εσείς ως ΠΑΣΟΚ τότε. Μαζί τις στηρίζαµε, αντικρούοντας το συ-
γκεκριµένο νοµοσχέδιο. Τις προτάσεις µας εκείνες, παρά τις
δικές σας υπαναχωρήσεις, εξακολουθούµε να τις υπερασπιζό-
µαστε µέχρι σήµερα και είναι ιδιαίτερα τιµητικό για µας που απο-
τελούν και τεκµηριωµένες θέσεις και του Ινστιτούτου Εργασίας
της ΓΣΕΕ.

Για άλλη µια φορά σας προτρέπουµε να ανατρέξετε σε αυτές.
Μέχρι τώρα δεν έχουµε κατανοήσει γιατί έχετε υπαναχωρήσει
από αυτές τις θέσεις που µέχρι προσφάτως τις στηρίζατε, νο-
µίζω, ένθερµα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.
Τσούκαλη.

Το λόγο έχει ο επερωτών Βουλευτής και Ζ’ Αντιπρόεδρος της
Βουλής, κ. Αθανάσιος Λεβέντης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευ-
χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν συζητούµε για το ασφαλι-
στικό, συνήθως το ενδιαφέρον επικεντρώνεται στο συνταξιοδο-
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τικό. Το υγειονοµικό πρόβληµα που είναι καίριο και βασικό επί-
σης, δεν τυγχάνει τόσο µεγάλης προσοχής. Και όµως η δεινή οι-
κονοµική κρίση που µαστίζει τη χώρα, επιδείνωσε ακόµη
περισσότερο τη χρόνια κακοδαιµονία του υγειονοµικού µας συ-
στήµατος. Το ποσοστό άλλωστε του ΑΕΠ που διατίθεται για τη
δηµόσια υγεία είναι µόλις 2,4%-2,5%. Και αυτό είναι σχεδόν το
µισό απ’ ό,τι διαθέτει ο µέσος ευρωπαϊκός όρος όσον αφορά τη
δηµόσια υγεία, τη στιγµή, βέβαια, που οι ανάγκες είναι πολύ µε-
γαλύτερες.

Από την άλλη τα χρέη των νοσοκοµείων έχουν ξεπεράσει τα
6.500.000.000 ευρώ µε ό,τι αυτό συνεπάγεται για τις πληρωµές.
Και κάτι άλλο, κύριε Υπουργέ, όταν δεν πληρώνονται στην ώρα
τους οι προµηθευτές αυξάνουν στο διπλάσιο και στο τριπλάσιο
τις τιµές. Αυτά θα πρέπει τελικά να τα πληρώσει το κράτος. Και
έτσι πληρώνουµε πολλαπλάσια, χωρίς να µπορούν να εξυπηρε-
τηθούν και οι πολίτες.

Και, βέβαια, υπάρχουν εκεί τεράστιες ελλείψεις σε προσωπικό
που µε τις γενικόλογες εξαγγελίες που τις έχουµε ακούσει τόσες
πολλές φορές και από τις προηγούµενες κυβερνήσεις –ο κ.
Αβραµόπουλος είχε διαπρέψει σε αυτόν τον τοµέα- και τις
ακούµε και σήµερα, δεν µπορούν να λυθούν τα προβλήµατα.
Είναι τεράστιες οι ανάγκες και δεν µπορούν και µε χίλιες και µε
δύο χιλιάδες προσλήψεις, να λυθούν τα προβλήµατα.

Από την άλλη ο ιδιωτικός τοµέας εκµεταλλεύεται τις ανεπάρ-
κειες του δηµόσιου υγειονοµικού συστήµατος. Επωφελείται, βέ-
βαια, και από την υπεροχή του, καθώς ξοδεύονται πολλά
χρήµατα σε αυτόν τον τοµέα, όσον αφορά τα διαγνωστικά µέσα
και τις τεχνολογίες αιχµής και αποµυζά πάνω από το 60% του
συνόλου των δαπανών για την υγεία. Και βέβαια, αυτό το 60%
πηγαίνει εξ ιδίων, από τις τσέπες του κάθε πολίτη όλου του ελ-
ληνικού λαού.

Υπάρχει στις διακηρύξεις η πρόθεση της Κυβέρνησης να δια-
χωριστεί ο υγειονοµικός κλάδος, ο κλάδος υγείας από τον κλάδο
το συνταξιοδοτικό. Και βέβαια, ο Υπουργός, ο κ. Λοβέρδος έχει
υποστηρίξει -και από µια άποψη σε αυτό δεν διαφωνούµε- ότι
πρέπει να γίνει αυτό. Αυτό, όµως, που δεν αναφέρει είναι ότι δεν
περιγράφει εδώ τα αποτελέσµατα των προηγούµενων πολιτικών.
Γιατί αυτή η κατάσταση την οποία ζούµε σήµερα, είναι αποτέλε-
σµα των προηγούµενων πολιτικών που ακολούθησαν τόσο οι κυ-
βερνήσεις του ΠΑΣΟΚ όσο και οι τελευταίες κυβερνήσεις της
Νέας ∆ηµοκρατίας.

Ο διαχωρισµός, λοιπόν, αυτών των κλάδων του ΕΣΥ, ο διαχω-
ρισµός του συνταξιοδοτικού συστήµατος από τον κλάδο υγείας
και η ένταξη όλων των υπηρεσιών υγείας στο ΕΣΥ, σηµαίνει ότι
πρέπει να φτιάξουµε έναν ενιαίο φορέα υγείας. Και συµφωνώ και
εγώ σαν γιατρός. Και από αυτό το Βήµα έχω επανειληµµένα το-
νίσει, ότι δεν µπορεί ο γιατρός και οι υπηρεσίες υγείας να προ-
σφέρονται διαφορετικά στον κάθε πολίτη. Όποιος προσφεύγει
στο γιατρό, στο νοσοκοµείο θα πρέπει να τυγχάνει ακριβώς της
ίδιας µεταχείρισης και όσον αφορά τη φαρµακευτική αγωγή και
όσον αφορά τη διαγνωστική και όσον αφορά ενδεχοµένως και
τις χειρουργικές επεµβάσεις.

Αυτός, όµως, ο διαχωρισµός θεωρείται δεδοµένος. Από την
άλλη µεριά µε τη διαµορφωµένη σήµερα κατάσταση, δηµιουρ-
γεί ορισµένα προβλήµατα. Είναι τρία κεφαλαιώδη ζητήµατα,
κύριε Υπουργέ. Το πρώτο έχει να κάνει µε τις υποδοµές υγείας
των ταµείων, µε µεγαλύτερες αυτές του ΙΚΑ, οι οποίες υπάρ-
χουν και οι οποίες είναι περιουσία των ασφαλισµένων. Με την
τυχόν ένταξη όλων αυτών των υποδοµών στο ΕΣΥ, το κράτος
οφείλει να αποζηµιώσει τα ασφαλιστικά ταµεία για όλη αυτήν την
περιουσία που του µεταβιβάζεται.

Το δεύτερο έχει να κάνει µε τις παροχές αυτών των ταµείων
προς τους ασφαλισµένους. Θα πρέπει και εδώ οι παροχές να συ-
γκλίνουν προς τα πάνω και όχι προς τα κάτω, γιατί αυτός είναι ο
κίνδυνος σε τελευταία ανάλυση.

Και το τρίτο έχει να κάνει µε τα διαφορετικά εργασιακά καθε-
στώτα που υπάρχουν στο πάσης φύσεως προσωπικό των τα-
µείων. Και στο θέµα αυτό θα πρέπει, επίσης, να υπάρξει
πρόβλεψη για σύγκληση του εργασιακού καθεστώτος προς τα
πάνω και όχι προς τα κάτω.

Και ένα τελευταίο, κύριε Υπουργέ, γιατί πολλά θα µπορούσε να

πει κανένας εδώ, εγώ περιορίζοµαι στον τοµέα της υγείας. Ο
ιδιωτικός τοµέας καλπάζει ακάθεκτος. Αυτήν τη στιγµή βλέπουµε
ότι δηµιουργείται µια µεγάλη ιδιωτική κλινική στη Βάρη µε δια-
κόσιες πενήντα κλίνες που ξεκίνησε σαν ογκολογική, αλλά πάει
να επεκταθεί και να γίνει γενικό νοσοκοµείο. Πλην όµως, γίνεται
αυτό γιατί σε όλη την ανατολική Αττική µε σχεδόν επτακόσιες χι-
λιάδες µόνιµους κατοίκους, δεν υπάρχει ένα νοσοκοµείο. Θα
έπρεπε να υπάρχουν τουλάχιστο δύο, ένα στα Μεσόγεια και ένα
στην ευρύτερη περιοχή του Μενιδίου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αντιπροέδρου)

Τελειώνω αµέσως, κυρία Πρόεδρε.
∆εύτερον, βλέπουµε ότι δηµιουργούνται συνεχώς νέα ιδιωτικά

ψυχιατρεία. Τρίτον, δεν υπάρχουν κέντρα φυσικής αποκατάστα-
σης. Έχουµε διακόσια κρεβάτια συνολικά, ενώ χρειαζόµαστε χι-
λιάδες, είναι τόσο πολλά τα περιστατικά. Και βέβαια, όλα αυτά
γίνονται, γιατί υπάρχει ανεπάρκεια, δεν καλύπτονται οι ανάγκες
από το δηµόσιο σύστηµα υγείας και δεν υπάρχει εξυπηρέτηση
των πολιτών, οι οποίοι υποχρεώνονται να καταφεύγουν στον ιδιω-
τικό τοµέα µε ό,τι αυτό συνεπάγεται για την τσέπη τους.

Και, βέβαια, υπάρχει και ένα άλλο θέµα, που θα πρέπει επίσης
να µην ξεχνάµε. Θα πρέπει να αντιµετωπιστεί ριζικά η διαφθορά
που υπάρχει στο χώρο της υγείας µε την παραοικονοµία, µε την
πολυφαρµακία, µε την υπερκατανάλωση υπηρεσιών όσον αφορά
ιδιαίτερα εξετάσεις υψηλής τεχνολογίας. Και ενώ αυτό σε ορι-
σµένες περιπτώσεις όπου παρεµβάλλεται η διαφθορά γίνεται
πλουσιοπάροχα, εκεί που το έχουν ανάγκη οι πολίτες, το στε-
ρούνται. Και µπορεί µε αυτόν τον τρόπο ένας άρρωστος του ΙΚΑ
να ταλαιπωρείται επί εβδοµάδες και µήνες για να κάνει µία αξο-
νική και πολύ περισσότερο µια µαγνητική τοµογραφία.

Είναι θέµατα που πρέπει να αντιµετωπιστούν. Και αυτό σηµαί-
νει ότι σε σωστές και διαφορετικές βάσεις πρέπει να τεθούν τα
θέµατα. Και έτσι όπως τα παρουσιάζετε κύριε Υπουργέ -µε τις
διάφορες διακηρύξεις έτσι όπως έχουν εµφανιστεί- δεν είµαστε
πεπεισµένοι ότι θα λυθεί ουσιαστικά το πρόβληµα.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Λε-
βέντη.

Το λόγο έχει ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης
κ. Ανδρέας Λοβέρδος.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για είκοσι λεπτά.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Είπε ο πρώτος εκ των εισηγητών του ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Μουλόπου-

λος ότι ο σκοπός της Κυβέρνησης είναι να τσακίσει τα κόκαλα
των εργαζοµένων, γι’ αυτό προσπαθεί να κάνει αυτά που προ-
σπαθεί να κάνει στο ασφαλιστικό. Είπε ότι εγώ προσωπικά είµαι
ένας αναξιόπιστος Υπουργός, διότι άλλα λέω και άλλα κάνω.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Πολιτικά αναξιόπιστος.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Όχι. Μιλήσατε προσωπικά για εµένα µ’ έναν τρόπο
πάρα πολύ προσβλητικό. ∆ικαίωµά σας. Σε αυτήν την Αίθουσα ο
καθένας έχει τη δική του δυνατότητα να λέει αυτά που νοµίζει
ότι είναι σκόπιµα και να παίρνει και την ευθύνη.

Κύριε Μουλόπουλε, µία ερώτηση λογικής, δεν ζητώ πολιτική
εκτίµηση ή εκτίµηση στο πρόσωπό µου σε καµµία περίπτωση.
Έχετε τη δυνατότητα να έχετε τις απόψεις σας. Μία ερώτηση λο-
γικής θα ήθελα να κάνω. Πιστεύετε ότι στη δυσχερή θέση που
βρισκόµαστε και τα µέτρα τα οποία είµαστε αναγκασµένοι να πά-
ρουµε, τα παίρνουµε γιατί είµαστε παράφρονες; Πιστεύετε, δη-
λαδή, ότι έχουµε τη δυνατότητα να βγούµε να πούµε ότι
αυξάνουµε τις συντάξεις, ότι διατηρούµε το σύστηµα αυτό όπως
είναι και δεν µας καίγεται καρφί; Ότι κοιτάµε να συµµαζέψουµε
την εισφοροκλοπή και την εισφοροδιαφυγή και τη σπατάλη στα
φάρµακα και τίποτα άλλο δεν µας αφορά και περνάει ο καιρός
και εµείς αυτό που είναι τόσο εύκολο και απλό να το πει ένας πο-
λιτικός -που το είπαν τόσοι πολιτικοί σε τόσα χρόνια- είµαστε πα-
ράφρονες και δεν το κάνουµε;

Πώς εξηγείτε µε λογικούς όρους -επικαλούµαι την τυπική λο-
γική- ότι έχουµε βρεθεί στην πολύ δυσάρεστη θέση και συλλο-
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γικά και προσωπικά ο καθένας µας να αναφερόµαστε σε δυσά-
ρεστα µέτρα, κύριε Μουλόπουλε, τα οποία µας φέρνουν σε αντί-
θεση µε τους ανθρώπους που θα προτιµούσαν φυσικά –όπως
όλοι οι λογικοί άνθρωποι- να έχουν µία πολύ πιο ευχάριστη πο-
λιτική και οικονοµική καθηµερινότητα;

Θεωρείτε ότι κάτι έχουµε πάθει και µιλάµε το λόγο που αρ-
θρώνουµε ή σχεδιάζουµε τα µέτρα που σχεδιάζουµε ή λαµβά-
νουµε τα µέτρα που λαµβάνουµε; ∆εν νοµίζω ότι αυτή θα ήταν
µια πειστική εξήγηση για εσάς και για το χώρο τον οποίο εκ-
φράζετε και εκπροσωπείτε.

Ο κ. Τσούκαλης έκανε αναφορά στο πάγωµα των συντάξεων
επικαλούµενος κάποιο δηµοσίευµα. ∆ίκιο έχει που επικαλείται
αυτό το πολιτικό µέτρο. Μόνο που δεν είναι ένα πολιτικό µέτρο
του Μαρτίου ή του Φεβρουαρίου. Είναι ένα πολιτικό µέτρο που
ως Υπουργείο το έχουµε αποφασίσει από το ∆εκέµβριο λέγοντας
όχι στα ταµεία, κυρίως τα ταµεία τα οποία έχουν µία οικονοµική
ευρωστία, όταν αυτά θέλουν να αυξήσουν τις συντάξεις στα µέλη
τους.

Όχι! Αυτό δεν είναι καινούργιο, είναι από το ∆εκέµβριο. Όµως,
νοµίζετε ότι αυτό το µέτρο, αυτήν την απόφαση την παίρνουµε
επειδή µας αρέσει; Νοµίζω ότι και µόνο η υπογράµµιση του επι-
χειρήµατος ότι αυτού του είδους οι σκέψεις δεν αντέχουν στην
τυπική λογική, όχι στην πολιτική λογική, εµένα µε κάνει να λέω
στον εαυτό µου ότι πρέπει να σταµατήσω και να µπω στην ουσία
των θεµάτων.

Ισχυρίζεστε -και η κυρία ∆ιώτη το ανέφερε και ο κ. Κριτσωτά-
κης- ότι όταν ξεκίνησε ο διάλογος, εµείς δώσαµε διαβεβαιώσεις
που δεν τηρήσαµε; ∆εν είναι έτσι.

Καταρχάς, θέλω να πω, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ότι όταν
το Υπουργείο Εργασίας ανέφερε ότι η επίλυση του ασφαλιστι-
κού αποτελεί εµπροσθοβαρή υποχρέωση της Κυβέρνησης -και
αυτό έγινε τον Οκτώβριο- πολλοί έσπευσαν να πουν ότι βιαζό-
µαστε. Τώρα, όλοι όσοι συµµερίζονται τη δύσκολη θέση στην
οποία είναι η χώρα, σπεύδουν να πουν ότι η χώρα έχει αποφασί-
σει να λύσει τα µεγάλα της προβλήµατα. Και ως απόδειξη ανα-
φέρουν εµάς, που από το Νοέµβριο έχουµε ξεκινήσει το σχετικό
κοινωνικό διάλογο, ο οποίος ολοκληρώνεται.

Πότε ολοκληρώνεται; Σε δύο εβδοµάδες. Πότε θα είµαστε
έτοιµοι και µε ολοκληρωµένο το διάλογο των εταίρων; Σε δύο
εβδοµάδες. Είχαµε δώσει ηµεροµηνία λήξης του κοινωνικού δια-
λόγου την 30η Απριλίου -και το φέραµε µέσα Μαρτίου- για να
έχουµε πει τις απόψεις, να έχουµε ακούσει τις απόψεις των
άλλων, τις µεγάλες τους διαφωνίες ή τις συµφωνίες τους και να
έχουµε δηµιουργήσει µια κοινή γνώµη στις Ελληνίδες και στους
Έλληνες για το ποια είναι η κατάσταση του συστήµατος, ποιοι
είναι οι αριθµοί που χαρακτηρίζουν το ασφαλιστικό πρόβληµα,
ποιες είναι οι κρίσιµες ηµεροµηνίες που το αφορούν. Συνεπώς
είµαι σε θέση να πω ότι µέσα από αυτόν τον κοπιαστικό διάλογο,
το διάλογο που πολλές στιγµές είχε συγκρούσεις από το πεζο-
δρόµιο µέχρι την αίθουσα που αυτός διεξαγόταν, καταφέραµε
να φτάνουµε σ’ ένα τέλος, ενηµερώνοντας κάθε µήνα και τη
∆ιαρκή Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων για το πώς προχωράµε.

Όταν ξεκινούσε ο διάλογος, λοιπόν, µου είπαν ότι βιάζοµαι.
Εγώ είχα τη δυνατότητα και ήµουν και στη δυσάρεστη θέση, από
τη θέση την οποία βρίσκοµαι, να ξέρω ποιοι ακριβώς είναι οι αριθ-
µοί που καθορίζουν την τύχη του συστήµατος. Και πήρα την ευ-
θύνη να ξεκινήσω, γνωρίζοντας ότι περισσότερες πιθανότητες
είχα να αποτύχω παρά να επιτύχω, µε ό,τι αυτό συνεπάγεται για
το συλλογικό κοινό καλό ή και για τη δική µου προσωπική πολι-
τική υπόσταση.

Λέτε αναλήθειες όταν µε κατηγορείτε πώς έδωσα διαβεβαιώ-
σεις που δεν τήρησα. Τήρησα και τις τρεις διαβεβαιώσεις µου.
Μίλησα για την αύξηση των ορίων ηλικίας που δεν ανήκει στις
επιλογές της Κυβέρνησης. Μήπως εσείς ακούσατε να έχω κάνει
αναφορά για τα γενικά όρια ηλικίας; Μήπως µε ακούσατε να συµ-
φωνώ µε τις παραινέσεις που είχα, εντός και εκτός συνόρων, να
πάµε από τα εξήντα πέντε στα εξήντα επτά χρόνια; Μήπως δεν
κατάλαβα κάτι που είπα, µου ξέφυγε και µε φέρνετε στο σωστό
δρόµο; Εγώ αυτό που είπα το τήρησα και το τηρώ και µέχρι σή-
µερα. Επιµένω σε κάτι που θεωρώ σωστό, όχι µόνο γιατί υπάρ-
χουν κάποιες µελέτες της Γενικής Συνοµοσπονδίας Εργαζοµένων

που αποδεικνύουν ότι το µέτρο αυτό δεν είναι ωφέλιµο.
Και θέλω επί τη ευκαιρία να πω -επειδή νοµίζω ότι η κυρία

∆ιώτη ή ο κ. Κριτσωτάκης ή κάποιος άλλος συνάδελφος, δεν θυ-
µάµαι καλά- επικαλέστηκε τη µελέτη της ΓΕΣΕΕ.

ΗΡΩ ∆ΙΩΤΗ: Εγώ.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Εσείς, κυρία ∆ιώτη.
Στον κοινωνικό διάλογο, πριν αποχωρήσει η ΓΕΣΕΕ στην προ-

τελευταία συνεδρία, ο κ. Ροµπόλης αναφέρθηκε στη µελέτη της
ΓΕΣΕΕ που είναι αναλογιστική µελέτη και είναι η πιο πρόσφατη
που διαθέτει η χώρα. Και του είπα: Κύριε καθηγητά, γιατί δεν
προσκοµίζετε τη µελέτη αυτή αφού ολοκληρώθηκε; Και µε τη µια
ή µε την άλλη ευκαιρία, σπεύδετε να πείτε ότι, σύµφωνα µε τη µε-
λέτη αυτή, το τάδε στοιχείο έχει έτσι ή έχει αλλιώς. Λέτε, ας
πούµε, ότι δεν είναι χρήσιµο το να αυξήσουµε το όρια ηλικίας
από τα εξήντα πέντε στα εξήντα έξι. Να το δεχθώ. Λέτε ότι δεν
είναι το 2015, που όρισα εγώ ως έτος της καθολικής κατάρρευ-
σης του συστήµατος, αλλά είναι νωρίτερα. Λέτε το άλφα, λέτε
το βήτα. Γιατί δεν φέρνετε τη µελέτη εδώ να την καταστήσετε
γνωστή σ’ όλους τους παράγοντες του κοινωνικού διαλόγου και
των πολιτικών κοµµάτων;

Η απάντηση ήταν, κυρία συνάδελφε, ότι η ΓΕΣΕΕ αποφάσισε
να µην καταθέσει τη µελέτη, διότι τα στοιχεία της θα δηµιουρ-
γούσαν την κοινωνική πεποίθηση πια -αφού οι εργαζόµενοι θα
τα κατέθεταν- ότι η Κυβέρνηση πρέπει να πάρει ακόµη σκληρό-
τερα µέτρα. Και θα ήταν ένα κείµενο, το οποίο θα επιβεβαίωνε τις
πολιτικές της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Ακούτε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές; Και είπα ότι αυτό δεν
είναι εξήγηση. Αν έχεις ένα κείµενο, φέρε το εδώ, ειδάλλως µην
το επικαλείσαι αποσπασµατικά.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Γιατί δεν έχει η Κυβέρνηση αναλογι-
στική µελέτη;

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Οι ελληνικές κυβερνήσεις έχουν µέχρι το 2008 και
επειδή ζητήσαµε και εµείς από την αναλογιστική αρχή, η οποία
είναι µια ανεξάρτητη αρχή, όχι συνταγµατικά κατοχυρωµένη, η
οποία υποτίθεται ότι δουλεύει για λογαριασµό του ελληνικού
κράτους και την οποία παραλάβαµε µε τέσσερα άτοµα διοικη-
τικό συµβούλιο και έναν εργαζόµενο. Αυτή ήταν η αναλογιστική
αρχή, όπως µας παρεδόθη. Προσπαθήσαµε, χωρίς να έχουµε
δυνατότητα να κάνουµε προσλήψεις, να την ενισχύσουµε σχετι-
κώς και η αναλογιστική αυτή αρχή, ότι στοιχεία προλάβει να
δώσει και ήδη έχει αρκετά έτοιµα, θα είναι στοιχεία που θα τε-
θούν στη διάθεση των πολιτικών κοµµάτων, των κοινωνικών εταί-
ρων και πάνω απ’ όλα της ∆ιαρκούς Επιτροπής Κοινωνικών
Υποθέσεων και της Ολοµέλειας, όταν θα έρθει εδώ το σχέδιο
νόµου.

Επαναλαµβάνω, λοιπόν, ότι επιµένω σε κάτι που θεωρώ
σωστό, όχι γιατί µας το είπε η ΓΕΣΕΕ ή κάποιος εκπρόσωπος του
Ινστιτούτου της στα Μέσα Ενηµέρωσης για τον κοινωνικό διά-
λογο, αλλά επειδή εµείς πιστεύουµε, κυρίες και κύριοι Βουλευ-
τές, ότι το να αυξήσεις τα όρια ηλικίας πάνω από τα εξήντα
πέντε, πρώτον, αφορά µόνο το 15% των ενδιαφεροµένων εργα-
ζοµένων, δεύτερον, έχουµε αντίθετη πραγµατικότητα από αυτό
το πολιτικό εφεύρηµα –ας το πούµε έτσι- που µας λέει ότι ο
µέσος όρος υγιούς προσδόκιµου είναι τα εξήντα εξίµιση χρόνια,
άνδρες-γυναίκες µέσος όρος. Το στοιχείο προκύπτει από τη EU-
ROSTAT το 2007. Άρα, αυξάνεται το προσδόκιµο, αλλά για τη
χώρα µας δεν αυξάνεται το υγιές προσδόκιµο. Συνεπώς δεν µπο-
ρούµε να αυξήσουµε όρια ηλικίας για ανθρώπους, οι οποίοι θα
είναι εν ζωή -ευτυχώς, αυξάνεται το προσδόκιµο- αλλά δεν θα
είναι και σε θέση να εργαστούν. Επιµείναµε σε αυτό, επιµένουµε
σε αυτό. δεν µπορείτε λοιπόν, να µας κατηγορείτε.

Όσον αφορά τις εισφορές, συµβαίνει το ίδιο και ούτε ετέθη
ποτέ σε συζήτηση να αυξηθούν οι πιο αυξηµένες ασφαλιστικές
εισφορές σε όλη την Ευρώπη.

Τέλος, για τη µείωση των συντάξεων έχω ερωτηθεί πάρα πολ-
λές φορές. Θα έχετε τα στοιχεία και σε λίγες µέρες στην Εθνική
Αντιπροσωπεία, ποσοτικοποιηµένα στοιχεία. Θα µειώσετε τις συ-
ντάξεις; Όχι. ∆εν θα µειώσουµε τις συντάξεις. Όµως, αυτοί οι
οποίοι πίνουν στην υγεία των κορόιδων δεν είναι η πολιτική µας
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επιλογή. Αυτοί, οι οποίοι πίνουν στην υγεία των άλλων, που παίρ-
νουν χαµηλές συντάξεις, που ευδοκιµούν ενώ οι άλλοι υποφέ-
ρουν, δεν είναι οι δικοί µας άνθρωποι, δεν είναι αυτοί, τους
οποίους εµείς θα υπερασπιστούµε. Θα πάµε αλλιώς και το πώς
θα είναι αυτό το αλλιώς θα το πω στη συνέχεια της παρέµβασής
µου ή στη δευτερολογία µου.

∆ικαιούµαι, όµως, ειδικά µετά τις µοµφές που έχω δεχθεί από
το ΣΥΡΙΖΑ σήµερα, να σας ρωτήσω. Τι θέλετε; Να µείνει το σύ-
στηµα ως έχει; Ενηµερώνω τον αγαπητό συνάδελφο, τον κ. Τσού-
καλη, ότι το σύστηµα δεν είναι αναδιανεµητικό, το σύστηµα είναι
διανεµητικό. Και κάνει διανοµή υπέρ αυτών που έχουν και όχι
υπέρ αυτών που δεν έχουν. Θέλετε να µείνει το σύστηµα όπως
είναι σήµερα; Μα, έχει καταρρεύσει. Υπάρχουν ασφαλιστικά τα-
µεία, τα οποία δεν έχουν δυνατότητα να καλύψουν τις υποχρεώ-
σεις τους τώρα που µιλάµε. Θέλετε να παραµείνει το σύστηµα
αυτό; Είστε υπέρ ενός συστήµατος –που σωστά λέτε- κατέρ-
ρευσε από θέµατα που έχουν να κάνουν µε την κακή διαχείριση
των αποθεµατικών του, από τις πελατειακές ψευδοπολιτικές πα-
ρεµβάσεις, από την εισφοροκλοπή, από την εισφοροδιαφυγή;
Σωστά, από αυτά κατέρρευσε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κατέρρευσε, όµως και από ένα
άλλο αίτιο που είναι αδυσώπητο, θέλεις δεν θέλεις, είτε είσαι ΣΥ-
ΡΙΖΑ, είτε είσαι ΠΑΣΟΚ, είτε Νέα ∆ηµοκρατία, είτε ΛΑΟΣ ή ΚΚΕ.
Είναι µια πραγµατικότητα. Εάν θεµελιώθηκε πάνω στη σχέση τέσ-
σερις εργαζόµενοι για έναν συνταξιούχο, τη δεκαετία του ’50,
του ’60, ή του ’70 ακόµη, η σχέση αυτή σήµερα έχει διαµορφω-
θεί στο 1,7 εργαζόµενοι για ένα συνταξιούχο. Αυτό το πρόβληµα
πώς το λύνεις; Με τη διατήρηση, κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ,
του συστήµατος όπως είναι σήµερα; ∆εν νοµίζω. Το δίληµµα για
εµάς είναι αν θα αφήσουµε το σύστηµα να καταρρεύσει, κοιτώ-
ντας το ανεύθυνοι, κοιτώντας τον εαυτό µας µόνο και τίποτα
άλλο ή αν θα προσπαθήσουµε να το διασώσουµε. Και σεις, υπέρ
ποιάς εκδοχής είστε;

Να µείνουν τα βαρέα και ανθυγιεινά µε τις εφτακόσιες χιλιάδες
εργαζόµενους ως έχουν σήµερα; Να µείνουν οι τριακόσιες χι-
λιάδες ανάπηροι, σε πέντε νοµούς της χώρας, να ξεπερνούν τον
αριθµό του 25% του οικονοµικώς ενεργού πληθυσµού; Είναι
καλά πράγµατα αυτά, να τα διατηρήσουµε; Πώς θα αλλάξετε το
1,7 εργαζόµενοι προς 1 συνταξιούχο, µε µαγικό τρόπο;

Να µείνει η κοινωνική πολιτική στα χέρια του κράτους που
δίκην Μαυρογιαλούρου κάνει τις επιλογές και λέει µετά στα τα-
µεία πληρώστε τις αυξήσεις, χωρίς να διακρίνει το δικό του κοµ-
µάτι, τη δική του συµβολή από αυτό που τα ταµεία, βάσει των
εσόδων τους, έχουν τη δυνατότητα να δώσουν; Πώς να µη µε-
τράει η ανταποδοτικότητα χρόνου εργασίας εισφορών, µε αυτό
που παίρνεις ως σύνταξη από ένα σηµείο και µετά; Σας αρέσουν
οι συνταξιούχοι των σαράντα πέντε, σαράντα οκτώ ετών; Αυτούς
υπερασπίζεστε; Εµείς δεν τους υπερασπιζόµαστε, γιατί η ελλη-
νική κοινωνία τώρα ζει στο πετσί της τι είναι να κάνεις µια µετοχή
πιο ελκυστική ή να ιδιωτικοποιήσεις µια εταιρία του δηµοσίου και
να βγάζεις συνταξιούχους σαράντα δύο, σαράντα πέντε, σαρά-
ντα οκτώ, πενήντα, πενήντα πέντε ετών.

Εµείς διαφωνούµε µε αυτό. ∆ιαφωνώντας και µε προηγούµενο
πελατειακό µας εαυτό και προσπαθούµε να δώσουµε λύση στο
πρόβληµα. Σε τελική ανάλυση έτσι όπως είναι τα ταµεία ή έστω
ορισµένα ταµεία σήµερα τι προτιµάτε, κυρίες και κύριοι του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, να µη δώσουµε συντάξεις; Το καλοκαίρι που τίθενται ορι-
σµένα διλήµµατα για ορισµένα ταµεία, εµείς τι επιλογή να
κάνουµε; Να πούµε δεν µας νοιάζει, δεν υπάρχουν λεφτά, εµείς
δεν φταίµε, φταίει η προηγούµενη διακυβέρνηση; Έτσι θέλετε
να λειτουργήσουµε;

Εµείς δε συµφωνούµε. Και µια παρέµβαση, µια νύξη για το συ-
νάδελφό µας, τον Νικόλαο Τσούκαλη. Λέει: Όχι, το ασφαλιστικό
δεν είναι δηµοσιονοµικό πρόβληµα. Συµφωνούµε, το ασφαλι-
στικό είναι ένα πρόβληµα που αφορά τη µεγαλύτερη κατάκτηση
του ανθρώπου το 19ο αιώνα, όπως ο κ. Λεβέντης σωστά το ονο-
µάτισε, το συνταξιοδοτικό, δηλαδή. Να εργάζεσαι και να προ-
στατεύεις τον εαυτό σου για τον καιρό που δεν θα µπορείς να
εργαστείς.

Αυτό είναι το ασφαλιστικό. Όµως, όταν κάνεις προβλέψεις από
την Εθνική Αναλογιστική Αρχή και βλέπεις -µε τα πράγµατα ως

σήµερα έχουν- ότι εάν δεν κάνεις παρέµβαση στο ασφαλιστικό,
το 2040 θα σου χρειάζεται το 24% του Ακαθαρίστου Εγχωρίου
Προϊόντος για να δώσεις συντάξεις, τότε αντιλαµβάνεσαι ότι έχει
και τεράστιες δηµοσιονοµικές πλευρές το ασφαλιστικό. Το να τις
βλέπεις τι είναι, νεοφιλελευθερισµός, µονεταρισµός; Και τι είναι
σοσιαλιστική, σοσιαλδηµοκρατική στάση απέναντι στα πράγ-
µατα; Να µην βλέπεις την πραγµατικότητα;

Οι αριθµοί είναι αυτοί. Είναι η υψηλότερη χώρα σε ό,τι αφορά
την πρόβλεψη, είναι πρώτη στη λίστα, πρώτη στον κατάλογο
αφού κοιµάται σε ό,τι αφορά την ανάγκη για ασφαλιστικές αλ-
λαγές. Κοιµόταν τουλάχιστον.

Είναι η χώρα µε το υψηλότερο -σε επίπεδο προβλέψεων- Ακα-
θάριστο Εγχώριο Προϊόν ως ποσοστό του ΑΕΠ της που θα χρει-
αστεί το 2040 να δίνει για να πληρώνει συντάξεις. Και πάντως για
να µη λέµε το 2040 και αισθάνεται και κάποιος συνάδελφος,
κακώς ότι το ασφαλιστικό είναι πρόβληµα αλληλεγγύης των γε-
νεών, το ασφαλιστικό σε λίγα χρόνια θα φτάσει να απορροφά
όποια δυνατότητα έχει µια Κυβέρνηση να βγάλει τη χώρα από
την ύφεση και να της δώσει ανάπτυξη.

Αν εµείς καταφέρουµε 1% ανάπτυξη σπάσουµε την ύφεση, και
µπούµε στην ανάπτυξη, τα χρήµατα αυτά µε το ασφαλιστικό
όπως θέλετε να µείνει είναι για να πληρωθούν οι συντάξεις. ∆εν
υπάρχουν χρήµατα ούτε για την παιδεία ούτε για την υγεία ούτε
για τις δηµόσιες κατασκευές ούτε για τίποτα. Θα υπάρχουν χρή-
µατα µόνο για συντάξεις αν η χώρα έχει από ένα σηµείο και µετά
κάποιο επιπλέον πλεόνασµα. Να µείνει αυτό έτσι; Και πότε αυτό
προβλέπουµε ότι θα γίνει: πότε το ό,τι η χώρα βγάζει θα πρέπει
να το δίνει εκεί; Έγινε το 2009. ∆υόµισι δισεκατοµµύρια ευρώ ζή-
τησε παραπάνω το ασφαλιστικό σύστηµα της χώρας.

Ρωτάω τον κ. Τσούκαλη. Αυτήν τη δηµοσιονοµική όψη δεν πρέ-
πει να τη δει η νέα Κυβέρνηση, πρέπει να την αγνοήσει; Και
όλους µαζί σας ρωτώ, είναι τυχαίο που οι πολίτες στη µεγάλη
τους πλειονότητα µας στηρίζουν; Και ακόµη είναι τυχαίο, κυρίες
και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, τώρα που όλη η ανθρωπότητα, όλη η Ευ-
ρώπη πάντως, µας κοιτά, όχι γιατί διοργανώνουµε τους Ολυ-
µπιακούς Αγώνες, όχι γιατί ασκούµε µια πολύ χρήσιµη για τον
πλανήτη Προεδρία στην Ευρωπαϊκή Ένωση επί εποχής πολέµου
στο Ιράκ, όχι γιατί έχουµε επιτύχει πολύ υψηλούς ρυθµούς ανά-
πτυξης, τώρα που µας κοιτούν και µας προσέχουν και για τα θέ-
µατα τα οποία ξέρετε, τώρα που η χώρα βρίσκεται στις
διαδικασίες του άρθρου 124 παράγραφος 9 της Συνθήκης της
Ευρωπαϊκής Ένωσης και επιτηρείται, τώρα που το ECOFIN της
κάνει συστάσεις πολιτικής επί θεµάτων που συµφωνώ, δεν ήταν
και δεν είναι στο αντικείµενο της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά που
η επίλυσή τους επηρεάζει τα δηµοσιονοµικά της χώρας µας,
τώρα που είµαστε σε αυτήν τη φάση βρήκατε χρόνο για επανα-
στατική γυµναστική;

Σήµερα είχαµε επίσκεψη στο Υπουργείο από τον Επίτροπο τον
κ. Όλι Ρεν. Σήµερα βρήκατε να τα σπάσετε, ήταν αυτή η πιο κα-
τάλληλη µέρα; ∆εν λέω, να διαµαρτυρηθείτε, να διαδηλώσετε και
δεν αναφέροµαι στο ΣΥΡΙΖΑ, αναφέροµαι σε συνδικαλιστικές του
εκδοχές ή σε πολιτικές του συµµαχίες. ∆ικαίωµά σας είναι και να
διαδηλώνετε και να διαµαρτύρεστε και να λέτε ό,τι θέλετε, αλλά
τα επεισόδια την ώρα που γίνεται µια επίσκεψη σε µια βάση, χρή-
σιµη για την πορεία της χώρας, δεν θεωρώ ότι ήταν τυχαίο γε-
γονός και τώρα καταλαβαίνω για τον προβληµατισµό που
επέρχεται -το καταλαβαίνω πολύ καλά- σε πολλά στελέχη σας
για ορισµένες επιλογές που γίνονται από την ηγεσία σας. ∆ικαί-
ωµά σας, αλλά έχουµε και εµείς το δικαίωµα να ασκούµε κριτική.

Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να πάρω δυο, τρία λεπτά από τη δευ-
τερολογία µου;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ορίστε, συνεχίστε, κύριε
Υπουργέ.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Κλείνω, λέγοντας το πιο ουσιώδες. Πέρα από την
αντιπαράθεση µε τον ΣΥΡΙΖΑ -που εγώ δεν θέλω να τη βγάλω
από τα όρια της πολιτικής ευπρέπειας, να την προσωποποιήσω,
θεωρώ ότι αυτά είναι πολιτικά επιχειρήµατα που µεταχειρίζοµαι
και δεν είναι µοµφές προσωπικές κατά συναδέλφων- θέλω να πω
τι είναι αυτό που οργανώνουµε ως αλλαγή του ασφαλιστικού.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι τέσσερα τα σηµεία και πρέ-
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πει να τα αναφέρω, γιατί αυτά συγκροτούν απόπειρα απάντησης,
πρέπει να τα αναφέρω. Στη ∆ιαρκή Επιτροπή Κοινωνικών Υπο-
θέσεων τα εξήγησα, µε όσο µπορούσα περισσότερα λόγια στην
περασµένη συνεδρίαση, την περασµένη εβδοµάδα. Τέσσερις
είναι οι βασικές µεγάλες αλλαγές.

Η διάκριση, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, της σύνταξης σε δυο
βασικά κοµµάτια, σε δυο µέρη για να είµαι ακριβέστερος. Το
πρώτο µέρος είναι προνοιακό, καθολικό για όλα τα ταµεία, για
τους ασφαλισµένους όλων των ταµείων.

Είναι προνοιακό, είναι επίδειξη αλληλεγγύης µη σχετιζόµενη
µε τον ασφαλιστικό βίο του ανθρώπου, ακόµη µη σχετιζόµενη µε
το εάν έχει έστω και ένα ένσηµο ο συγκεκριµένος άνθρωπος. Θα
παίρνει αυτήν του τη σύνταξη και η µόνη προϋπόθεση που θέ-
τουµε είναι να έχει τριάντα πέντε χρόνια στην Ελλάδα, γιατί οι
χιλιάδες, οι εκατοντάδες τύποι οι οποίοι µας περιγελούν, δήθεν
εργασθέντες κάπου εκεί στα Βαλκάνια, κάπου τριάντα χρόνια έρ-
χονται και εδώ και παίρνουν δυο, τρία χρόνια ΙΚΑ και τους πλη-
ρώνουµε, δεν είναι λύση που θέλουµε να προστατεύσουµε εµείς.

Όπως οι περίεργοι γάµοι, τους οποίους ξέρετε, όπου ο ένας
άνθρωπος που παντρεύεται φεύγει από τη ζωή και ο άλλος µένει
πενήντα χρόνια παίρνοντας µια σύνταξη για την οποία και πα-
ντρεύτηκε.

Αυτά είναι έξω από τη λογική µας. Βασική σύνταξη σε αυτόν
που έχει ανάγκη, σε όλους, ανεξαρτήτως εισφορών, που την
αποφασίζει το κράτος και καθορίζει και το ύψος της. ∆εν την πλη-
ρώνουν τα ταµεία. Το πάγιο τον Μαυρογιαλούρων, που φόρτω-
ναν τα ταµεία επειδή οι πολιτικές τους φαίνονταν καλές και τα
ταµεία τώρα δεν µπορούν να πληρώσουν τις υποχρεώσεις τους
και αυτό κοµµένο.

Όποια κυβέρνηση έχει τη δυνατότητα να αυξάνει την προνοι-
ακή σύνταξη ας την αυξάνει, θα την πληρώνει όµως. Θα την πλη-
ρώνει ο κρατικός προϋπολογισµός, δεν θα την πληρώνουν τα
ασφαλιστικά ταµεία. Και δεύτερον, η κατά κυριολεξία σύνταξη
που είναι ανταποδοτική και σχετίζεται µε το χρόνο εργασίας και
µε το τι εισφορές έχει πληρώσει ο άνθρωπος στα ταµεία του που
έχει καταβάλει ο ασφαλισµένος στα ταµεία του.

Καταργούµε την τριαντακονταεπταετία; Όχι, αλλά τα κίνητρα,
κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι υπέρ αυτού που µένει στην
εργασία του όχι υπέρ αυτού που φεύγει πρόωρα από την εργα-
σία του. ∆εν καταργούµε τα τριάντα επτά χρόνια αλλά δεν είναι
πια αυτά το όριο πάνω από το οποίο δεν υπάρχει περισσότερος
εργασιακός βίος ή υψηλότερη σύνταξη και αυτή η υψηλότερη
σύνταξη και ο υπολογισµός της, θα είναι το κίνητρο που θα δώ-
σουµε στους εργαζοµένους εάν επιθυµούν να παραµείνουν. ∆εν
υποχρεώνουµε κανέναν, να παραµείνει.

∆εύτερη αλλαγή -την οποία ανέφερε ο κ. Λεβέντης, ο οποίος
ως γιατρός ξέρει- είναι η διάσπαση του συστήµατος συντάξεων
από την παροχή υπηρεσιών υγείας. Αυτήν την αλλαγή θα την κά-
νουµε, γιατί όπως µας λένε παλαιότεροι συνάδελφοι –εγώ δεν
έχω την εµπειρία να το επιβεβαιώσω- η βασική προϋπόθεση που
δεν έγινε αυτό στο παρελθόν ήταν ότι διαφωνούσε ο Υπουργός
Υγείας µε τον Υπουργό Εργασίας, προκειµένου να περιχαρακώ-
νει ο καθένας το δικό του χώρο και να κοιτά να τον αυξάνει.

Εµείς δεν έχουµε τέτοιες ανόητες απόψεις. Στο πλαίσιο της
Κυβέρνησης αυτής, έχουµε συµφωνήσει µε την κ. Ξενογιαννα-
κοπούλου να εφαρµόσουµε µία προγραµµατική µας δέσµευση
και να «σπάσουµε», να διαχωρίσουµε τον κλάδο της σύνταξης
από τον αντίστοιχο των υπηρεσιών υγείας. Μάλιστα, την επόµενη
Τρίτη στην τελευταία συνεδρία του ασφαλιστικού µε την κ. Ξε-
νογιαννακοπούλου θα πούµε περισσότερα επ’ αυτού.

Τρίτον, θα υπάρξει µία διαχειριστική αρχή, κύριε Μουλόπουλε,
η οποία θα είναι αρµοδία να διαχειρίζεται όλα τα αποθεµατικά,
δηλαδή, την κινητή περιουσία των ταµείων, που σήµερα αγγίζει
τα 29,5 δισεκατοµµύρια ευρώ και στην οποία περιουσία πρέπει
να προσθέσετε και τα 580.000.000 ευρώ που κατατέθηκαν το ∆ε-
κέµβριο στο Ταµείο Αλληλεγγύης των Γενεών. Αυτό το ταµείο
ήταν µία πρόταση του Μίµη Ανδρουλάκη και την οποία είχε υιο-
θετήσει ο τότε Υπουργός Οικονοµίας κ. Αλογοσκούφης. Είχε
προβλέψει, λοιπόν, το Ταµείο Αλληλεγγύης στο οποίο δεν είχε
εµπιστευθεί ούτε 1 ευρώ. Αυτό το Ταµείο πήρε τα πρώτα του
χρήµατα το ∆εκέµβρη του 2009 και σε λίγα χρόνια θα έχει δισε-

κατοµµύρια ευρώ.
Αυτά τα χρήµατα συν τα υπόλοιπα 29,5 δισεκατοµµύρια ευρώ

των ταµείων θα τα διαχειρίζεται µία αρχή, η οποία καταλήγουµε
να είναι η Τράπεζα της Ελλάδος. Αυτό σας το είπα και καθόσον
µιλούσατε.

Τι θα εξασφαλίσει αυτό; Σε εποχή ανασφάλειας, η ασφάλεια
είναι η καλύτερη επένδυση και η Τράπεζα της Ελλάδος εξασφα-
λίζει τα χρήµατα και µια στοιχειώδη, καλή, σοβαρή και πολύ µε-
γαλύτερη από άλλους σήµερα που µιλάµε αποδοτικότητα αυτών
των χρηµάτων. Στη συνέχεια, θα µπορεί και η Βουλή να επο-
πτεύει.

Σήµερα, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θα ήµουν πάρα πολύ
πρόθυµος σε όποια συζήτηση γίνει για τα οµόλογα να καταθέσω
και εγώ την εµπειρία µου, δηλαδή, τι είδα αυτούς τους πέντε
µήνες και πώς αισθάνθηκα σχετικά µε το πως µπορεί ο Υπουργός
Εργασίας να εποπτεύσει τη νοµιµότητα της διαχείρισης των απο-
θεµατικών των ταµείων από τα ίδια, µέσω των διαδικασιών που ο
νόµος προβλέπει.

Πάντως, θέλω να σας πω µία φράση για να δείτε την ποιότητα
της εµπειρίας. Προΐσταµαι µιας αρχής, µιας υπηρεσίας στην
οποία εργάζεται ένας άνθρωπος. Κανένας εργαζόµενος δεν
θέλει να πάει να εργαστεί εκεί. Οι υπόλοιποι µετετάγησαν στην
προεκλογική περίοδο, προς το Υπουργείο Οικονοµικών φυσικά.
Και αυτός ο ένας άνθρωπος ελέγχει τι γίνεται µε την αξιοποίηση
της περιουσίας των αποθεµατικών των ταµείων. Ε, όχι πια! Αυτά
είναι κοροϊδίες, ελλαδίτικες κοροϊδίες!

Μία αρχή, η Τράπεζα της Ελλάδος, θα ελέγχει το σύνολο των
αποθεµατικών. Και αυτή η ρύθµιση θα έχει πολιτικές εγγυήσεις
ντροπής για την πλειοψηφία της Βουλής που θα επιχειρήσει να
την αλλάξει, επειδή κάτι άλλο θα σκεφθεί ως σκοπιµότερο ή κα-
λύτερο µετά από κάποια χρόνια. Θα έχει εγγυήσεις πολιτικού επι-
πέδου, γιατί η πλειοψηφία της Βουλής κάνει ό,τι θέλει στα όρια
του Συντάγµατος. ∆εν µπορείς να τη δεσµεύσεις. Όµως, η φάση
και τα στάδια που θα πρέπει να διανύσει µέχρι να κάνει την αλ-
λαγή, θα δηµιουργούν συνθήκες ακατάλληλες για κάτι τέτοιο
στον αρµόδιο Υπουργό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Τέλος, θα καταργήσουµε όλες τις πρόωρες συνταξιοδοτήσεις,
τις αναγνωρίσεις πλασµατικών χρόνων εργασίας, θα αυξήσουµε
το µέσο όρο συνταξιοδότησης. Αυτό είπαµε. Θα το πάµε στα 63,5
έτη.

Πόσο ήταν, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το 2003, το 2004;
Ήταν 62,7 έτη. Πόσο κατέστη ο µέσος όρος; Κατέστη 61,4. Γιατί
έγινε αυτό; Ρωτήστε αυτούς που οργάνωσαν τις εθελούσιες των
συνταξιούχων των πενήντα ετών. Αυτούς να ρωτήσετε πώς κα-
τέβηκε ο µέσος όρος! Και αυτή την κάθοδο του µέσου όρου δεν
την εγκρίνουµε. Είναι πελατειακή, είναι ρουσφετολογική και είχε
στο πρόσφατο παρελθόν επίσης –και πίσω από τη Νέα ∆ηµο-
κρατία και επί κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ- όµοιες στιγµές, τις οποίες
κατακρίνουµε συλλήβδην, όλες µαζί.

Ανατρέπουµε αυτή την κατάσταση, αυξάνοντας τα όρια ηλι-
κίας στο µέσο όρο τους –και όχι τα γενικά όρια ηλικίας, όπως
σπεύσατε να µε κατηγορήσετε- κατά δυόµισι έτη έως το 2015.
Και τα επιχείρηµα αυτά τα έχουµε πει στην Επιτροπή Κοινωνικών
Υποθέσεων, τα λέω σήµερα στην Ολοµέλεια, τα έχουµε πει
στους επιτηρητές της χώρας κατά το άρθρο 124 παράγραφος 9
της Συνθήκης της Ευρωπαϊκής Ένωσης και τα είπαµε και σήµερα
στον Ευρωπαίο Επίτροπο. Και είναι επιχειρήµατα τα οποία πι-
στεύουµε και γι’ αυτό και τα αρθρώνουµε. ∆εν είναι προσχήµατα
για να βγούµε από το πρόβληµα.

Και τελειώνω, κυρία Πρόεδρε, λέγοντας το εξής: Έχουµε επι-
δοθεί σ’ έναν αγώνα να περιορίσουµε τη σπατάλη στα φάρµακα,
στα ιατρικά υλικά, στις ιατρικές υπηρεσίες, µια προσπάθεια που
συνοδεύεται από µια αντίστοιχη προσπάθεια, που έγκειται στο
να διευρύνουµε τη βάση εσόδων του συστήµατος, µειώνοντας
την εισφοροδιαφυγή και την εισφοροκλοπή.

Σας λέω κάτι ενδεικτικό και µ’ αυτό τελειώνω. Από αυτές τις
τελευταίες δράσεις σκοπεύουµε να µαζέψουµε το 2010 µε τον
περιορισµό της σπατάλης και της παρανοµίας 2.000.000.000
ευρώ.
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Σας λέω όµως, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κάτι πραγµατικά
θλιβερό. Είχαµε προειδοποιήσει τον Ιανουάριο ότι από το Φε-
βρουάριο θα ξεκινήσουν οι έλεγχοι. Ξέρουµε πολύ καλά ότι οι
ελεγκτικοί µηχανισµοί που διαθέτουµε δεν είναι πολύ σοβαροί,
πολύ σηµαντικοί και πολύ διεισδυτικοί. Ελέγξαµε πάνω από δε-
καπέντε χιλιάδες επιχειρήσεις το Φεβρουάριο του τρέχοντος
έτους και εντοπίσαµε ότι το 25% των εργαζοµένων ήταν ανα-
σφάλιστοι. Οι εργοδότες δεν εκάµφθησαν, παρά τις προειδο-
ποιήσεις και παρά το γενικότερο δηµόσιο λόγο για την
κατάσταση του ασφαλιστικού ή για την κατάσταση της χώρας.
Είχαµε 25% ανασφάλιστους εργαζόµενους το Φεβρουάριο!

∆εύτερο στοιχείο και ίσως τραγικότερο από το πρώτο. Τον Ια-
νουάριο είχαµε ταµειακό απολογισµό από όλους τους φορείς
κοινωνικής ασφάλισης, κάτι που κάναµε για πρώτη φορά στην
Ελλάδα, γιατί έπρεπε να το παραδώσουµε και στην ελληνική
κοινή γνώµη, αλλά και στην επιτήρηση. Είδαµε, λοιπόν, τι έγιναν
οι δαπάνες και τα έσοδα των οργανισµών τον Ιανουάριο. Είµαστε
λίγο στα συν από την αύξηση των εσόδων, που σχετίζονται µε τη
µείωση της φοροδιαφυγής και της φοροκλοπής. Τι είναι αυτό
που δεν αφήνει αυτή την αύξηση των εσόδων να δώσει αποτε-
λέσµατα, που θα µπορούσαν να µας κάνουν να αισθανόµαστε
υπερήφανοι και απέναντι στην επιτήρηση; Το γεγονός, κυρίες και
κύριοι Βουλευτές, ότι τον Ιανουάριο και το Φεβρουάριο η σπα-
τάλη στα φάρµακα αυξήθηκε κατά 11%! ∆εν καταλαβαίνει κανέ-
νας τίποτα! Γιατροί, φαρµακοποιοί, το σύστηµα της προώθησης
φαρµακευτικών προϊόντων, τα ίδια και χειρότερα.

Γι’ αυτό, το ∆εκέµβριο, όταν µιλούσα για τον προϋπολογισµό,
είχα πει από αυτό το Βήµα ότι αν τον Ιανουάριο και το Φεβρουά-
ριο µε τα µέτρα που θα εξαγγείλουµε -κάποια από αυτά, όπως η
λίστα, τα ψηφίσαµε- δεν καµφθούν οι «επιτήδειοι» του χώρου, το
Μάρτιο θα πάρουµε δραστικά µέτρα. Και ήρθε η ώρα!

Στο σχέδιο νόµου για τις εργασιακές σχέσεις θα προστεθεί
τροπολογία, η οποία -µετά και από την παραίνεση που µου έδωσε
η Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων την περασµένη εβδοµάδα-
θα συµπεριλάβει βαρύτατες, όχι ποινικές, αλλά διοικητικές κυ-
ρώσεις, που θα επιβάλλονται σ’ αυτούς, οι οποίοι παραβιάζουν
τον όρκο τους.

Και αυτές οι διοικητικές κυρώσεις δεν θα επιβάλλονται µετά
τη σύνοδο υπηρεσιακών συµβουλίων ή την εκδίκαση υποθέσεων
στα διοικητικά δικαστήρια, στα οποία τις «σπρώχνουν» οι ενδια-
φερόµενοι και πάνε στα δύο, στα τρία, στα τέσσερα ή στα πέντε
χρόνια, αλλά θα επιβάλλονται αµέσως και όλες οι υπόλοιπες δια-
δικασίες θα είναι ενδεχοµένως ανακλητικές. ∆εν θα είναι το αντί-
στροφο, όπως γίνεται σήµερα.

Εµείς κάνουµε αγώνα, αλλά αυτός ο αγώνας δεν έχει ακόµα τα
επιθυµητά αποτελέσµατα. Ενηµερώνουµε σήµερα και την Εθνική
Αντιπροσωπεία ότι και το πρώτο τετράµηνο θα είναι δύσκολο.
Όµως, το Μάιο και τον Ιούνιο ο αγώνας αυτός για τον περιορισµό
της σπατάλης και την αύξηση των εσόδων του συστήµατος θα δι-
καιωθεί και θα φανεί ότι οι προσπάθειές µας να πετύχουµε όσα
λέµε στο Πρόγραµµα Σταθερότητας θα στεφθούν µε επιτυχία.

Σας ευχαριστώ πολύ που µε ακούσατε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε πολύ τον
Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Λοβέρδο.

Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Συ-
νασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Φώτης Κουβέλης.

ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, στη συζήτηση -όχι µόνο
την παρούσα, αλλά τη γενικότερη συζήτηση- για την ασφαλιστική
µεταρρύθµιση ο ΣΥΡΙΖΑ δεν προσέρχεται χωρίς πρόταση. Έχει
συγκεκριµένη πρόταση, η οποία είναι γνωστή. Και βεβαίως, κα-
νένας δεν αµφισβητεί το γεγονός ότι επιδιώκεται µια ασφαλιστική
µεταρρύθµιση.

Το ζητούµενο, όµως, είναι ποιο είναι το περιεχόµενο αυτής της
ασφαλιστικής µεταρρύθµισης. Περί αυτού ο λόγος. Η δική µας
προσπάθεια δεν είναι να αρνηθούµε υπαρκτά προβλήµατα του
ασφαλιστικού συστήµατος. Η δική µας προσπάθεια, όσο και η
πολιτική διεκδίκηση, είναι να υπερασπιστούµε για να προωθηθεί
µια ασφαλιστική µεταρρύθµιση που θα έχει βασικά χαρακτηρι-
στικά.

Φαίνεται ότι υπάρχει διαφωνία µε την Κυβέρνηση. Εµείς, για

παράδειγµα, θέλουµε να είναι το ασφαλιστικό µας σύστηµα αλ-
ληλέγγυο και αναδιανεµητικό. ∆εν δεχόµαστε εκείνο το οποίο εί-
πατε: «εν µέρει προνοιακό και εν συνεχεία ανταποδοτικό». Εδώ
πρόκειται για µία διαφορά, την οποία δεν µπορείτε να ξεπερνάτε,
αφορίζοντας υπαρκτές καταστάσεις και διαφορετικές απόψεις
για το σύστηµα.

Ούτε σας είπε ο Συνασπισµός Ριζοσπαστικής Αριστεράς ότι
δεν έχει ανάγκη εξορθολογισµού σε βασικούς τοµείς το ασφα-
λιστικό µας σύστηµα. Ποιος σας είπε ότι εµείς είµαστε συλλή-
βδην υπέρ των βαρέων και ανθυγιεινών επαγγελµάτων, χωρίς να
συντρέχει το κριτήριο ότι ένα επάγγελµα είναι και βαρύ και αν-
θυγιεινό. Είναι τελείως διαφορετική η προσέγγιση που γίνεται
στο θέµα αυτό και δεν είναι δυνατόν να επιλέγετε τον ισοπεδω-
τισµό, προκειµένου να αναδείξετε ότι ο ΣΥΡΙΖΑ θέλει να διαιωνι-
στεί µια κατάσταση, η οποία πράγµατι σε ορισµένους τοµείς
συνιστά παθολογία του συστήµατος.

Ποιος σάς είπε, για παράδειγµα –και θα σας έλεγα ότι θα ήταν
πάρα πολύ χρήσιµο να ανατρέξετε στη ∆ιεύθυνση Κοινοβουλευ-
τικού Ελέγχου του Υπουργείου σας, για να δείτε τι έχουν πει οι
Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ- ότι εµείς δεχόµαστε τις ψευδώνυµες
αναπηρικές συντάξεις; Ο οµιλών και µόνο έχει κάνει στο πρό-
σφατο και στο απώτερο παρελθόν πάρα πολλές παρεµβάσεις
στο επίπεδο του Κοινοβουλευτικού Ελέγχου για σωρεία ψευδώ-
νυµων αναπηρικών συντάξεων. Σάς είπε κανείς ότι οι Βουλευτές
του ΣΥΡΙΖΑ υιοθετούν µια τέτοια κατάσταση; Προφανώς όχι.

Οι διαφορές µας, κατά συνέπεια, κύριε Υπουργέ, είναι ως προς
το περιεχόµενο, ως προς το χρώµα της ασφαλιστικής µεταρ-
ρύθµισης που προωθείται. Ήδη ανέδειξα λίγο πριν, όπως το ανέ-
δειξαν και οι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, οι Βουλευτές της
Κοινοβουλευτικής µας Οµάδας, τη µεγάλη διαφωνία µας ανα-
φορικά µε το χαρακτήρα του ασφαλιστικού συστήµατος.

Επαναλαµβάνω ότι εµείς θέλουµε να είναι αλληλέγγυος και
αναδιανεµητικός ο χαρακτήρας. Κρατείστε την άποψή σας «προ-
νοιακός και ανταποδοτικός», αλλά ας κρατήσει και η ελληνική
κοινωνία την πολιτική µας διαφωνία, η οποία νοµίζω ότι ως δια-
φωνία και διαφορετική άποψη πρέπει να γίνεται απόλυτα σεβα-
στή, έστω και αν την αποκρούετε.

Περαιτέρω, κύριε Υπουργέ, χωρίς αναλογιστική µελέτη και
µόνο µε αναλογιστικά στοιχεία, πώς θα πάτε µέσα στο Μάρτη
στην κατάθεση ενός ασφαλιστικού νοµοσχεδίου, όταν δεν έχετε
πληρότητα ενηµέρωσης, που µπορεί να σας δίνει µια αναλογι-
στική µελέτη; Και βεβαίως, δεν υπεισέρχοµαι στη διαδικασία, η
οποία ανεδείχθη από την οµιλία σας, σε σχέση µε τη ΓΣΕΕ και
για τους λόγους για τους οποίους δεν κατέθεσε τη δική της ανα-
λογιστική µελέτη.

Ερωτώ, όµως, το εξής: Η Κυβέρνηση, όταν προωθεί µια ασφα-
λιστική µεταρρύθµιση, δικαιούται να το πράττει χωρίς µια ολο-
κληρωµένη αναλογιστική µελέτη, έστω και αν είναι υπαρκτά τα
προβλήµατα και γνωστά σ’ εµάς που ανέδειξε η οµιλία σας, ανα-
φορικά µε τις ελλείψεις που υπάρχουν, σε σχέση µε την αρµόδια
υπηρεσία για την κατάρτιση τέτοιας αναλογιστικής µελέτης.
Έπρεπε –έχω την άποψη- ταχύτατα να κινηθείτε, για να έχετε
όλα εκείνα τα αναλογιστικά στοιχεία, τα οποία τουλάχιστον θα
υποστηρίζουν τη δική σας άποψη.

Περαιτέρω, κύριε Υπουργέ, τι θα κάνετε µε την τριµερή χρη-
µατοδότηση, που αποτελεί βασικό στοιχείο της δικής µας πρό-
τασης; Εµείς πολύ συγκεκριµένα έχουµε υποστηρίξει την άποψη
ότι χρειάζεται η υποχρεωτική τριµερής χρηµατοδότηση του κλά-
δου κύριας σύνταξης και του κλάδου υγείας για το σύνολο των
ασφαλισµένων.

Προτείνουµε, λοιπόν, για τη µισθωτή εργασία τα 2/9 των
πόρων της κοινωνικής ασφάλισης να προέρχονται από τις ασφα-
λιστικές εισφορές των εργαζοµένων, τα 3/9 από τον κρατικό προ-
ϋπολογισµό και τα 4/9 από τις εργοδοτικές εισφορές. Να η
πρόταση, τουλάχιστον σ’ ένα βασικό στοιχείο, το οποίο δεν µπο-
ρείτε να αµφισβητήσετε ότι πρόκειται για αποφασιστικό µέγε-
θος στη λειτουργία του ασφαλιστικού συστήµατος. Περιµένω
στη δευτερολογία σας να µας πείτε συγκεκριµένα για το χαρα-
κτήρα, αλλά και την κατανοµή της τριµερούς χρηµατοδότησης.

Περαιτέρω, κύριε Υπουργέ, για το ασφαλιστικό σύστηµα, έχει
την άποψη ο Συνασπισµός Ριζοσπαστικής Αριστεράς, ότι η όποια
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ασφαλιστική µεταρρύθµιση δεν θα µπορέσει αποτελεσµατικά να
προωθηθεί και να στηριχθεί, εάν δεν προστατευτούν οι εργα-
σιακές σχέσεις. Η προστασία των εργασιακών σχέσεων, ο σεβα-
σµός της λειτουργίας τους είναι κύριο –είµαι βέβαιος ότι το
συνοµολογείτε- στοιχείο στήριξης της όποιας ασφαλιστικής µε-
ταρρύθµισης. Όταν έχετε κρυπτόµενη σχέση µισθωτής εργα-
σίας, όταν έχετε σχέση εργασίας η οποία επιτρέπει την
εισφοροδιαφυγή, ε, τότε δεν είναι δυνατόν, όποια ασφαλιστική
µεταρρύθµιση και αν προωθήσετε, να πιστεύετε ότι θα ευδοκι-
µήσει και θα έχει αποτελέσµατα, έστω και αν προωθηθεί στη
βάση των χαρακτηριστικών, µε τα οποία διαφωνούµε και τα
οποία εσείς επιλέγετε.

Τα ερωτήµατά µας, όµως, όπως αναδεικνύονται από το περιε-
χόµενο της επερώτησής µας, κύριε Υπουργέ, και αναµένουν την
απάντησή σας είναι τα εξής:

Θα καταργήσετε τις αντιασφαλιστικές, κατά τη γνώµη µας,
διατάξεις προηγουµένων νόµων, δηλαδή του ν.190/1990, του
ν.2084/1992, του ν.3029/1992, του ν.3655/2008 και του ν.3518/
2006;

Θα υλοποιήσετε την προεκλογική σας –και είναι προεκλογική-
δέσµευση για ενίσχυση της συµµετοχής του κράτους –και επα-
νέρχοµαι στο προηγούµενο θέµα, κύριε Υπουργέ- της τριµερούς
χρηµατοδότησης του συστήµατος;

Περαιτέρω, θα εγγυηθείτε και πώς θα εγγυηθείτε –είναι στοι-
χεία της επερώτησής µας- την τήρηση των θεσµοθετηµένων υπο-
χρεώσεων του κράτους προς τα ταµεία; ∆ιότι δεν φθάνει να το
εξαγγείλετε. Πρέπει να µας πείτε και τον τρόπο µε τον οποίο θα
εγγυηθείτε αυτή τη χρηµατοδότηση. Και αυτό δεν είναι ένα γε-
νικό και αόριστο ζήτηµα. Είναι ένα ζήτηµα το οποίο θα ελέγχει,
θα κρίνει και θα αξιολογεί επί της ουσίας την όποια ασφαλιστική
µεταρρύθµιση προωθήσετε.

Θα καταργήσετε –και είναι συγκεκριµένα τα ερωτήµατα- τις
χαριστικές ρυθµίσεις υπέρ των εργοδοτών, που οφείλουν ει-
σφορές, κύριε Υπουργέ, στα ταµεία; Αναφέροµαι χαρακτηρι-
στικά στο ν.2676/1999, όπως αυτός τροποποιήθηκε µε το
ν.3232/2004, όπως, επίσης, αναφέροµαι και στο ν.3518/2006. Θα
εµµείνετε -είναι κρίσιµο στοιχείο, γιατί ο καθένας παίρνει τις απο-
φάσεις του, σταθµίζει κάθε φορά τι επιλέγει και προς τα πού γέρ-
νει η πλάστιγγα- στην απαλλαγή των εργοδοτών από την
υποχρέωση καταβολής των ασφαλιστικών τους εισφορών, στο
όνοµα της ενίσχυσης της ανταγωνιστικότητας των επιχειρήσεων;

Πρόκειται για συγκεκριµένα ερωτήµατα, τα οποία πρέπει να
απαντηθούν.

Κύριε Υπουργέ, γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ποια είναι η ανα-
σφάλεια του ελληνικού λαού, ενόψει της ασφαλιστικής µεταρ-
ρύθµισης που θα προωθήσετε. ∆εν επιλέγω να «λογοπαίζω»,
αλλά την ώρα που εσείς προωθείτε την ασφαλιστική µεταρρύθ-
µιση, την ίδια ώρα είναι τεράστια η ανασφάλεια του ελληνικού
λαού. ∆εν ακούτε, δεν το πληροφορείστε ότι είναι αθρόες οι επι-
λογές πολιτών, που σπεύδουν να εξέλθουν από την εργασία,
προκειµένου να µην βλαβεί το ασφαλιστικό τους δικαίωµα, όπως
αυτοί πιστεύουν ότι είναι θεµελιωµένο και θέλουν να το διατη-
ρήσουν;

Αυτά είναι υπαρκτά ζητήµατα, είναι ζητήµατα τα οποία συστη-
µατικά και επίµονα αναδεικνύει, όχι µόνο ο Συνασπισµός Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς, αλλά το ίδιο το κίνηµα των εργαζοµένων
πολιτών και διεκδικεί µια ασφαλιστική µεταρρύθµιση, η οποία θα
διατηρεί το χαρακτήρα της αναδιανοµής και της αλληλεγγύης,
δεν θα προσχωρεί στην αντίληψη µιας µονοµερούς θέσης για τα
πράγµατα και όπως αυτή κατά καιρούς έχει εκδηλωθεί µε δηµό-
σιο ή µε περίπου δηµόσιο λόγο. Αυτά είναι τα υπαρκτά ζητήµατα.

Και δεν είναι δυνατόν να µας λέτε ότι ο ΣΥΡΙΖΑ προσέρχεται µε
διάθεση αποδόµησης της όποιας ασφαλιστικής µεταρρύθµισης.
∆εν είναι η πρόθεσή µας αυτή. Πρόθεσή µας είναι να εξασφαλί-
σουµε ένα ασφαλιστικό σύστηµα που θα αντέχει στο χρόνο, που
θα ικανοποιεί τις πραγµατικές ανάγκες και κυρίως, κύριε
Υπουργέ –εγώ κρατώ τη διαφορά µας και τη διαφωνία µας- θα
είναι αλληλέγγυο, θα είναι αναδιανεµητικό µε ό,τι αυτό συνεπά-
γεται, µέσα σ’ ένα κράτος το οποίο πρέπει να στηρίζει την αλλη-
λεγγύη προς όλους και κυρίως να µη διαµορφώνει συνθήκες
πολέµου, µεταξύ των παλαιών και των νέων γενεών.

Με ρωτούσε ο συνάδελφος κ. Μουλόπουλος και σας αφορά,
αφορά το ασφαλιστικό σας ταµείο: Με σαράντα εργάσιµα χρό-
νια ένας νοµικός, κύριοι συνάδελφοι, σήµερα θα πάρει, µαζί µε
την επικούρηση, περίπου 1.400 µε 1.500 ευρώ. Μετά από σαρά-
ντα χρόνια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε. Ο ασφαλισµένος µετά το 1993
µε σαράντα χρόνια και µε τα σηµερινά δεδοµένα, ξέρετε τι σύ-
νταξη θα πάρει; 400 ευρώ. Ε, αυτό δεν το θέλει «ούτε Θεός ούτε
διάβολος». Και δεν το θέλει κανένας πολίτης και δεν το θέλει καµ-
µία κοινωνία, όπου κι αν τα µέλη αυτής της κοινωνίας ανήκουν
πολιτικά.

Θέλω, µε άλλα λόγια, να πω, κύριε Υπουργέ, ότι προωθώντας
την ασφαλιστική µεταρρύθµιση δεν πρέπει να υποταγείτε στην
αντίληψη ενός µονεταρισµού, µιας ανταπόδοσης, η οποία θα αδι-
κήσει τον πυρήνα ενός ασφαλιστικού συστήµατος, που πρέπει
να έχει ως κύριο χαρακτηριστικό την αλληλεγγύη και την ανα-
διανεµητικότητα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Κου-

βέλη.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Πανελλη-

νίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Πέτρος Ευθυµίου, για έξι λεπτά.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κυρία Πρόεδρε, υπολογίζω στην ανοχή

σας.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν νοµίζω ότι υπάρχει πιο ση-

µαντικό, πιο καίριο, πιο αποφασιστικό θέµα για τη συντριπτική
πλειοψηφία των Ελλήνων πολιτών, απ’ ό,τι είναι το ασφαλιστικό.
Και θα ήθελα να ελπίζω ότι ο λόγος όλων των κοµµάτων θα έχει
τα περιεχόµενα που είχε η τοποθέτηση του κ. Υπουργού, όπως
επίσης και η τοποθέτηση του κ. Κουβέλη.

Να σεβαστούµε, πρώτα απ’ όλα αυτό που ο Λένιν τόνιζε, ότι
δεν υπάρχει τίποτα πιο ξεροκέφαλο από τα γεγονότα. Και όταν
σχεδιάζεις πολιτική για την τύχη των ανθρώπων και την υπό-
σταση των ζωών, πρέπει να ξεκινάς από τα γεγονότα. Και προ-
φανώς, ο πολιτικός λόγος δεν απευθύνεται σε κάποιο ίσιωµα,
ώστε η οργάνωσή του να είναι σαν τη µηχανή του γκαζόν: όλα τα
ισοπεδώνει, όλα τα καθαρίζει και όλα τα ξυρίζει το ίδιο. Πριν απ’
όλα, η ζωή δεν είναι ίσιωµα για κανέναν και ειδικά η ζωή της Ελ-
λάδας είναι εντελώς έντονη και καθόλου ευθύγραµµη και δεύτε-
ρον, αυτές οι πολιτικές λογικές, που ισοπεδώνουν µε τη µορφή
της µηχανής του γκαζόν, δεν βοηθάνε και δεν προάγουν το διά-
λογο.

Στεναχωρήθηκα ακούγοντας τον κύριο αγορητή του ΣΥΡΙΖΑ
κ. Βασίλη Μουλόπουλο να έχει υιοθετήσει µια λογική, που κυ-
ρίως ανήκει έως τώρα στο ΚΚΕ. Αυτή η λογική ότι εδώ και τριά-
ντα έξι χρόνια υπάρχουν δύο κόµµατα εξουσίας που ακολουθούν
τις ίδιες πολιτικές, είναι η Νέα ∆ηµοκρατία, είναι το ΠΑΣΟΚ, δεν
υπάρχει καµµία διαφορά, µπορούµε να βάλουµε µια κοινή τα-
µπέλα «Πασοκονεαδηµοκρατία», «Νεοδηµοκρατικοπασοκ» δεν
ξέρω τι εξυπηρετεί. ∆εν ξέρω τι εξυπηρετεί στην αλήθεια των
πραγµάτων και στην οργάνωση των καλύτερων αποφάσεων για
τη ζωή του τόπου.

Και θα έλεγα ότι δεν εξυπηρετεί, γιατί σκεφτόµουν την ώρα
που σας άκουγα -όλους τους αγορητές του ΣΥΡΙΖΑ- ότι καµµιά
φορά ο απλός λαός είναι που βάζει τα όρια σε όλους µας. Ξέ-
ρουµε όλοι ότι οι µεγάλοι λογοτέχνες, ας πούµε, ο Λέων Τολστόι
είχε κατασκευάσει στο «Πόλεµος και Ειρήνη» τον Πλατών Καρα-
τάγιεφ, τον άνθρωπο που έδινε το βάθος του λαού της Ρωσίας,
αυτός που κράτησε και τσάκισε τις στρατιές του Ναπολέοντα. Ο
Γιαροσλάβ Χάσεκ δηµιούργησε το έργο «ο καλός στρατιώτης
Σβέικ» για να δείξει τον Τσέχο. ∆ίπλα µας, στη Βουλγαρία, έχουν
τον Μπάι Γκάνιο. Θα ήθελα να ελπίζω ότι εµείς έχουµε τον Αλέξη
Ζορµπά ως ένδειξη, φοβάµαι, κατ’ εξαίρεση.

Αλλά, αν µε ρωτούσατε ποιόν έχω ξεχωρίσει ως τώρα, ως άν-
θρωπο που µου έδωσε την αίσθηση του πώς νιώθει ο λαός για τα
θέµατα που συζητάµε, θα σας έλεγα ότι γνώρισα πριν οκτώ χρό-
νια τυχαία –εύχοµαι να είναι καλά ο άνθρωπος, µέσα απ’ όλη µου
την καρδιά, εάν µας ακούει, αυτός και η οικογένειά του- έναν ερ-
γάτη από το Μεσολόγγι, τον Σπυράγγελο Μαρούλη, µε τον οποίο
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κάθε φορά επιδιώκω να µιλάω. Είναι ο λαός µας µε αυτό το αυ-
θόρµητο, το ρωµαλέο, το ευθύ, το όµορφο. Ο πατέρας του Σπυ-
ράγγελου, εργάτης και ο ίδιος, τσακίστηκε όλη του τη ζωή. Είναι
η γενιά που πλήρωσε µικρασιατικές καταστροφές, δικτατορίες
Μεταξά, εµφύλιους. Πέθανε και ο Σπυράγγελος είχε µαζί του τη
φωτογραφία του τάφου του µε το τι έγραφε, κατ’ απαίτησή του:
«Έζησα πολλά και δύσκολα χρόνια, έζησα σαν άνθρωπος µετά το
1981, µε το ΠΑΣΟΚ και τον Ανδρέα Παπανδρέου». Αυτό ζήτησε
να γράψει ο εργάτης, πατέρας του Σπυράγγελου Μαρούλη και
ας σηµειωθεί ότι του έσπασαν τον τάφο. Πήγαν και βεβήλωσαν
την επιγραφή πάνω στον τάφο.

Επειδή, λοιπόν, οι πολιτικές αποτυπώνονται στη ζωή των αν-
θρώπων, θα πω ότι δεν υπήρξαν ίδιες πολιτικές. Ποτέ σε αυτή τη
διάρκεια των τριάντα έξι χρόνων! Υπήρξαν διαφορετικές πολιτι-
κές, υπήρξαν λάθη και παθολογίες του ΠΑΣΟΚ, τα οποία επιχει-
ρούµε να ανατρέψουµε και ιδίως στο ασφαλιστικό και θέλω να
έρθω σε παραδείγµατα.

Αυτή η επιβάρυνση που κληρονοµήσαµε είναι αποτέλεσµα
µιας συγκεκριµένης πολιτικής που δεν είχε καµµία σχέση µε
αυτήν που ακολούθησε το ΠΑΣΟΚ. Είχε σχέση ο ρυθµός της δη-
µόσιας χρηµατοδότησης των ασφαλιστικών ταµείων το 2004-
2009 µε το ρυθµό της προηγούµενης χρηµατοδότησης; Όχι!
Συνειδητά υποχρηµατοδοτήθηκε. Η τριµερής χρηµατοδότηση,
που ζήταγε ο κ. Κουβέλης, είχε ένα ανάπηρο σκέλος, που ήταν
η κρατική χρηµατοδότηση του ασφαλιστικού συστήµατος. Αυτό
είναι το πρώτο.

∆εύτερον, ποιος εκτίναξε την εισφοροδιαφυγή; Είπαµε εµείς
στο ΠΑΣΟΚ ότι τα είχαµε αφήσει µια χαρά; Όχι. Αλλά, αναφέρω
τα επίσηµα στοιχεία: 16% ήταν η εισφοροδιαφυγή το 2003 επί
ΠΑΣΟΚ, κάκιστα, µε ευθύνη του ΠΑΣΟΚ. Πώς έγινε όµως αυτό το
µέγεθος από 16%, που σήµαινε 2,5 δισεκατοµµύρια ευρώ να εκτι-
ναχθεί σε πεντέµισι χρόνια στα 7.000.000.000 ευρώ και στο 24%.
Έγινε έτσι τυχαία ή µε συνειδητή, επίσης, πολιτική που τσάκισε
πρόσθετα τα ταµεία;

Είναι τυχαίο το παιχνίδι των οµολόγων; Εσείς κι εγώ, κύριε
Μουλόπουλε, είµαστε στο Ταµείο των δηµοσιογράφων. Ποιος
«έβαλε χέρι» µε τα οµόλογα -και «τίναξε τα ταµεία στον αέρα»-
και στο δικό µας ταµείο, των δηµοσιογράφων; Ήταν η κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας µε συγκεκριµένη πολιτική της έκδοσης
των δοµηµένων οµολόγων και της διοχέτευσης στα ταµεία. Επί-
σης, ήταν συγκεκριµένη πολιτική η δήθεν ενοποίηση των ταµείων
επί Νέας ∆ηµοκρατίας, που ήταν κατ’ ουσίαν η άντληση πόρων
από τα υγιή, για να καλυφθούν τα κενά των προβληµατικών, δη-
λαδή, η φτώχεια προς τα κάτω των ταµείων. Και αυτό ήταν πάλι
συγκεκριµένη πολιτική, που ακολουθήθηκε και τσάκισε τα ταµεία.

Είναι το ΠΑΣΟΚ που κατάργησε τη λίστα φαρµάκων ή η Νέα
∆ηµοκρατία; Ποιος αποτίναξε και αποθηρίωσε τις δαπάνες στην
υγεία, µε την κατάργηση της λίστας, µε την κατάργηση των θε-
ωρήσεων, µε την κατάργηση των ελέγχων και µε την πριµοδό-
τηση των φαρµακοβιοµηχανιών; Ήταν η Νέα ∆ηµοκρατία, µε
σφραγίδα και υπογραφή, και όχι το ΠΑΣΟΚ. Και είναι η Νέα ∆η-
µοκρατία που έκανε αυτό το απίστευτο επιβαρυντικό όργιο της
µεταφοράς των δήθεν ιδιωτικοποιήσεων ως δώρο στους επιχει-
ρηµατίες, που αγόραζαν τα κοµµάτια της δηµόσιας περιουσίας,
έναντι ευτελούς τιµήµατος και επιβαρυνόταν όλη η Ελλάδα, τα
ταµεία, µε τα έξοδα της δήθεν ιδιωτικοποίησης.

Ο κ. Βγενόπουλος πήρε µπόνους 1,5 δισεκατοµµύριο ευρώ,
διότι ανέλαβε το δηµόσιο, µε απόφαση της Νέας ∆ηµοκρατίας,
τα «έξοδα» της Ολυµπιακής, ώστε σήµερα, βεβαίως, τα φτερά
της Ολυµπιακής να ενωθούν µε την «AEGEAN» και να λήξει και
αυτό το ανέκδοτο ότι εδόθη λύση και στο πρόβληµα του εθνικού
αεροµεταφορέα. Είναι «Νέα ∆ηµοκρατία» µε «υπογραφή στην
ούγια»! Όπως είναι «Νέα ∆ηµοκρατία» οτιδήποτε ανέφερε ο
Υπουργός ως επιβάρυνση που πρέπει να λυθεί σήµερα και ως
προοπτική που πρέπει να αλλάξει από την αρχή την όλη µας προ-
σέγγιση, σε κλίµα που πιστεύω ότι τουλάχιστον, µπορούµε να
κτίσουµε σε κοινή βάση προσεγγίσεων. ∆ιότι, δεν έχουµε καµµία
αµφιβολία –και κύριε Κουβέλη συµφωνώ απόλυτα µαζί σας- ότι
υπάρχει περιθώριο να βελτιώσουµε το ασφαλιστικό σύστηµα, αν
όµως αλλάξουµε τις παραδοχές µας, ότι αυτό το ασφαλιστικό
σύστηµα θα αλλάξει, αίροντας όλες τις παθολογίες, που από κοι-

νού πρέπει να αντιµετωπίσουµε µε αποφασιστικό τρόπο, ώστε
να ενισχύσουµε και το δηµόσιο και το αναδιανεµητικό στοιχείο,
µέσα από µία πολιτική που θα τελειώνει µε ένα παρελθόν που κα-
νέναν δεν εκφράζει και µε πρακτικές, που το οδήγησαν, εκεί που
το οδήγησαν. Και πιστεύω ότι θα το καταφέρουµε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον Κοινο-
βουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ κ. Ευθυµίου.

Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι εύκολο –αναφέρο-
µαι σε συνέχεια της συζήτησης στον αξιότιµο Κοινοβουλευτικό
Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ- να δηµιουργούµε κι εµείς κι εσείς στην
προκειµένη περίπτωση έναν στρατιώτη Σβέικ και να προσπα-
θείτε, να επιχειρείτε -δεν µπορώ να πω µε αρκετά έξυπνο τρόπο-
να ρίξετε όλα τα βάρη της αποτυχίας του ασφαλιστικού συστή-
µατος της χώρας σε µία Κυβέρνηση, σε ένα κόµµα, στο κόµµα
της Νέας ∆ηµοκρατίας, ξεχνώντας βέβαια ότι ο τόπος δεν δια-
κυβερνήθηκε από τη Μεταπολίτευση και µετά αποκλειστικά από
τη Νέα ∆ηµοκρατία και αγνοώντας, κυρίως το γεγονός ότι µέχρι
στιγµής από την οµιλία του αξιότιµου Υπουργού, το µόνο το
οποίο εγώ αντιλήφθηκα είναι διοικητικά µέτρα και όχι οικονοµικά.
∆ιότι, κύριε Υπουργέ, είτε δώσετε µία σύνταξη στο σχέδιο το
οποίο θα κάνετε είτε δώσετε δύο συντάξεις, µία προνοίας και µία
ανταποδοτική, για τους πολίτες αυτό που µετράει είναι το σύ-
νολο. Εάν εσείς αυτό θέλετε να το κάνετε ως παιδευτική πολι-
τική δράση για τους πολίτες, ως επιχείρηση τη θεωρώ
λανθασµένη. Αν επιχειρείτε µε αυτόν τον τρόπο να διαχωρίσετε
αυτά που πραγµατικά αποδίδει το ασφαλιστικό σύστηµα από
αυτά τα οποία βάζει το κράτος, δεν υπάρχει λόγος να το κάνετε,
διότι είναι γνωστό ότι το Σύνταγµα έχει διασφαλίσει και εγγυηθεί
για τις συντάξεις των Ελλήνων πολιτών.

Ποιο είναι το ζητούµενο της αναµόρφωσης του ασφαλιστικού
συστήµατος; Προφανώς, η απόδοση των κεφαλαίων του ασφα-
λιστικού συστήµατος και δεύτερον, αυτό το οποίο θα βάλει το
κράτος. Τί επιθυµεί η σηµερινή Κυβέρνηση, για να καταλάβουµε;
Να µειώσει την κρατική συµµετοχή; Να την κρατήσει ίδια ή να
την αυξήσει; Εγώ δεν κατάλαβα τι επιδιώκει. Τι επιδιώκει η Κυ-
βέρνηση σήµερα; Να κρατήσει τις χαµηλές, εκ των πραγµάτων,
περισσότερες συντάξεις, να τις αυξήσει ή να τις µειώσει;

Εάν, κύριε Υπουργέ, δεν θέλετε να τις µειώσετε –εγώ το πι-
στεύω ότι δεν θέλετε να µειώσετε τις συντάξεις, δεν έχετε και
κανένα λόγο δηλαδή να το κάνετε αυτό- δεν έχετε παρά να εφαρ-
µόσετε αυτό το οποίο ετοιµάζετε –βεβαίως θα το δούµε σε όλο
του το µεγαλείο και τη λεπτοµέρεια- επί της δικής σας υπουρ-
γίας ή εν πάση περιπτώσει, επί της δικής σας διακυβέρνησης.
Μην το µεταθέτετε στο 2018, όταν θα βρίσκεται µία άλλη κυ-
βέρνηση, για να ψάξει να «τσοντάρει» τα χρήµατα στη σύνταξη
της πρόνοιας!

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ)

Με διοικητικά µέτρα σήµερα δεν µεταθέτουµε το οικονοµικό
πρόβληµα σε άλλες κυβερνήσεις, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκ-
πρόσωπε του ΠΑΣΟΚ! Αυτό επιχειρείτε. Εγώ αυτό κατάλαβα. Εάν
υπάρχει κάτι διαφορετικό, παρακαλώ να το ακούσουµε.

∆εύτερον, νοµίζω ότι είναι εξαιρετικά απλό και απλοϊκό, τολµώ
να πω, ότι για να σώσουµε ένα σύστηµα πρέπει να κάνουµε δύο
πράγµατα: Ή να αυξήσουµε τα έσοδά του ή να µειώσουµε τα
έξοδά του. Το ασφαλιστικό σύστηµα δεν έχει έξοδα, δεν έχει
σπατάλες. Αν είχε κάποιες διοικητικές σπατάλες, σας υπενθυ-
µίζω ότι όταν έγιναν τα εκατόν εξήντα πέντε ταµεία, δεκατρία σ’
αυτήν την Αίθουσα αντιδρούσατε, όταν κάναµε, αγαπητέ Κοινο-
βουλευτικέ Εκπρόσωπε του ΠΑΣΟΚ, αυτό που µέχρι πριν από
λίγο έλεγε ο Υπουργός ότι έπρεπε να γίνει. ∆ηλαδή, τί; Να πά-
ρουµε τα φτωχά ταµεία και να τα ενώσουµε µε τα πλούσια. Αυτό
δεν καταγγείλατε πριν από λίγο; Μα, δεν κάναµε ούτε αυτό! Μει-
ώσαµε τις διοικητικές δαπάνες διαχρονικά και δώσαµε την ευ-
καιρία στην οποιαδήποτε κυβέρνηση να έχει δεκατρία ταµεία,
κρατώντας χωριστά τους λογαριασµούς των ασθενών, των µε-
τρίων και των πλουσίων ταµείων. Εσείς θέλετε να τα κάνετε τέσ-
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σερα απ’ ό,τι ξέρω ή τρία. Με τα κεφάλαια τι θα κάνετε, αλήθεια;
∆εν µας έχετε πει. Θα τα αναµείξετε; ∆ηλαδή, πάλι κάποια πλού-
σια ταµεία θα πληρώσουν κάποια ταµεία που δεν έχουν; Καµµία
απάντηση δεν έχουµε πάρει σε αυτό.

Τα έσοδα, κύριε Υπουργέ, του ασφαλιστικού συστήµατος δια-
σφαλίζονται από τις εισφορές. Πράγµατι, η εισφοροδιαφυγή
είναι ένα ζήτηµα, δεν το αρνηθήκαµε ούτε εµείς. ∆εν θα καθίσω
µε το υποδεκάµετρο να δω αν εµείς ήµασταν χειρότεροι ή εσείς
στο παρελθόν καλύτεροι. Θα δεχτώ τα πράγµατα όπως τα λέτε.
Να χτυπήσουµε µαζί την εισφοροδιαφυγή. Αλλά να σας πω κάτι;
Το κυριότερο έσοδο του ασφαλιστικού συστήµατος είναι η αύ-
ξηση της απασχόλησης της εργασίας σε αυτόν τον τόπο, για να
υπάρχουν αυξηµένες ασφαλιστικές εισφορές. Αυτό σηµαίνει
ανάπτυξη, αυτό σηµαίνει διάχυση πλούτου. Αυτό σηµαίνει δια-
χείριση της οικονοµίας µε τέτοιον τρόπο, ούτως ώστε να µην αυ-
ξάνεται η ανεργία, να µειώνονται οι εισφορές και να
χρειαζόµαστε και πρόσθετα χρήµατα για το ταµείο ανεργίας. Απ’
όλα αυτά, δεν ακούσαµε τίποτε.

∆ικαίως, λοιπόν, λέµε ότι µε διοικητικά µέτρα και µε «πέταµα
της µπάλας στην κερκίδα», έτσι λέγεται το 2018, στην άλλη κυ-
βέρνηση σε αυτή που θα έρθει όταν εσείς θα έχετε φύγει, δεν
λύνουµε το πρόβληµα. Τολµώ να πω δε ότι και το διαιωνίζουµε
και «του βάζουµε φυτίλι». Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αν είχα ένα λεπτό κι εγώ, κύριε Πρόεδρε, θα το εκτιµούσα ιδι-
αίτερα.

Τέλος, θέλω να σας υπενθυµίσω, είµαι υποχρεωµένος να το
κάνω, ήθελα να το αποφύγω ειλικρινώς, όµως επειδή αναφερ-
θήκατε στον αγαπητό Σπυράγγελο για τα ωραία χρόνια που πέ-
ρασε από το 1981 και µετά…

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Όχι ο ίδιος, ο πατέρας του, στον τάφο
του. Είναι εκεί φαντάζοµαι ακόµη, αν δεν το έσπασαν δεύτερη
φορά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ο πατέρας του Σπυράγ-
γελου! ∆εν αµφιβάλω γι’ αυτά που µου λέτε, εγώ όµως θα κάνω
την προσωπική µου κρίση και θέλω να την ακούσετε καλά.

Ο Οίκος Ναύτου, ένα από τα πιο ισχυρά ταµεία σε ό,τι αφορά
τις εισφορές και τις περιουσίες, διαλύθηκε την δεκαετία του ’80,
όταν ανέλαβε το βάρος –και αυτό ήταν άδικο για τους ασφαλι-
σµένους ναυτικούς- να βγάλουν τις συντάξεις επαναπατρισθέ-
ντων Ελλήνων που, βεβαίως, θα έπρεπε εδώ να αποκτήσουν ένα
κοµµάτι από την ποιότητα ζωής, αλλά όχι να το πάρουν από κά-
ποιους άλλους. Πολύ φοβάµαι, κύριε Υπουργέ, ότι τώρα το ίδιο
ετοιµάζετε. ∆ιότι, δεν έχετε δεσµευτεί µέχρι στιγµής –παρακο-
λουθώ όλες σας τις συνεντεύξεις κι αν έχω κάνει λάθος, παρα-
καλώ να µε διορθώσετε- ότι η ενοποίηση των ταµείων δεν θα
φέρει ανακάτεµα κεφαλαίων, το οποίο ενέχει βέβαια και σοβαρά
προβλήµατα νοµιµότητας, ακόµη και συνταγµατικότητας, διότι η
περιουσία του καθενός πρέπει να ξέρετε ότι είναι ιερή.

Κλείνω, λέγοντας το εξής: ∆εν λέµε εµείς σαν Νέα ∆ηµοκρα-
τία ότι δεν χρειάζονται αποφάσεις. Τολµούµε να πούµε ότι χρει-
άζονται αποφάσεις. Εκτιµήστε το γεγονός ότι έχετε µία
Αξιωµατική Αντιπολίτευση η οποία συµφωνεί σε αυτό. ∆ιότι όταν
εµείς επιχειρήσαµε την τρίτη, ουσιαστική αλλαγή του ασφαλι-
στικού συστήµατος, εσείς ήσασταν απέναντι και ο σηµερινός
αξιότιµος Πρωθυπουργός ήταν κάτω, στην Πλατεία Συντάγµα-
τος. Το θυµόµαστε χαρακτηριστικά αυτό. Εκτιµήστε το γεγονός
και χρησιµοποιήστε το γεγονός ότι έχετε µία αυξηµένη συναί-
νεση.

Αλλά, µην επιχειρήσετε µε διοικητικά µέτρα και µε µετάθεση
σε κάποιους άλλους που θα έρθουν στο µέλλον, να λύσετε τα
σηµερινά προβλήµατα. Πάρτε ουσιαστικές αποφάσεις. ∆εσµευ-
τείτε για το ύψος των χαµηλοτέρων συντάξεων, σε σχέση µε την
ποσόστωση του τελευταίου µισθού και να συµφωνήσουµε όλα
τα κόµµατα εδώ για τον παρόντα και το µέλλοντα χρόνο. ∆ιαφο-
ρετικά, αν δεν γίνουν αυτά, τότε να ξέρετε ότι οι πολίτες δεν θα
σας πιστέψουν. Και δεν θα σας πιστέψουν, διότι µέχρι τώρα η
ιστορία σας στο ασφαλιστικό σύστηµα δεν είναι καλή. Ακόµη και
το νόµο Ρέππα όταν τον ψηφίσατε, τον µεταθέσατε για τις επό-
µενες κυβερνήσεις. Το ίδιο θα κάνετε και τώρα. Κάντε το τουλά-

χιστον σωστά, αν έχετε επιλέξει να το κάνετε έτσι.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κι εµείς ευχαριστούµε

τον κ. Μαρκόπουλο.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΚΚΕ κ.

Νίκος Παπακωνσταντίνου για έξι λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Η µεθοδολογία είναι

γνωστή. Το ασφαλιστικό σύστηµα καταρρέει. Τέλος το ασφαλι-
στικό σύστηµα. Οι τόνοι φορτισµένοι. Σκοπός αυτής της µεθο-
δολογίας είναι να ενσταλαχτεί επιδέξια ο τρόµος µέσα στην
ψυχή, µέσα στο νου των εργαζοµένων και του λαού, να ακρωτη-
ριάσει τη δυνατότητά του να συλλογιέται και προπαντός να κα-
ταλήξει σε συµπεράσµατα, να κρίνει µε βάση και την κοινωνική,
οικονοµική και πολιτική του πείρα τη µεθοδολογία των κυβερνώ-
ντων.

Εµείς προειδοποιούµε και από αυτό το Βήµα τον ελληνικό λαό
ότι βρίσκεται µπροστά σε µία πολιτική επιχείρηση εκτέλεσης του
κοινωνικού χαρακτήρα της κοινωνικής ασφάλισης. Και αυτή την
πολιτική δουλειά την έχει αναλάβει η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, να
υλοποιήσει στις αξιώσεις του Συνδέσµου Βιοµηχάνων, του Εµπο-
ρικού και Βιοµηχανικού Επιµελητηρίου της Αθήνας, όλων των
επιµελητηρίων, της ίδιας της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Μιλάµε, λοι-
πόν, για συγκεκριµένες κοινωνικές και πολιτικές δυνάµεις, µε συ-
γκεκριµένες ταξικές οικονοµικές επιδιώξεις, που αυτή τη δουλειά
έχει αναλάβει να τη φέρει σε πέρας η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.
Και εννοείται ότι στη µεθόδευση αυτή θα πρέπει να κάνει και λα-
θροχειρίες, θα πρέπει να κάνει και παραχαράξεις, θα πρέπει να
κάνει και αλλοιώσεις, θα πρέπει να επιστρατεύσει σε αυτή την
προσπάθεια της τους αναλογιστές, τους επιστήµονες, τους ειδι-
κούς. Γι’ αυτούς που εκστασιάζονται ή -να το πούµε έτσι- νιώ-
θουν αµήχανα σε αυτούς τους επιστήµονες και τους ειδικούς,
αξίζει να έχουν υπόψη τους, για τη στοιχειώδη επιφύλαξη που
πρέπει να κρατούν απέναντι σε τέτοιους προπαγανδιστές, επι-
στήµονες, ειδικούς και αναλογιστές, τη ρήση του εθνικού µας
ποιητή «Τσούλα επιστήµη των δούλων αφέντρα και των δηµίων
υπηρέτρα».

Είναι χαρακτηριστικό. Βαριά και ανθυγιεινά επαγγέλµατα,
εφτακόσιες χιλιάδες εργαζόµενοι. Λέει ο Πρόεδρος της Επιστη-
µονικής Επιτροπής: «Για να εκτιµηθεί η νοσηρότητα στους χώ-
ρους εργασίας και να γίνει επιµέτρηση, χρειάζεται να υπάρχει
ολόκληρος τεχνικός διοικητικός µηχανισµός, που να κάνει αυτές
τις επιµετρήσεις. ∆υστυχώς, ένας τέτοιος µηχανισµός δεν υπάρ-
χει ούτε φρόντισε η πολιτεία να τον δηµιουργήσει». Είναι λέξεις-
διακηρύξεις του Προέδρου της Επιτροπής, που έκανε την
εκτίµηση για τα βαριά και ανθυγιεινά επαγγέλµατα και τον απο-
χαρακτηρισµό τους. «Όµως», λέει, «κατόπιν τούτου», αφού δεν
το έκανε η πολιτεία, «προτείνουµε σαν Επιτροπή τους κάτωθι
αποχαρακτηρισµούς». Αυτά όσον αφορά το µέγεθος της αξιοπι-
στίας και της επιστηµοσύνης των διαφόρων ειδικών και επιστη-
µόνων και αναλογιστών, που παραπαίουν ανάµεσα στο ηµίφως
της παραχάραξης, της πλαστογράφησης και -για να συνεχίσω το
συλλογισµό του κυρίου Εκπροσώπου του ΠΑΣΟΚ- επειδή τα γε-
γονότα είναι πεισµατάρικα και ξεροκέφαλα, δεν µπορεί να τα
προσπεράσεις. Τι πρέπει να κάνεις; Να σηµαδεύεις, να ακρωτη-
ριάζεις, να τεµαχίζεις την πραγµατική αλληλουχία των οικονοµι-
κών και κοινωνικών γεγονότων, για να µη µπορεί να γίνει
συνεκτικός συλλογισµός. Και αυτή είναι η µεθοδολογία και του
κυρίου Υπουργού και των εκπροσώπων του ΠΑΣΟΚ. Βεβαίως, σε
µία τέτοια δύσκολη δουλειά η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ –είναι αλή-
θεια- έχει λευκή επιταγή –το υπογραµµίζουµε, όχι απλώς τη στή-
ριξη- εν λευκώ να χειριστεί το θέµα και από τη Νέα ∆ηµοκρατία
και από το πολιτικό κόµµα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Άντε πάλι µε το ΛΑΟΣ! Θα σας τα
πω εγώ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Εµείς υπογραµµίζουµε
ότι οι ανάγκες της σύγχρονης κοινωνικής ζωής, η παραγωγικό-
τητα της κοινωνικής εργασίας, αλλά και οι φθορές που προκαλεί
η αυξηµένη εντατικοποίηση της εργασίας, ο ίδιος ο παραγµένος
κοινωνικός πλούτος, αποκρυσταλλώνουν αυτά τα κριτήρια, µορ-
φοποιούν τα αιτήµατα, τους στόχους, το ύψος των κοινωνικών
και οικονοµικών δικαιωµάτων. Για µας, αυτό είναι το αυτοτελές,
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ταξικά χειραφετηµένο, αντικειµενικό µέτρο, το µέτρο του ρεαλι-
σµού της εργατικής τάξης, των επαγγελµατοβιοτεχνών, των µι-
κροϊδιοκτητών αγροτών, των βιοπαλαιστών αυτού του τόπου και
όχι η συνισταµένη ούτε η χρυσή τοµή µε τις αξιώσεις των εφο-
πλιστών, των µεγαλοβιοµηχάνων, των µεγαλοκατασκευαστών,
τραπεζιτών και µεγαλοχονδρεµπόρων.

Το ΚΚΕ υποστηρίζει και αγωνίζεται και προτείνει στον ελληνικό
λαό να διεκδικήσει, να απαιτήσει και να γιγαντώσει το κίνηµά του,
διεκδικώντας δηµόσιο υποχρεωτικό σύστηµα κοινωνικής ασφά-
λισης για όλους τους πολίτες, για όλο τον πληθυσµό της χώρας.
Το κατώφλι της κατώτερης σύνταξης πρέπει να είναι 1.120 ευρώ,
σήµερα το 2010, στα τριάντα χρόνια να είναι ο χρόνος εργασίας,
στα εννέα χιλιάδες ένσηµα, γενικά όρια συνταξιοδότησης στα
εξήντα για τους άνδρες, στα πενήντα πέντε για τις γυναίκες. Στα
πενήντα πέντε και πενήντα χρόνια στα βαρέα και ανθυγιεινά
επαγγέλµατα. Γιατί εµείς πιστεύουµε ότι ο συνταξιούχος δεν
είναι ο απόµαχος της ζωής, είναι ο απόµαχος της εργασίας και
αντιλαµβανόµαστε τον εκνευρισµό σας που οι συνταξιούχοι δεν
σας έκαναν το χατίρι να ζήσουν επτά έως εννιά χρόνια και ζουν
έντεκα και δεκατέσσερα χρόνια και γι’ αυτό πρέπει να τους τι-
µωρήσετε.

Η ουσία των µέτρων που προτείνουν είναι η εξής: Από την ερ-
γασία κατευθείαν στα κυπαρίσσια. Και µάλιστα το «ντύνετε» στο
πολιτικό σας πρόγραµµα, λέγοντας ότι είναι αναφαίρετο δικαί-
ωµα του εργαζόµενου να δουλεύει και µετά τα εξήντα πέντε. ∆εν
είναι αλήθεια, λοιπόν. Μια σειρά επιφανειακές κριτικές σάς κάνει
ο ΣΥΡΙΖΑ και µε την επερώτησή του. ∆ιαβάζω στο ίδιο το κείµενο
της επερώτησης. Πρώτον, δεν ζητάει ο ΣΥΡΙΖΑ την κατάργηση
των αντιασφαλιστικών νόµων, αλλά µόνο των αντιασφαλιστικών
διατάξεων. Μιλάει για πιέσεις του ΟΟΣΑ, για προώθηση δοµικών
αλλαγών και ταυτόχρονα ο ΣΥΡΙΖΑ και όλοι οι οµιλητές του είχαν
µία χαρακτηριστικά εκκωφαντική σιωπή για το ρόλο των θεσµών
της Ευρωπαϊκής Ένωσης όλα τα τελευταία δεκαπέντε χρόνια
στο µεγάλο ζήτηµα της κοινωνικής ασφάλισης. ∆εν έχουν υπόψη
τους τις αποφάσεις Συνόδων της Ευρωπαϊκής Ένωσης; ∆εν
έχουν υπόψη τους για το θέµα της κοινωνικής ασφάλισης, τις
αποφάσεις του ECOFIN; ∆εν έχουν υπόψη τους τη Λευκή Βίβλο;
Γιατί, αγαπητοί συνάδελφοι, καλλωπίζετε τον αντιασφαλιστικό
και αντεργατικό ρόλο της πολιτικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης;
Γιατί λέτε στη συνέχεια ότι σήµερα η Κυβέρνηση ανατρέπει τις
εξαγγελίες του ΠΑΣΟΚ; ∆εν έχετε διαβάσει το πρόγραµµα του
ΠΑΣΟΚ που δηµοσιεύτηκε το Μάρτη του 2009; ∆εν το έχετε δια-
βάσει καθόλου; Τις οµιλίες του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ τα τελευ-
ταία τέσσερα και πέντε χρόνια δεν τις έχετε διαβάσει; Γιατί τελικά
επικεντρώνεται στο ζήτηµα ότι κάνει κάποιους άστοχους χειρι-
σµούς ή ότι το ΠΑΣΟΚ κάνει παλινωδίες, παρασυρόµενο από κά-
ποιες µυστηριακές δυνάµεις της αγοράς;

Αυτή η κριτική, κατά την άποψή µας, είναι επιδερµική, προπα-
ντός είναι αµφίσηµη και διφορούµενη και προφανώς η κύρια κρι-
τική που κάνουν στην επερώτηση σας είναι ότι λιµάρετε τα
αιτήµατα και τις ασφαλιστικές ανάγκες των εργαζοµένων στα
όρια του ΠΑΣΟΚικού εφικτού. Σήµερα, το ταξικό κίνηµα των ερ-
γαζοµένων ζητάει σύνταξη στα εξήντα για τους άνδρες, στα πε-
νήντα πέντε για τις γυναίκες και εσείς µας λέτε στα εξήντα πέντε
και στα εξήντα. ∆ηλαδή όλα αυτά που λέµε, οικονοµική ανά-
πτυξη, οι όροι της σηµερινής εργασίας, οι φθορές από την εντα-
τικοποίηση της εργασίας δεν τροποποιούν τα δεδοµένα; Η
έγνοια σας δεν είναι η έλλειψη τεχνικών και επιστηµονικών µε-
λετών. Η έγνοια σας είναι η ιδεολογική σας φροντίδα να διατη-
ρείτε κανάλια επαφής δυνατοτήτων σύγκλισης, αρκεί να
λιµαριστούν οι πιο εξόφθαλµες και εκτρωµατικές αιχµές της κυ-
βερνητικής πολιτικής.

Εµείς πιστεύουµε ότι αυτό που χρειάζεται σήµερα είναι να
αντιµετωπιστεί η πολιτική του ΠΑΣΟΚ, που στο ρυθµό των αξιώ-
σεων του Συνδέσµου Βιοµηχάνων και της Ευρωπαϊκής Ένωσης
και µε τα κουπιά του ΛΑΟΣ και της Νέας ∆ηµοκρατίας, βοµβαρ-
δίσει τα εργατικά και λαϊκά δικαιώµατα και επικεντρώνει την πο-
λιτική του στο αµέσως επόµενο διάστηµα σε ολοκληρωτικό
γκρέµισµα της κοινωνικής ασφάλισης και των συντάξεων.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ ολοκλη-
ρώστε, κύριε Παπακωνσταντίνου.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Και όλα αυτά για ένα
σκοπό: για να προστατεύσει την κερδοφορία των καπιταλιστικών
επιχειρήσεων και των επιχειρηµατικών οµίλων. Ο στόχος τους
είναι διακηρυγµένος: να µειωθεί δραστικά το µισθολογικό και το
µη µισθολογικό κόστος εργασίας. Θα βάλουµε κι εµείς το χεράκι
µας «να σπάσετε τα µούτρα σας»!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε τον κ.
Παπακωνσταντίνου.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ.
Αστέριος Ροντούλης για έξι λεπτά, ο οποίος µπορεί, όπως πάντα,
να τα πει όλα και σε λιγότερο χρόνο.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ο αξιότιµος Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος του ΚΚΕ µας είπε «κουπί της Νέας ∆ηµοκρατίας,
κουπί του ΠΑΣΟΚ», µας είπε διάφορα, µας στόλισε µε κοσµη-
τικά επίθετα. Εµείς δεν θα του ανταπαντήσουµε, διότι θεωρούµε
ότι τα µαυσωλεία πρέπει να τα σέβεσαι και όχι να τα πετροβολάς!

Ο κ. Ευθυµίου µας ανέφερε µε γλαφυρότητα την περίπτωση
ενός φίλου του και µας είπε διάφορα πράγµατα.

Εγώ, κύριε Υφυπουργέ, θα σας πω την ιστορία τριών φίλων
µου:

Φίλος πρώτος, ονόµατι Μαλικόπουλος από τη Λάρισα, ακραιφ-
νής ΠΑΣΟΚος, επάγγελµα ταξιτζής, διαµορφωτής της κοινής
γνώµης υπέρ του ΠΑΣΟΚ στη Λάρισα, κύριε Κουβέλη, ο οποίος
µε λαϊκή θυµοσοφία µου είπε: «Ο Ανδρέας Παπανδρέου µας είχε
δώσει ελπίδα και προσδοκία, ο υιός Παπανδρέου µας ποτίζει
φαρµάκι!». Άρα, λοιπόν, υπάρχει και η άλλη οπτική του λαού, που
βλέπει αλλιώς τα πράγµατα.

Αυτός ο κ. Μαλικόπουλος είναι ένας εκ των είκοσι χιλιάδων αν-
θρώπων, κύριε Υφυπουργέ, που περιµένει να πάρει το ΕΚΑΣ.
Είναι ένας από τους νέους είκοσι χιλιάδες δικαιούχους του ΕΚΑΣ,
το οποίο σύµφωνα µε δηλώσεις του κυρίου Υπουργού θα εδί-
δετο στα τέλη Φεβρουαρίου ως 1η Μαρτίου. Είναι 1η Μαρτίου
σήµερα, κύριε Υπουργέ. Τι θα γίνει µε το ΕΚΑΣ; Είκοσι χιλιάδες
το περιµένουν.

Αυτά σας τα λέω, διότι από εµάς θα ακούσετε µία ρεαλιστική
κριτική, όχι φωνασκίες κοµµατικής αντιπαράθεσης και µικρο-
κοµµατικής σκοπιµότητας. ∆ιότι οι συζητήσεις που γίνονται στη
Βουλή, θα πρέπει να έχουν κι ένα αποτέλεσµα για τον κόσµο.
Άρα, υπάρχει πρόβληµα. Το ΕΚΑΣ είχατε δεσµευθεί ότι θα κα-
ταβληθεί σε είκοσι χιλιάδες νέους δικαιούχους. Πού είναι; Θα
µας πείτε στη δευτερολογία σας τι θα γίνει.

Έχω ένα δεύτερο φίλο, κύριε Υπουργέ. ∆εν θα σας το πω το
όνοµα του. Είναι ΠΑΣΟΚος και αυτός -τυγχάνει να έχω φίλους
από το ΠΑΣΟΚ, κύριε Κουβέλη, τι να κάνουµε- ο οποίος είναι πω-
λητής σε λαϊκές αγορές. Έχει έδρα σε ένα µικρό χωριό της επαρ-
χίας Λαρίσης πληθυσµού χιλίων οκτακοσίων κατοίκων. Γνωρίζετε
πολύ καλά ότι υπάρχει µία εγκύκλιος που λέει: Οι επαγγελµατίες
που δραστηριοποιούνται, που έχουν την έδρα τους σε χωριά
κάτω των δύο χιλιάδων κατοίκων φεύγουν από τον ΟΓΑ και πη-
γαίνουν στον ΟΑΕΕ µε τριπλάσιες εισφορές. Αυτή είναι η πολι-
τική του ΠΑΣΟΚ έναντι του αγροτικού χώρου; Εσείς λέτε ότι
θέλετε να επανακτήσετε τους δεσµούς σας µε τις αγροτικές πε-
ριοχές και καλά κάνετε. Έτσι θα επανακτήσετε την εµπιστοσύνη
του αγροτικού κόσµου; Αυτή είναι η ανάπτυξη που επαγγέλλε-
σθε για τον αγροτικό χώρο; Αυτό πρέπει να σταµατήσει. Χτυπάει
τα µικρά χωριά.

Καταλαβαίνω τις αγωνίες σας για την καταβύθιση του ΟΑΕΕ.
∆εν θα έχει µέχρι το Πάσχα να πληρώσει τις συντάξεις. Το κα-
ταλαβαίνω. Αλλά όχι «να κλείσω τη µία τρύπα» και να ανοίξω µία
άλλη στον ευαίσθητο αγροτικό χώρο, στο χώρο της ελληνικής
υπαίθρου. Λάθος. Να το δείτε και να αποσύρετε πάραυτα την
εγκύκλιο αυτή.

Έχω κι έναν άλλο τρίτο φίλο, ΠΑΣΟΚος πάλι, ο οποίος είναι
δηµόσιος υπάλληλος.

ΦΩΤΙΟΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Βλέπω παράξενες παρέες!
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τι να κάνουµε, κύριε Κουβέλη.
Είναι δηµόσιος υπάλληλος, λοιπόν, ο οποίος έχει υποβάλλει

την αίτηση συνταξιοδοτήσεως, πήρε τη σύνταξή του εδώ και δύο
ηµέρες και περιµένει ακόµα το εφάπαξ από το Ταµείο Προνοίας.
Ξέρετε πόσοι περιµένουν; ∆εκαέξι χιλιάδες τώρα. Ξέρετε πόσοι
θα περιµένουν µέχρι το τέλος του 2010; Είκοσι χιλιάδες. ∆ιότι
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ακούστηκε και στην Αίθουσα ότι υπάρχει µία πίεση λόγω της προ-
εξαγγελίας που έγινε για την εξοµοίωση των ορίων ηλικίας να
φύγουν οι δηµόσιοι υπάλληλοι, προκειµένου να µην τους πιάσουν
τα επαχθή µέτρα.

Άρα, λοιπόν, εδώ τώρα τι θα γίνει µε το εφάπαξ των δηµοσίων
υπαλλήλων; Θα φτάσει στους είκοσι τέσσερις µήνες;

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Κακώς να φύγουν. Κάποιοι τους παρασύρουν.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Εγώ σας λέω τι γίνεται, εγώ σας λέω
την πραγµατικότητα, κύριε Υπουργέ. Αυτή είναι δουλειά σας να
καθησυχάσετε τον κόσµο, αλλά εγώ σας λέω τι γίνεται.

Ακούστε τώρα τις παρενέργειες: Μεγαλοδικηγόροι των Αθη-
νών που ασχολούνται µε τα ασφαλιστικά ζητήµατα τρίβουν τα
χέρια τους, γιατί τώρα αυτοί οι συνταξιούχοι οι οποίοι περιµέ-
νουν το εφάπαξ, οι δηµόσιοι υπάλληλοι, ξέρετε τι θα κάνουν; Θα
προσφύγουν στη δικαιοσύνη, θα ζητήσουν εντόκως τις οφειλές
που τους οφείλονται από το ταµείο και όχι µόνο αυτό, θα ζητή-
σουν και αποζηµιώσεις. Και είσαστε γνώστης αυτού που σας
λέω, διότι έχετε στα χέρια σας το πόρισµα του Συνηγόρου του
Πολίτη, ο οποίος λέει ότι το εφάπαξ είναι µία πάρα πολύ σηµα-
ντική υπόθεση –είναι λεφτά του εργαζόµενου κατ’ αρχήν, του δη-
µόσιου υπαλλήλου- διότι δίδεται όταν ο άνθρωπος
συνταξιοδοτείται για να αφοµοιώσει τις αρνητικές συνέπειες της
µετάβασης από τον εργασιακό βίο στο µη εργασιακό βίο. Και βε-
βαίως, καταλαβαίνετε πολύ καλά ότι αυτά τα χρήµατα άλλος θα
τα δώσει για ένα στεγαστικό δάνειο, άλλος θα τα δώσει για ια-
τροφαρµακευτική περίθαλψη, τέλος πάντων για να καλύψει επεί-
γουσες ανάγκες.

Ξέρετε τι άλλο λέει το πόρισµα του Συνηγόρου του Πολίτη; Το
ξέρετε, είµαι βέβαιος. Λέει ότι δεν έχει την ευθιξία το ταµείο να
προχωρήσει στις προβλεπόµενες ηµεροµηνίες -διότι υπάρχει και
ο Κώδικας ∆ιοικητικής ∆ιαδικασίας που τα προβλέπει όλα αυτά-
στη διοικητική πράξη που να λέει ότι «ναι, θα πάρεις αυτό το
ποσό, κύριε τάδε, αυτό είναι το ποσό που σου αναλογεί, όσον
αφορά το ταµείο θα το πάρεις τότε», για να καθησυχάσει και ο
κόσµος, να κάνει έναν οικονοµικό προγραµµατισµό της ζωής του.
Ούτε αυτή η ευθιξία δεν υπάρχει.

Και βεβαίως έρχονται κάποιοι έξυπνοι και λένε, ότι δεν µπορεί
να δώσει µία τέτοια βεβαίωση το ταµείο, γιατί θα την πάρει ο συ-
νταξιούχος, θα την πάει σε µία τράπεζα, θα την βάλει ενέχυρο
και θα πάρει δάνειο και µετά θα έχει τρεχάµατα το δηµόσιο µε τις
τράπεζες. Μα, είναι δικά του λεφτά, του τα χρωστάει το ελληνικό
δηµόσιο και θα πρέπει να έχει τουλάχιστον ένα χαρτί στα χέρια
του –έλεος!- για να κάνει τον οικογενειακό και οικονοµικό του
προγραµµατισµό. Ούτε αυτό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα χρειαστώ δύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε, µε την ανοχή σας,
όπως επιδείξατε και στους άλλους συναδέλφους, διότι θέλω να
αναφερθώ …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ήδη ξεπεράσατε το
ενάµισι λεπτό.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆ύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε. ∆εν πει-
ράζει, τελευταίος είµαι. Θέλω να ακούσει ο κύριος Υπουργός
όµως δύο σηµαντικές παρατηρήσεις. Γνωρίζω και την ευαισθη-
σία του Προεδρείου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Μην εκµεταλλεύεστε
την κατάσταση, γιατί είναι ήδη προχωρηµένη η ώρα.

Ένα λεπτό, κύριε Ροντούλη. Ολοκληρώνετε, σας παρακαλώ.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, είπατε για σύνταξη

βασική και ανταποδοτική. Ωραία, συµφωνούµε. Πείτε µου όµως,
η βασική σύνταξη θα αρχίζει από τα 360, θα είναι η προνοιακή
του ΟΓΑ; Μπορεί να ζήσει ένας άνθρωπος µε 360 ευρώ;

Εγώ ξέρω ότι το πρόγραµµα του ΠΑΣΟΚ –θα συµφωνήσουµε-
έλεγε για 550 ευρώ στο µεµονωµένο συνταξιούχο και 950 στο
ζευγάρι. Αυτό έλεγε το πρόγραµµα του ΠΑΣΟΚ. Άρα η προνοι-
ακή από πού θα αρχίζει τώρα; Από τα 360; Η ακρίβεια δεν λαµ-
βάνεται υπ’ όψιν; Το κόστος ζωής δεν λαµβάνεται υπ’ όψιν; Η
πτώση της καταναλωτικής δυνάµεως του Έλληνα πολίτη κατά
20% δεν λαµβάνεται υπ’ όψιν; Άρα, ο ΛΑΟΣ αποδέχεται τη σκέψη
αυτή, αλλά µιλάει για βιώσιµη βασική σύνταξη.

Έρχοµαι τώρα σε αυτό που είπατε, στην ανταποδοτική. Συµ-
φωνούµε. Πάλι εµείς θα πούµε «ναι», καλοπροαίρετα. Για τον
υπολογισµό της θα λαµβάνεται υπ’ όψιν όλος ο εργασιακός βίος
ή παράδειγµα τα πέντε ή δέκα τελευταία χρόνια που έχουµε και
αυξηµένους βασικούς µισθούς; Προφανώς, η σκέψη σας είναι
να υπολογίζεται µε βάση όλον τον εργασιακό βίο. Άρα, ξέρει ο κ.
Κουτρουµάνης από την τεράστια εµπειρία του ότι θα έχουµε µεί-
ωση της σύνταξης. Τέλος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Αφήστε µε να πω κάτι για τριάντα
δευτερόλεπτα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ολοκληρώνετε, κύριε
Ροντούλη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Είπατε, τέλος στις πρόωρες και στα
πλασµατικά χρόνια. Πάλι εµείς να πούµε «ναι, συµφωνούµε»,
σβάρνα όµως να τα πάρουµε όλα; ∆ηλαδή, δεν θα πρέπει να
εξαιρεθούν οι µητέρες µε τρία και πάνω παιδιά;

Παρακολούθησα µε µεγάλο σεβασµό την αγωνία σας για το
δηµογραφικό. Είπατε αναλογία 4 προς 1. Είναι κατανοητό. Το 1,7
προς 1 δεν είναι κατανοητό. Ωραία, εκφράζετε µία αγωνία. Γιατί
αντιφάσκει λοιπόν η συλλογιστική σας µε την αγωνία σας;

Να εξαιρεθούν οι µητέρες –το τονίζω αυτό- πολυµελών οικο-
γενειών µε τρία και πάνω παιδιά από το µέτρο που λέει «τέλος
στα πλασµατικά χρόνια, τέλος στις πρόωρες». Να το δεχθούµε,
αλλά να το µπολιάσουµε µε µία σηµαντική δηµογραφική παρά-
µετρο.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Υπερβήκατε τα δέκα

λεπτά, κύριε Ροντούλη.
Σας ευχαριστώ πολύ.
Ολοκληρώθηκαν οι πρωτολογίες. Εισερχόµαστε στο στάδιο

των δευτερολογιών.
Ο πρώτος εκ των επερωτώντων κ. Μουλόπουλος έχει το λόγο

για πέντε λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο Πέτρος Ευθυµίου έφυγε, αλλά θα ήθελα να του πω ότι µε

συγκίνησε πάρα πολύ. Ήταν λυρικός και µου θύµισε τα νιάτα
µας, τότε που ήµασταν και οι δύο νέοι, αλλά µου θύµισε και ένα
στίχο που λέει «πού είσαι νιότη που’ λεγες ότι θα γινόµουν
άλλος».

Κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι αυτό δεν είναι θέµα παραφροσύ-
νης, είναι θέµα πολιτικής. Οι πολιτικές δεν είναι ποτέ ουδέτερες.
Το ότι οι πολιτικές είναι αντικειµενικές, µε συγχωρείτε, αλλά δεν
το δέχοµαι όχι ως ΣΥΡΙΖΑ, ως αριστερός, αλλά δεν το δέχοµαι φι-
λοσοφικά. Κάποιους ευνοούν και κάποιους βλάπτουν και πιστεύω
ότι κι εσείς το πιστεύετε αυτό, άρα είναι θέµα πολιτικής επιλογής.

Με συγχωρείτε, αλλά το θέµα των συντάξεων δεν είναι µία ανε-
ξάρτητη µεταβλητή. Αποτελεί µέρος των ταξικών σχέσεων, απο-
τελεί µέρος πολιτικών επιλογών. Γιατί αυτό σας εκνευρίζει;

Θα ήθελα να πω ότι αυτή η προσπάθεια δεν είναι καινούργια,
γιατί άκουσα κριτική και από σας και από τον κ. Ευθυµίου ότι γί-
νεται επειδή βρισκόµαστε «µε το µαχαίρι στο λαιµό». Σας θυµίζω
ότι οι προσπάθειες Γιαννίτση και Σπράου παρόµοιες ήταν και
τότε, δεν ήταν κυβέρνηση η Νέα ∆ηµοκρατία και τότε, αν θυµά-
µαι καλά, ήταν η εποχή της ευδαιµονίας, τότε που υποτίθεται ότι
θα τρώγαµε «µε χρυσά κουτάλια». Άρα νοµίζω ότι δεν λέµε τα
πράγµατα όπως ακριβώς είναι.

Να σας πω κάτι άλλο, γιατί µε εξέπληξε λίγο ο εκνευρισµός
σας; ∆εν είναι υποχρεωτικό να αγαπάµε όλοι το ΠΑΣΟΚ. Μπορεί
ορισµένοι να µην το αγαπάµε. ∆εν µπορούµε να κάνουµε τίποτα
γι’ αυτό. ∆εν είναι υποχρεωτικές ούτε η κοινωνική συναίνεση,
ούτε η συµπόρευση, ούτε η σύµπλευση.

∆εν απαντήσατε -νοµίζω ότι και ο κ. Ροντούλης το έθεσε- πώς
θα γίνεται ο υπολογισµός της σύνταξης, γιατί είπατε ότι δεν
έχετε αναιρέσει τίποτα. ∆εν µου απαντήσατε: Ένας νέος ο
οποίος τουλάχιστον τη µισή του εργασιακή ζωή θα την περνάει
µεταξύ «µαύρης» εργασίας και ανασφάλιστης εργασίας, µετά
από τριάντα επτά χρόνια πόση σύνταξη θα παίρνει; Πόση σύ-
νταξη θα παίρνει στα τριάντα επτά χρόνια ένας τυχερός ο οποίος
θα έχει πλήρη απασχόληση όπου µπορεί να είναι και εξήντα χρο-
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νών και εξήντα ενός χρονών; Σ’ αυτές τις ερωτήσεις δεν δώσατε
απάντηση.

Είπατε ότι θα τα πάρει η Τράπεζα της Ελλάδος. Είναι µία εγ-
γύηση, αλλά ποια διαχείριση θα κάνει; Κανένας δεν εµποδίζει να
πάρει τη διαχείριση των αποθεµατικών η Τράπεζα της Ελλάδος,
αλλά να τη «τζογάρει» στο Χρηµατιστήριο θεωρώντας, σύµφωνα
µε την επικρατούσα λογική, ότι παραδείγµατος χάριν η µετοχή
της Εθνικής είναι µία πολύ σωστή επένδυση και η Εθνική αυτήν
τη στιγµή έχει χάσει το 80% ή το 90%; ∆εν ξέρω.

Κύριε Υπουργέ, εγώ πιστεύω ότι και µόνο η σύλληψη της φο-
ροδιαφυγής και της εισφοροκλοπής και ο τερµατισµός στο «µε-
γάλο φαγοπότι» θα έκλεινε οποιαδήποτε «τρύπα», γιατί δεν
είµαστε εναντίον στο να τελειώσει το «µεγάλο φαγοπότι» και µε
τις τιµές των φαρµάκων και µε τις συνταγογραφήσεις και µε τις
ιατρικές εξετάσεις και µε τις προµήθειες των νοσοκοµείων. ∆ια-
ψεύδετε το µέγεθος της εισφοροδιαφυγής; Αν το διαψεύδετε,
µπορεί να κάνω λάθος, αλλά πείτε ότι δεν είναι αυτή η εισφορο-
διαφυγή. Πιστεύω ότι είναι πολιτική σας επιλογή η οποία είναι
από πολύ παλιά και αυτή είναι η συρρίκνωση των εργασιακών δι-
καιωµάτων και των µισθών και η σύνταξη αποτελεί έµµεσο µισθό.

∆εν είναι όµως µόνο αυτό. Σας αναφέρω τις πολιτικές για τη
δηµόσια υγεία, για τη δηµόσια παιδεία, για τις δηµόσιες συγκοι-
νωνίες. Είναι µία πολιτική απαξίωσης ό,τι είναι του δηµοσίου. Το
δηµόσιο είναι κακό, είναι δαπανηρό και άρα, αφού είναι όλα
αυτά, ας το δώσουµε στην ιδιωτική πρωτοβουλία, ας το πάρουν
οι αγορές και όταν το πάρουν οι αγορές, όπως είπατε πολύ
σωστά, φτάσαµε στον Βγενόπουλο και αυτό περιλαµβάνει και τη
φοροδιαφυγή. Η φοροδιαφυγή είναι αυτή η οποία µας οδηγεί να
καταργήσουµε το κοινωνικό κράτος ως αναγκαίο κακό και να αυ-
ξήσουµε τις τιµές των δηµοσίων υπηρεσιών. Με συγχωρείτε,
κύριε Υπουργέ, αλλά νοµίζω ότι από τη δεκαετία του 1990 αυτή
την πολιτική ακολουθείτε τόσο εσείς όσο και η Νέα ∆ηµοκρατία.

Είπατε πόσοι εργαζόµενοι τρέφουν έναν συνταξιούχο. Προη-
γουµένως σας είπα τι πιστεύω γι’ αυτό, αλλά θέλω να σας θυ-
µίσω ότι τα τελευταία τουλάχιστον δέκα χρόνια οι πραγµατικοί
µισθοί έχουν µειωθεί κατά 7% ενώ η παραγωγικότητα έχει αυξη-
θεί πάνω από 10%. Την παραγωγικότητα δεν τη µετράµε; Η πα-
ραγωγικότητα δεν πρέπει να συµβάλει στον έµµεσο µισθό των
εργαζοµένων; ∆εν συµβάλλει ο εργαζόµενος σ’ αυτή την αύξηση
της παραγωγικότητας; Εµείς πιστεύουµε πως ναι. Θέλω να σας
πω ότι το κόστος εργασίας στην Ελλάδα –γιατί µπορεί να επικα-
λεσθείτε και αυτό- είναι το µικρότερο που υπάρχει στην Ευρώπη.

Λέτε ότι αυτές οι πολιτικές επιλογές της Κυβέρνησης είναι µο-
νόδροµος. Εµείς δεν το πιστεύουµε. Λέτε ότι είναι οι µόνες που
µπορούν να βγάλουν την Ελλάδα από την κρίση. Ούτε αυτό το πι-
στεύουµε. Λέτε ότι είναι και θαρραλέες γιατί αγνοούν το πολι-
τικό κόστος -σας λέω τι έχει πει ο Πρωθυπουργός- θέτοντας το
γενικό συµφέρον υπεράνω των συντεχνιακών συµφερόντων οµά-
δων της ελληνικής κοινωνίας. Θα µου επιτρέψετε να διαφωνήσω.
Νοµίζω ότι ούτε θαρραλέα, ούτε πρωτότυπη είναι η στρατηγική
σας και δεν κάνει καµµία ρήξη µε τα ισχυρά οικονοµικά συµφέ-
ροντα, αλλά τα ευνοεί.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ολοκληρώστε, κύριε
Μουλόπουλε.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Τελειώνω σ’ ένα λεπτό, κύριε
Πρόεδρε.

Αντίθετα, πιστεύω ότι επισείοντας την απειλή της περιθωριο-
ποίησης εκβιάζετε όσους έχουν ακόµα εργασία για να τους στρέ-
ψετε εναντίον αυτών που δεν έχουν αυτό το προνόµιο -διότι περί
προνοµίου πρόκειται αυτή τη στιγµή- δηλαδή τους δήθεν έχο-
ντες εναντίον των µη εχόντων. Γι’ αυτό, κύριε Υπουργέ, σ’ αυτή
την πολιτική εµείς, η Αριστερά, ο ΣΥΡΙΖΑ, δεν µπορούµε να δώ-
σουµε.

Εµείς λέµε ότι αν θέλουµε τα παιδιά και τα εγγόνια µας να
έχουν τις ίδιες οικονοµικές και κοινωνικές συνθήκες µε µας, ο
µόνος δρόµος είναι να βελτιώσουµε τις συνθήκες της νέας γε-
νιάς, όχι να τις επιδεινώσουµε, όχι να επιδεινώσουµε αυτές των
ηλικιωµένων και αυτό σηµαίνει να αυξήσουµε τους µισθούς για
εκείνους τους νέους που εισέρχονται στον κόσµο της εργασίας

και να κάνουµε τον εργασιακό τους βίο λιγότερο αβέβαιο και λι-
γότερο επισφαλή. ∆εν το κάνετε αυτό. Αυτό που λέµε είναι ακρι-
βώς το αντίθετο από την πολιτική την οποία εφαρµόζετε.

Αυτή είναι η πρότασή µας –σας την ανέλυσε και ο κ. Κουβέ-
λης- και σ’ αυτή την πρόταση ο ΣΥΡΙΖΑ ζητάει τη συναίνεση της
κοινωνίας και θα την έχει.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Μουλόπουλο.
Το λόγο έχει ο κ. Κριτσωτάκης για τρία λεπτά. Κύριε συνά-

δελφε, σας παρακαλώ να περιοριστείτε σ’ αυτά τα χρονικά όρια.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι ήσασταν αρκετά σκληρός, αλλά

πολύ περισσότερο άδικος. ∆εν ήσασταν καθόλου αυτοκριτικός,
παρά µόνο σε ένα, δύο σηµεία που παραδεχθήκατε παρωνυχί-
δες από τα παλαιά. Έχετε τεράστιες ευθύνες, αν λάβουµε υπ’
όψιν µας ότι το ΠΑΣΟΚ δεν εµφανίστηκε σε αυτή την Κυβέρνηση,
αλλά είναι από παλαιότερα και υπάρχει µία συνέχεια.

Υπάρχει ένας τρόµος στον ελληνικό λαό. Και αυτός ο τρόµος
οδηγεί στο να λέει ο άλλος στον κ. Παπανδρέου ότι, για την πα-
τρίδα, και το µισθό µου να θυσιάσω. Και να µπορεί να ξεχάσει τις
θυσίες που έχει κάνει και να ξεχάσει ότι και όλες εκείνες, οι προη-
γούµενες θυσίες ήταν αναποτελεσµατικές. Και να δώσει ξανά, κι
ας είναι ξανά αναποτελεσµατικά όλα αυτά.

Θέλω να σας πω ότι ακούει αύξηση ορίων. ∆ιάψευση επίσηµη
δεν ακούει. Και θα έλεγα ότι υπάρχουν δηµοσιεύµατα που είναι
από διαρροές. Και δεν µου το βγάζει κανείς από το µυαλό. Ακούει
για αύξηση εισφορών, για µειώσεις συντάξεων, για µειώσεις µι-
σθών, για εξαφάνιση του δέκατου τέταρτου µισθού, για εξαφά-
νιση των επιδοµάτων. Βλέπει την ανεργία. Και θα έλεγα ότι, όταν
θέλετε να κάνετε κάτι, όταν θέλετε να γίνει κάτι και είναι συνήθως
αντιλαϊκό, είστε άµεσοι, γρήγοροι, αποτελεσµατικοί και σκληροί.
Όταν δεν θέλετε, τότε γίνεται ό,τι γίνεται µε τους ελεγκτικούς
µηχανισµούς που δεν υπάρχουν. ∆ιαχρονικά, όχι τώρα. ∆εν
αδικώ. ∆εν µπορείτε να εισπράξετε. ∆εν κάνετε αναλογιστική µε-
λέτη. Την έχει η ΓΣΕΕ. Εµείς δεν έχουµε. Εµείς δεν παραγγεί-
λαµε. Γιατί; ∆εν θέλαµε.

Να πω το εξής: Με ποια αξιοπιστία προχωρούµε όταν δεν
έχουµε αναλογιστική µελέτη στα χέρια µας, που εµείς δεν την
παραγγείλαµε; Κι εννοώ εσείς, η προηγούµενη κυβέρνηση, εν
πάση περιπτώσει, διαχρονικά αυτοί που κυβερνούν. Είναι παρά-
λειψη; Ποιανού και γιατί; Και ποια αξιοπιστία υπάρχει χωρίς ανα-
λογιστική µελέτη; Με ποια στοιχεία, δηλαδή, προχωράτε; ∆εν
ήταν απαραίτητο; Είναι αναδιανεµητικό το σύστηµα, αλλά ας πάει
και η αλληλεγγύη των γενεών.

Εγώ θα έλεγα ότι πέρα από την πολιτική θέση, υπάρχει και µία
ταξική πλευρά του πράγµατος. Και νοµίζω ότι κάποιος πρέπει –
όχι µόνο εσείς, κι εµείς και όλοι- να το δει και από αυτήν την
πλευρά. ∆ιότι υπάρχει αυτή η πλευρά και είναι σοβαρή.

Θέλω να κάνω µία παρατήρηση: Για τα εργασιακά και το ασφα-
λιστικό -όχι µόνο το ασφαλιστικό, σκέτο- δεν είπατε ούτε µία κου-
βέντα σε περίπου τριάντα πέντε λεπτά οµιλίας. Και αυτό νοµίζω
ότι είναι πολύ σηµαντικό. ∆ιότι τα εργασιακά, η απορρύθµιση και
όλα αυτά δεν είναι άσχετα. Εγώ είπα στην οµιλία µου ότι είναι
αρθρωτά και ότι το ένα είναι συνάρτηση και εξάρτηση του άλλου.

Και θα έλεγα: Θα έπρεπε κάποιος να κάνει αυτοκριτική και για
τις εθελούσιες εξόδους. Και θα πω κάτι: Μπορεί κανείς να ρω-
τήσει τον όποιο Σπυράγγελο: Αυτοί που έπαιρναν σαράντα πέντε
και πενήντα χρονών σύνταξη και αυτοί που έπαιρναν τις πολλές
αναπηρικές κλπ., µόνοι τους έµπαιναν και τις έπαιρναν; Αν έγινε
έτσι, τότε η κριτική σας είναι σωστή. Αν, όµως, υπήρχαν νόµοι
που κάποιοι τους ψήφισαν, για να µπορούν αυτοί να τα κάνουν
αυτά, τότε θα έπρεπε να είναι διαφορετική η αντιµετώπιση η ση-
µερινή η δική σας και διαφορετική η αυτοκριτική σας.

Ποιος έκανε όχι µόνο ρουσφέτι και εξαγορά ψήφων, αλλά υπο-
νόµευση του ασφαλιστικού, των εργασιακών σχέσεων και της
χώρας και του µέλλοντός της; Ποιος; Και γιατί;

Και να σας πω και κάτι άλλο; Είπατε ότι σπάσαµε κλπ., αλλά όχι
εµείς. Τέλος πάντων, κάποια έκφρασή µας. Εγώ θα έλεγα: Γιατί
αύριο θα λέµε ότι δεν αντισταθήκαµε σε αυτά που κάνει το ασφα-
λιστικό του Υπουργού Λοβέρδου; Και θα έλεγα ακόµα ότι η ανα-
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ποτελεσµατικότητα είναι δεδοµένη. Εσείς µπορεί να µην το πα-
ραδέχεστε, αλλά τα πράγµατα και η ιστορία νοµίζω ότι δείχνουν
το µέλλον.

Και θα σας έλεγα ακόµα κάτι: Είπε ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος του ΠΑΣΟΚ ότι, ο απλός λαός βάζει τα όρια σε όλους.
Αλήθεια; Και στο ασφαλιστικό αυτός τα έβαλε; Κάποιοι άλλοι
έβαλαν για τον ελληνικό λαό τα ασφαλιστικά όρια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Να πω ακόµα και µία ιστορία πολύ σύντοµα. Στον Καιάδα πήγε
κάποιος να πετάξει τον πατέρα του. Του είπε, όµως, ο πατέρας
του: Όχι από εδώ, γιατί από εδώ πέταξα κι εγώ τον πατέρα µου.
Το αποτέλεσµα είναι ότι δεν τον έριξε, γιατί κατάλαβε πως εννο-
ούσε ότι, αύριο θα σε πετάξει κι εσένα από εδώ ο γιος σου.

Αυτά, όµως, έγιναν παλιά. Σήµερα εσείς τι θα κάνετε µε τον
Σπυράγγελο, µε τον κουµπαρά του εργαζόµενου που στην ουσία
τον κλέβουµε και µε τον Καιάδα; Φταίει µόνο η Νέα ∆ηµοκρατία
ή µόνο το ΠΑΣΟΚ; Φταίµε και οι δύο ή µήπως έχουµε και άλλοι
ευθύνες; Φταίει η κακή µας η µοίρα; Φταίει ο Χατζηπετρής ή αυτά
που είπε ο Υπουργός; Εν πάση περιπτώσει, φταίνε αυτοί που είπε
ο Υπουργός, µα, µας ψηφίζουν; Το είπε και ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει ξανά το κουδούνι λήξεως του χρό-
νου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε το εξής: Υπερασπίζεστε στην
ουσία το σύστηµα, υπερασπίζεστε την Κυβέρνηση, υπερασπίζε-
στε το δικοµµατικό σύστηµα και τη συναίνεση που παρέχει αυτό
και στα εργασιακά και στο ασφαλιστικό. Εµείς λέµε ότι είναι προ-
διαγεγραµµένη η αποτυχία. Τι θα κάνετε όµως; Θα φταίµε εµείς
όταν θα υπάρξει η αποτυχία; Πώς θα αναλάβετε τις ευθύνες σας
και ως Κυβέρνηση και ως Υπουργός Εργασίας και ως Ανδρέας
Λοβέρδος;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε πολύ.
Το λόγο έχει η κ. Ηρώ ∆ιώτη για τρία λεπτά.
ΗΡΩ ∆ΙΩΤΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Θα είµαι πολύ πιο

σύντοµη.
Κύριε Υπουργέ, πέραν του σώµατος της επερώτησης, στο

οποίο δεν απαντήσατε επί της ουσίας, από την πρωτολογία σας
προέκυψαν και κάποια άλλα ερωτήµατα µέσα στο δικό µου το
µυαλό, έτσι όπως τοποθετηθήκατε. Και είναι τα εξής:

Κατ’ αρχάς, πέρα από το ότι δεν απαντήσατε σε κανένα ερώ-
τηµα, εγώ θέλω να σας ρωτήσω το εξής: Εµείς κυβερνάµε, κύριε
Λοβέρδο; Ο ΣΥΡΙΖΑ κυβερνάει ή εσείς; Κάνατε µία τοποθέτηση
λες και δεν είστε Υπουργός αυτής της Κυβέρνησης. Ποιος κυ-
βερνάει; Κυβερνάει ο Συνασπισµός Ριζοσπαστικής Αριστεράς;

∆εύτερον, είπατε ότι κανέναν δεν υποχρεώνετε να παραµείνει
στην εργασία του µέχρι τα εξήντα επτά. Πολύ ωραία. Τον υπο-
χρεώνει, όµως, η πολιτική σας, κύριε Υπουργέ. ∆ιότι στην προ-
κειµένη περίπτωση, πώς θα ζήσει ένας άνθρωπος, που δουλεύει
ατελείωτα χρόνια, µπορεί και κοντά σαράντα χρόνια, αν φύγει
νωρίτερα από την εργασία του µε µία σύνταξη πείνας;

Τρίτον, πώς περιµένετε να µεγαλώσει µία γυναίκα ένα ανήλικο
παιδί, όταν λέτε ότι θα σταµατήσουν οι πρόωρες συνταξιοδοτή-
σεις; Από το γραφείο της;

Τέταρτον, είπατε ότι απέναντι σε αυτούς που µας επιτηρούν,
πρέπει να είµαστε υπερήφανοι, να πηγαίνουµε µε το κεφάλι
ψηλά. Απέναντι στην ελληνική κοινωνία και µάλιστα σε ένα µε-
γάλο κοµµάτι της ελληνικής κοινωνίας που σας ψήφισε, που αυτή
τη στιγµή ζει κάτω από το όριο της φτώχειας, δεν πρέπει να είστε
υπερήφανοι; ∆εν πρέπει να είστε µε το κεφάλι ψηλά; Είστε αυτή
τη στιγµή;

Τελευταίο και κλείνω: Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, ο κ.
Ευθυµίου, µας µίλησε για το φίλο του, τον κ. Σπυράγγελο, από το
Μεσολόγγι. Κι εγώ έχω πάρα πολλούς φίλους οι οποίοι είναι
κοντά στα τριάντα χρόνια τους. Θα µπορούσα να σας ρωτήσω αν
θα πάρουν ποτέ σύνταξη. ∆εν θα µπω, όµως, ποτέ σε αυτήν την
ιστορία, ούτε θα σας κάνω αυτήν την ερώτηση, πολύ απλά γιατί
οι φίλοι µου δεν έχουν δουλειά, κύριε Λοβέρδο.

Σε αυτά τα ερωτήµατα µας χρωστάτε µία απάντηση. Και δυ-
στυχώς, από την πρωτολογία σας δεν απαντήθηκε κανένα.

Σας ευχαριστώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε πολύ
την κ. ∆ιώτη.

Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός, ο κ. Λοβέρδος, για να δευ-
τερολογήσει.

Πόσο χρόνο θέλετε, κύριε Υπουργέ;
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Πάρα πολύ λίγο. Νοµίζω ότι έχω εξαντλήσει στην
πρωτολογία µου το µεγαλύτερο µέρος του χρόνου της δευτε-
ρολογίας µου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Έχετε υπερκαλύψει
και τη δευτερολογία, αν το πάρουµε έτσι.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Τότε δώστε µου τρία λεπτά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εντάξει, κύριε
Υπουργέ.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): ∆εν θέλω να µακρηγορήσω, γιατί µπορεί η κ. ∆ιώτη
να λέει ότι δεν απήντησα, εγώ όµως, κυρία συνάδελφε, πιστεύω
ότι στις γενικές γραµµές της αλλαγής του ασφαλιστικού συστή-
µατος ήµουν πάρα πολύ σαφής. Και σε ό,τι αφορά µία ανταλ-
λαγή επιχειρηµάτων µε τον ΣΥΡΙΖΑ, που κατέθεσε την επίκαιρη
επερώτηση, ήµουν πάρα πολύ συγκεκριµένος και κράτησα το
λόγο µου στα όρια της πολιτικής ευπρέπειας.

Υπάρχει, όµως, ένα δεδοµένο: Ότι διαφωνούµε. Και νοµίζω ότι
ο άξονας της διαφωνίας, µε τον πιο χαρακτηριστικό τρόπο, υπο-
γραµµίστηκε από τον Κοινοβουλευτικό σας Εκπρόσωπο, τον κ.
Κουβέλη.

Εµείς δεν εισάγουµε κεφαλαιοποιητικό σύστηµα. Αυτό το
έχουµε πει και το έχουµε εξηγήσει σε πάρα πολλές πτυχές του
κοινωνικού διαλόγου. ∆υστυχώς, δεν είστε εκεί για να ακούσετε
το λόγο µας. ∆εν έχουµε σε καµµία περίπτωση µιλήσει για σύ-
στηµα τέτοιου είδους.

Η διαχείριση των αποθεµατικών από την Τράπεζα της Ελλά-
δος είναι µία διαχείριση, κύριε Μουλόπουλε, πολύ περιορισµέ-
νου ρίσκου και φυσικά µικρότερης αποδοτικότητας. Είναι µία
διαχείριση που δεν σχετίζεται µε αγοραπωλησία µετοχών, αλλά
που έχει να κάνει µε πάρα πολύ σταθερές επενδύσεις που δεν
επηρεάζονται από τις όποιες διακυµάνσεις των χρηµατοπιστωτι-
κών ιδρυµάτων.

Επιµείνατε πάρα πολύ στο ζήτηµα της έλλειψης αναλογιστι-
κής µελέτης ωσάν εµείς να µην θέλαµε να έχουµε κάτι τέτοιο, να
µη θέλουµε να βοηθηθούµε από ένα τέτοιου είδους εργαλείο και
αδικαιολογήτως να αιτιώµεθα τη ΓΣΕΕ γιατί δεν µας δίνει αυτό το
οποίο έχει ήδη ετοιµάσει.

Αν κάναµε έτσι, θα είχατε δίκιο. ∆εν κάνουµε, όµως, έτσι.
Την Αναλογιστική Αρχή, που σας την περιέγραψα ως προς τις

δυνατότητές της, την επιφορτίσαµε µε το καθήκον παράλληλα
µε ό,τι ποσοτικοποιεί για µας, για τις προσπάθειες που κάνουµε
και για την επικοινωνία µας στον κοινωνικό διάλογο αλλά και στη
Βουλή των Ελλήνων, να µας προετοιµάσει αναλογιστική µελέτη
και θα την έχουµε στη διάθεση της Βουλής των Ελλήνων, όταν
αυτή θα νοµοθετεί.

Τι θέλατε; Να περιµέναµε να ετοιµαστεί αυτό το εργαλείο και
στη συνέχεια να κάναµε τις συζητήσεις που κάναµε στον κοινω-
νικό διάλογο ή να ετοιµάζαµε το σχέδιο νόµου; Θα χάναµε χρόνο.
Στον κοινωνικό διάλογο στην πρώτη συνεδρία είπαµε ότι πρέπει
να στηριχθούµε όλοι σε κάποιες, όπως τις χαρακτηρίσαµε, προ-
συµφωνηµένες παραδοχές, πάνω στις οποίες αντιρρήσεις δεν
υπάρχουν. Και δεν υπήρξε καµµία αντίρρηση ως προς τις προ-
συµφωνηµένες αυτές παραδοχές.

Επίσης, στηριχθήκαµε σε παλαιότερες µελέτες, µία εκ των
οποίων του 2008 -αλλά και παλαιότερες- που η Ελλάδα παρείχε
προς την Ευρωπαϊκή Ένωση και πάνω στις οποίες στηρίχθηκε
και το Ευρωπαϊκό Συµβούλιο, αλλά και η Ευρωπαϊκή Επιτροπή
για να κάνει τις εκτιµήσεις που έχει κάνει.

Συνεπώς δεν στερούµεθα εργαλείων ούτε έχουµε τη µικρή
αντίληψη ότι δεν χρειαζόµαστε τις µελέτες αυτές. Αντιθέτως, τις
χρειαζόµαστε, τις έχουµε παραγγείλει. ∆εν είχαµε τη δυνατότητα
να τις περιµένουµε, ούτε είχαµε και την ευκολία να πούµε ότι
προκηρύσσουµε διαγωνισµό για να µας κάνει κάποιος εξωτερι-
κός µελετητής αναλογιστική µελέτη. Και χρόνο θα χάναµε, γιατί
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οι διαδικασίες αυτές έχουν τις δικές τους σχέσεις µε το χρόνο,
αλλά και δεν είχαµε τις δυνατότητες από οικονοµικής πλευράς
να µπούµε και σε αυτή τη λογική στο µέτρο που πλάι µας λει-
τουργεί µε όποιες δυνατότητες έχει η συγκεκριµένη Αναλογι-
στική Αρχή.

Ναι σε ό,τι αφορά την τριµερή χρηµατοδότηση -το διακηρύ-
ξαµε. Παραµένει καταστατική µας αρχή. Όχι στο γενικό απερα-
ντολογικό λόγο ότι το κράτος χρωστάει. Το κράτος, η αλήθεια
είναι πως έχει χρέη απέναντι στους φορείς κοινωνικής ασφάλι-
σης. Όταν, όµως, κανείς µπει στο κόπο να τα προσδιορίσει σε
ύψος, δεν πρέπει να προσδιορίσει και τι αποσβένεται, ποια από
τα χρέη αυτά αποσβένονται ετησίως; ∆ηλαδή τα 2.500.000.000
ευρώ που έδωσε φέτος επιπρόσθετη χρηµατοδότηση στο σύ-
στηµα, δεν είναι χρήµατα τα οποία έδωσε το κράτος στους φο-
ρείς κοινωνικής ασφάλισης που πρέπει να διαγράψουµε από τις
λογιζόµενες ως οφειλές; Το γεγονός ότι χρηµατοδοτεί τον Ορ-
γανισµό Ασφάλισης Ελευθέρων Επαγγελµατιών µε 600.000.000
ευρώ περισσότερα φέτος, δεν είναι µια κρατική χρηµατοδότηση
προς ασφαλιστικό ταµείο πέρα από την τριµερή, που στο συ-
γκεκριµένο φορέα κοινωνικής ασφάλισης το κράτος καταβάλλει;
Αυτή η χρηµατοδότηση δεν πρέπει να αφαιρεθεί από τα οφειλό-
µενα από πλευράς του κράτους προς τα ταµεία;

Συνεπώς εύκολος λόγος «το κράτος χρωστάει, ας τα δώσει»,
δύσκολο πράγµα όταν διαχειρίζεσαι, να βρεις τα χρήµατα αυτά
και πάντως αυτά που το κράτος δίνει, πρέπει ένας αντικειµενι-
κός εκτιµητής των συγκεκριµένων δεδοµένων των φορέων κοι-
νωνικής ασφάλισης να τα συνεκτιµά και να τα καταγράφει.

Με ρωτήσατε για ένα συγκεκριµένο πρόγραµµα που η Κυβέρ-
νηση είχε εξαγγείλει και αφορά εξήντα πέντε χιλιάδες θέσεις ερ-
γασίας, για τις οποίες το κράτος µέσα από προγράµµατα που
έχουν να κάνουν και µε την Ευρωπαϊκή Ένωση αλλά και συγ-
χρηµατοδοτούνται, θα σχετίζεται µε την επιδότηση των εισφο-
ρών εργαζοµένων και εργοδοτών για το έτος 2010.

Ξεκινάµε από αυτό το Μάρτιο τα προγράµµατα αυτά. Γύρω
στις 15 του µηνός θα κηρύξουµε την έναρξή τους και πιστεύουµε
ότι θα παράσχουµε ένα σηµαντικό εργαλείο, που θα λύσει προ-
βλήµατα στις επιχειρήσεις που έχουν πάρα πολλά προβλήµατα
αυτήν την εποχή, πάνω απ’ όλα όµως –γιατί εκεί στοχεύουµε-
στους εργαζοµένους, κυρίως σε νέους ανθρώπους, οι οποίοι
αγωνιούν να µπουν στην αγορά εργασίας.

Κύριε Ροντούλη, το ΕΚΑΣ και για το δηµόσιο και για τον ιδιω-
τικό τοµέα έχει υπογραφεί και είναι θέµα λίγων ηµερών η κατα-
βολή του.

Έχω τώρα, για να κλείσω, από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρό-
σωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας µια σειρά από ερωτήµατα –δεν
προλαβαίνω όµως, ο χρόνος που ζήτησα, ήδη παρήλθε- για την
ανταποδοτικότητα και τι αυτή θα δώσει στο ασφαλιστικό µας σύ-
στηµα σε ό,τι αφορά τα οικονοµικά του και γενικότερα µια πα-
ρέµβαση του κ. Μαρκόπουλου, η οποία στάθηκε στο πού θα βρει
χρήµατα το νέο ασφαλιστικό. ∆εν έχω χρόνο να κάνω ανάπτυξη,
όµως, θέλω να κάνω την ανάπτυξη των συγκεκριµένων σκέψεων.
Θα αρκεστώ σε τίτλους.

Κατά πρώτον, η διάκριση βασικής σύνταξης και ανταποδοτι-
κής σύνταξης δεν είναι µια διάκριση διοικητική ή «διοικητικί-
στικη», θεωρητική, που δεν έχει να κάνει µε τον τελικό
παραλήπτη της σύνταξης, γιατί µε τη διάκριση αυτή απαλλάσ-
σονται από τις κοινωνικές πολιτικές αλληλεγγύης οι φορείς κοι-
νωνικής ασφάλισης.

Και αυτό είναι πάρα πολύ σηµαντικό για τη βιωσιµότητά τους,
γιατί το µείζον πρόβληµα του ασφαλιστικού, έτσι τουλάχιστον
όπως το έχουµε εισπράξει, κύριε Πρόεδρε, αυτήν τη στιγµή εµείς
σήµερα, είναι να κατακτηθεί η βιωσιµότητά του. Συνεπώς δεν
πρόκειται για µία διοικητική παρέµβαση. Πρόκειται για µία πα-
ρέµβαση που έχει πάρα πολύ µεγάλη οικονοµική σηµασία.

Επίσης, δεν έγινε καµµία συζήτηση ούτε από τον κ. Μαρκό-
πουλο ούτε από κανέναν ούτε ερώτηση σε εµάς για τον τρόπο
υπολογισµού, προκειµένου να µας δοθεί η ευκαιρία να πούµε ότι
το κάνουµε αυτή τη στιγµή, ότι ο τρόπος υπολογισµού υπακούει
σε εκδοχές οι οποίες τώρα ποσοτικοποιούνται. Έχουµε περίπου
καταλήξει και στην µεθεπόµενη και τελευταία συνεδρίαση του
ασφαλιστικού κοινωνικού διαλόγου θα τις εκθέσουµε και στον

κοινωνικό διάλογο και αµέσως µετά στη Βουλή των Ελλήνων και
όπως έχουµε υπογραµµίσει και στην επιτήρηση, στους υπαλλή-
λους της Ευρωπαϊκής Επιτροπής που παρακολουθούν την πο-
ρεία του ασφαλιστικού συστήµατος.

Επίσης, η αύξηση των µέσων όρων που µέχρι το 2015 είµαστε
βέβαιοι πως θα µας φθάσει στο µέσο όρο ηλικίας των εξήντα
τριάµισι ετών, σηµαίνει περισσότερες συνεχόµενες εισφορές στο
σύστηµα.

Ο εξορθολογισµός επιµέρους θεµάτων από τα βαρέα και αν-
θυγιεινά µέχρι αυτούς οι οποίοι παίρνουν συντάξεις από την Ελ-
λάδα ενώ δεν είναι Έλληνες και δεν δικαιούνται να τις πάρουν,
είναι πολιτικές οι οποίες αµέσως θα δώσουν χρήµατα.

Η δυνατότητα ενός συνταξιούχου να εργάζεται και το πώς θα
το κάνει αυτό και πώς αυτή η εργασία ενός συνταξιούχου αρ-
θρώνεται ως έσοδο µέσα στο ασφαλιστικό µας σύστηµα, είναι
και αυτό ένα µέτρο άµεσης εφαρµογής και άµεσης αποδοτικό-
τητας.

Η αξιοποίηση των διαθεσίµων των ταµείων παροµοίως θα
δώσει άµεσα αποτελέσµατα.

Τα αντικίνητρα για τις πρόωρες συνταξιοδοτήσεις θα δώσουν
και αυτά αµέσως αποτελέσµατα, στο βαθµό που θα εφαρµο-
στούν αµέσως µετά την ψήφιση του συγκεκριµένου ασφαλιστι-
κού σχεδίου νόµου.

∆εν υπάρχει περίπτωση να κάνει κανείς ένα σοβαρό ασφαλι-
στικό σύστηµα χωρίς να έχει δώσει στην Εθνική Αντιπροσωπεία,
στον κοινωνικό διάλογο, υπό τις παρούσες συνθήκες στην Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή, τις οικονοµικές του συνιστώσες.

Όµως, κύριε Πρόεδρε –και µε αυτό κλείνω- ξεκινήσαµε µε µια
µέθοδο και έτσι θα τελειώσουµε. Πρώτα απ όλα τις σχετικές προ-
τάσεις µας και τους αριθµούς, τις ποσοτικοποιήσεις που θα κά-
νουµε, τις καταθέτουµε στον κοινωνικό διάλογο προστατεύοντας
την αξιοπιστία του και στη συνέχεια ενηµερώνουµε τους πολίτες
διά των Μέσων Ενηµέρωσης και παράλληλα βεβαίως τη Βουλή
των Ελλήνων.

Η ιστορία αυτή έχει τελειώσει. Ο διάλογος, όπως είπα και στην
πρωτοµιλία µου, ολοκληρώθηκε. Είναι ζήτηµα λίγων ηµερών του
Μαρτίου, ούτως ώστε το προσχέδιο νόµου για το ασφαλιστικό
να έλθει και στη Βουλή των Ελλήνων για τη διαδικασία του άρ-
θρου 36 του Κανονισµού της Βουλής .

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς, ευχαρι-

στούµε, κύριε Υπουργέ.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Για τους επαγγελµατίες στα χωριά

κάτω των δύο χιλιάδων κατοίκων δεν µας είπατε, κύριε Υπουργέ,
και περιµένει ο κόσµος να ακούσει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ, κύριε Ρο-
ντούλη. Έχει ζητήσει το λόγο ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
του ΣΥΡΙΖΑ.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αφήστε τον Υπουργό να µιλήσει,
κύριε Πρόεδρε. Περιµένει ο κόσµος να ακούσει.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Κύριε Πρόεδρε, ζητώ την κατανόησή σας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ, έχετε το λόγο.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Κύριε Ροντούλη, για το θέµα των περιοχών κάτω
από δύο χιλιάδες κατοίκους υπάρχει σε εξέλιξη η νοµοθεσία και
υπάρχει και η παρέµβαση που κάνει το Υπουργείο Εργασίας. Ο
κ. Κουτρουµάνης έχει προετοιµάσει τη σχετική παρέµβαση και
σε λίγες ηµέρες θα γίνει και η σχετική συζήτηση στο ΠΑΣΟΚ. Στο
σχετικό κοινοβουλευτικό τοµέα εργασίας έχουµε κάνει ήδη από
την προηγούµενη εβδοµάδα τις συζητήσεις επ’ αυτού.

Για τα θέµατα των εργασιακών δικαιωµάτων και των εργασια-
κών σχέσεων που αναφέρθηκαν τώρα στο τέλος, απαντώντας
στον συνάδελφο κ. Μαυρίκο πριν από λίγο, εξήγησα ότι φέρ-
νουµε στη Βουλή σχέδιο νόµου. Σήµερα εγκρίθηκε και από το
Υπουργικό Συµβούλιο. Έχει υπογραφεί από τους αρµόδιους
Υπουργούς.

Την επόµενη εβδοµάδα αυτό έρχεται στην Εθνική Αντιπροσω-
πεία για τη διαδικασία του άρθρου 36 για την κοινοβουλευτική
διαβούλευση, δεν έχω όµως τη δυνατότητα µέσα στο πλαίσιο του

4292 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



χρόνου που µου δίνει ο Κανονισµός να είµαι λεπτοµερής για όλα
τα θέµατα. Κατ’ οικονοµία απαντώ, κύριε Ροντούλη, και συµπα-
θάτε µε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Θα έπρεπε όλη τη
νύχτα να συζητάµε και πάλι δεν θα έφθανε.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Φώτης Κουβέλης έχει το λόγο.

ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, άκουσα τον κ. Όλι Ρεν, εξερχόµενος από µία

σύσκεψη απόψε, κύριε Πρόεδρε, να εύχεται στην ελληνική στον
ελληνικό λαό «Καλό κουράγιο». Αντιλαµβάνεται κανείς τι µας πε-
ριµένει.

Επί της επερωτήσεως, κύριε Υπουργέ. ∆εν αρκεί η γενικόλογη
αναφορά στην προστασία των εργασιακών σχέσεων, αλλά η Κυ-
βέρνηση οφείλει µε πάρα πολύ συγκεκριµένο τρόπο να οριοθε-
τήσει αυτήν την προστασία των εργασιακών σχέσεων, µε το
δεδοµένο ότι είναι αποσαθρωµένες, είναι διαλυµένες µε άµεση
αντανάκλαση αυτού του γεγονότος στο ασφαλιστικό σύστηµα.

Το δεύτερο που ήθελα να επισηµάνω: ∆εν µου απαντήσατε,
κύριε Υπουργέ, αναφορικά µε το ζήτηµα που σας έθεσα και το
οποίο θεωρούµε πάρα πολύ κρίσιµο. Θα καταργήσετε τις χαρι-
στικές ρυθµίσεις υπέρ των εργοδοτών που οφείλουν εισφορές
στα ταµεία; Σας ανέφερα λίγο πριν και την αρίθµηση των σχετι-
κών νόµων. Θα εµµείνετε στην απαλλαγή των εργοδοτών από
την υποχρέωση καταβολής των ασφαλιστικών τους εισφορών
στο όνοµα της ενίσχυσης της ανταγωνιστικότητας των επιχειρή-
σεων; Σας είπα λίγο πριν και το επαναλαµβάνω, το τι θα πράξετε
προσδιορίζει και το πολιτικό χρώµα των όποιων επιλογών θα προ-
ωθήσετε.

Κύριε Υπουργέ, δεν αρκεί -και σας βεβαιώνω καλόπιστα- να
λέτε και να υπόσχεστε ότι όταν θα συζητήσουµε το σχετικό σχέ-
διο νόµου θα φέρετε την αναλογιστική µελέτη. Σας ερωτώ, πώς
σχεδιάζετε τόσο καιρό, πώς προωθείτε την όποια ρύθµιση –σας
είπα ότι και εγώ αξιολογώ ως σηµαντικό το γεγονός ότι κατα-
γράψατε τη διαφωνία µας- του ασφαλιστικού συστήµατος χωρίς
αναλογιστική µελέτη, που είναι ένα χρήσιµο εργαλείο, προκειµέ-
νου αποφασιστικά να κατευθύνει τις όποιες επιλογές έστω και
αν µε αυτές διαφωνούµε.

Το τελευταίο, όχι γιατί έχω εξαντλήσει την κλίµακα των ζητη-
µάτων, αλλά γιατί µε παρακολουθεί η κλεψύδρα, υπάρχει ένα
κρίσιµο ζήτηµα, κύριε Υπουργέ. Το κρίσιµο ζήτηµα είναι οι ιδιαί-
τερες κατηγορίες των ασφαλισµένων. Ακούστηκε λίγο πριν: στη
µητέρα ανηλίκων τέκνων, ποια τύχη της επιφυλάσσετε; Τι θα γίνει
µε τα αποδεδειγµένα βαρέα επαγγέλµατα; Μέχρι πού µπορεί να
φτάσει εργαζόµενος ένας οικοδόµος;

Επίσης, πρέπει να συνοµολογήσετε ότι αυτή η πριµοδότηση
που δίνετε πέραν των ορίων ηλικίας για την επιµήκυνση του χρό-
νου, θα οδηγήσει σε τελευταία ανάλυση να γίνει κανόνας αυτό.
∆ιότι ο άλλος θα προσδοκά να λάβει την πριµοδοτηµένη, την ενι-
σχυµένη, µε τους αυξηµένους συντελεστές, σύνταξη και θα πα-
ραµένει, κύριε Υπουργέ, εκών άκων στην εργασία.

Κατά συνέπεια µε έναν έµµεσο, αλλά δυναµικό τρόπο θα πα-
ρατείνεται ο χρόνος της εργασίας και πάντοτε µε την προσδοκία
του ασφαλισµένου, ότι αν επιµηκύνει το χρόνο της εργασίας του
θα εξασφαλίσει µία σύνταξη που θα του επιτρέπει να επιβιώσει.
Και λέω µία σύνταξη που θα του επιτρέπει να επιβιώσει µε το δε-
δοµένο ότι αυτές οι συντάξεις είναι καθηλωµένες µέσα στη χρο-
νική διαδροµή.

Τέλος, θα ήµουν ο τελευταίος που δεν θα έλεγα ότι δεν υπάρ-
χουν ευθύνες του παρελθόντος. Θα ήµουν ο τελευταίος που δεν
θα συνοµολογούσε ότι πράγµατι η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, συνεχίζοντας όµως δικές σας διαδροµές µε µεγαλύτερη
ένταση χτύπησε το ασφαλιστικό σύστηµα. Επιτέλους όµως, η σύ-
γκριση πρέπει να γίνεται µε τις σύγχρονες ανάγκες, η σύγκριση
πρέπει να γίνεται µε τη δηµοκρατική αξίωση να αντιµετωπιστεί
το ασφαλιστικό δικαίωµα του Έλληνα και της Ελληνίδας. ∆ιότι
αυτή η διελκυστίνδα Νέα ∆ηµοκρατία ΠΑΣΟΚ, ΠΑΣΟΚ Νέα ∆η-
µοκρατία, αν µη τι άλλο, δεν οδηγεί πουθενά και επιτέλους έχει
φτάσει στο σηµείο να κουράζει και τον ελληνικό λαό.

Η σύγκριση –όχι µόνο της Κυβέρνησης, θα έλεγα της λει-
τουργίας του πολιτικού συστήµατος- πρέπει να γίνεται µε αυτό

που απαιτούν οι καιροί, µε αυτό που διεκδικεί ο Έλληνας πολίτης.
Κύριε Υπουργέ, θα προωθήσετε την ασφαλιστική ρύθµιση και

έχετε την αναγκαία κοινοβουλευτική Πλειοψηφία να εξασφαλί-
σετε την υπερψήφιση του οποιουδήποτε νοµοσχεδίου. Κρατή-
στε όµως ότι ο µείζων κριτής είναι αυτός που διαµορφώνει την
άποψη όταν βιώνει τα αποτελέσµατα και η βίωση των αποτελε-
σµάτων της ασφαλιστικής µεταρρύθµισης που προωθείτε, δια-
τηρώ το δικαίωµα όχι να προδικάζω, να πιθανολογώ έστω έντονα
-για να µη σας πω έχω τη βεβαιότητα- ότι θα αδικήσει κατάφωρα
το δηµοκρατικό δικαίωµα του Έλληνα πολίτη σε ένα ασφαλιστικό
σύστηµα που πρέπει όπως σας είπα να είναι µε κύρια χαρακτη-
ριστικά αλληλέγγυο και αναδιανεµητικό. Κρατώ τη διαφωνία σας,
αλλά αυτή η διαφωνία αναδεικνύει και τη µείζονα πολιτική µας
αντίθεση ως προς το περιεχόµενο και το χρώµα της ασφαλιστι-
κής µεταρρύθµισης που προωθείτε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστώ πολύ,
κύριε Κουβέλη.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Κύριε Πρόεδρε, δώστε µου ένα λεπτό, παρακαλώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ, έχετε το λόγο.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Κουβέλη, η παρέµβαση του Κοινοβουλευτικού Εκπρο-
σώπου του ΣΥΡΙΖΑ αλλά και των άλλων κοµµάτων στη διάρκεια
µιας επίκαιρης επερώτησης εξ ορισµού θα µείνει σε θέµατα γε-
νικών, πολιτικών τοποθετήσεων της γενικής πλοήγησης ενός
κόµµατος σε σχέση µε το µεγάλο αυτό θέµα. ∆εν µπορεί να γίνει
αλλιώς. Η ίδια αδυναµία που προκύπτει από το χρόνο και τις δια-
δικασίες αφορά και την Κυβέρνηση, αλλά και τους Βουλευτές
που παίρνουν το λόγο.

Ο χώρος, κύριε Πρόεδρε, όπου υπάρχει η δυνατότητα ενδε-
λεχούς ανάλυσης αντιπαράθεσης επί του συγκεκριµένου που
επιτρέπεται στις άγνοιες που είναι λογικές να γίνεται µια διακοπή
για συµπλήρωση των κενών, για την προσκόµιση των στοιχείων,
ο διάλογος ο οποίος γίνεται και σήµερα, και αύριο και την επό-
µενη εβδοµάδα και τον επόµενο µήνα και µπαίνει βαθιά µέσα στο
θέµα δεν είναι ο διάλογος µιας οργανωµένης κοινοβουλευτικής
διαδικασίας. Είναι οργανωµένος κοινωνικός διάλογος των κοι-
νωνικών εταίρων. Στο σηµείο αυτό υπάρχει η δυνατότητα να
δώσει η Κυβέρνηση, η Αντιπολίτευση, τα κόµµατα, οι εταίροι λε-
πτοµερείς απόψεις πάνω σε θέµατα ελάσσονα και µείζονα.

Από αυτόν το διάλογο µε λύπη µου επαναλαµβάνω πως ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ απουσιάζει και οι πολύ ενδιαφέρουσες απόψεις του επί ει-
δικών και γενικών θεµάτων ακούγονται µόνο στην Εθνική
Αντιπροσωπεία και στη ∆ιαρκή Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων.
Αυτό είναι µια αδυναµία, κύριε Πρόεδρε. Οι συγκεκριµένες πο-
λύωρες συνεδριάσεις του κοινωνικού διαλόγου έδιναν πολλές
ευκαιρίες. Εδώ όµως, θα µείνουµε στα γενικά.

Και επί των γενικών, λέω κλείνοντας, ότι οι ρυθµίσεις που ανα-
φέρατε σε ό,τι αφορά τα προνόµια που δόθηκαν σε µεγαλοεπι-
χειρηµατίες και σχετίζονταν µε το ασφαλιστικό, µα και άλλες
ρυθµίσεις στο πλαίσιο του πελατειακού κράτους που έγιναν πα-
λαιότερα, µου θυµίζουν τον πολιτικό διάλογο του 2005, του
2006, του 2007, µου θυµίζουν τον πολιτικό διάλογο επί Νέας ∆η-
µοκρατίας.

Εµείς διαβεβαιώσαµε ότι τέτοιες ρυθµίσεις δεν θα φέρουµε.
Τέτοιες ρυθµίσεις είναι έξω από τη λογική µας και σε ό,τι αφορά
τα οφειλόµενα από εισφορές όλων των ταµείων που -παρεµβαίνω
στις διαπιστώσεις του κ. Μουλόπουλου- ξεπερνούν τα
10.000.000.000, εµείς έχουµε επιλέξει να παγιοποιήσουµε µία
ρύθµιση και να την ενισχύσουµε µε τα χαρακτηριστικά που από
Βήµατος σας είπα, µε τις εγγυήσεις δηλαδή σε πολιτικό επίπεδο
που θα καθιστούν διαδικασία ντροπής για έναν Υπουργό να επι-
χειρήσει να τα ανατρέψει.

Σε ό,τι αφορά τα βαρέα και τα ανθυγιεινά, εµείς είπαµε ότι
µέσα σε βραχύ χρονικό διάστηµα -γιατί δουλειά έχει γίνει και στο
παρελθόν- θα εξορθολογήσουµε το σύστηµα. ∆εν θα αφαιρέ-
σουµε την κατηγορία των βαρέων και ανθυγιεινών επαγγελµά-
των από γρηγορότερη συνταξιοδότηση. ∆εν είπαµε κάτι τέτοιο.
Ούτε εγώ το είπα, ούτε ο κ. Κουτρουµάνης το έχει πει, ούτε ο
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Πρωθυπουργός το έχει πει ούτε κανένας στην Αίθουσα αυτή ή
εκτός Αιθούσης. Ο εξορθολογισµός όµως είναι απολύτως απα-
ραίτητος και ο αριθµός των επτακοσίων χιλιάδων ή των τριακο-
σίων χιλιάδων αναπήρων µε ποσοστά αναπηρίας 30% ειδικά σε
ορισµένους νοµούς της χώρας, αποτελούν εκδηλώσεις φαυλό-
τητας που δεν θέλουµε να παρακολουθήσουµε.

Και τέλος, επαναλάβατε το θέµα των µελετών και δεν καταλα-
βαίνω πού φταίω και δεν σας έπεισα. Οι µελέτες σε αναλογιστικό
επίπεδο, έχουν γίνει και στο παρελθόν, δίνουν εικόνα. Οι µελέτες
αυτές, παρελθόντων ετών, έχουν αποτελέσει τη βάση για τις εκτι-
µήσεις της Ευρωπαϊκής Επιτροπής και του ECOFIN. Ό,τι λέει το
ECOFIN για το προσδόκιµο σε ό,τι αφορά το ασφαλιστικό µας
σύστηµα, την επιβίωσή του, έχει να κάνει µε µελέτες που του
έστειλε προσφάτως το ελληνικό κράτος. Αυτές τις έχουµε. Η τε-
λευταία αφορά το έτος 2008.

Ακόµη, προσέθεσα και στην πρωτολογία µου και µετά, ότι σχε-
τική εντολή έχουµε δώσει από τη στιγµή που αναλάβαµε. ∆εν εί-
χαµε τον χρόνο, γιατί θα µας έφευγε το πρώτο εξάµηνο, να
κάνουµε διαγωνισµό για να έρθει ένας αναλογιστής εκτός δηµο-
σίου, να κερδίσει τον διαγωνισµό, να κάνει την µελέτη, να µας
την παραδώσει κ.λπ.. Θα πηγαίναµε στο 2011. Εµείς είχαµε ανά-
γκη να προχωρήσουµε. Και είπαµε ότι για το ασφαλιστικό σύ-
στηµα και την αλλαγή του, στους κοινωνικούς εταίρους και στην
πολιτική ηγεσία, αρκούν κάποιες συµφωνηµένες παραδοχές.

Οι συµφωνηµένες παραδοχές από αριθµούς πηγάζουν -και
αριθµός είναι το γεγονός ότι το 2009 χρειαστήκαµε
2.500.000.000 ευρώ- όχι πέραν της τριµερούς, αλλά πέρα και
αυτών των νοµοθετηµένων και καταταγµένων στον προϋπολογι-
σµό, περαιτέρω κρατικών χρηµατοδοτήσεων προς τους φορείς

κοινωνικής ασφάλισης. Επιπλέον 2.500.000.000 ευρώ. Να το πω
λαϊκότερα; Πανωπροίκι, κύριοι συνάδελφοι.

Αυτά τα αριθµητικά νούµερα που εξελίσσονται µε ραγδαίο
ρυθµό, ήταν 800.000.000 το 2008 κατέστησαν 2.500.000.000 το
2009. Και ποιος ξέρει πού θα πήγαιναν, αν δεν γινόταν η κυβερ-
νητική αλλαγή; Αυτές τις αριθµητικές συνιστώσες, προφανώς και
τις συνεκτιµούµε. Και όταν σας µιλώ για ποσοτικοποίηση δεδο-
µένων, πέραν της αναλογιστικής µελέτης, σας µιλώ για στοιχεία,
τα οποία θα προσκοµιστούν, πριν καν ολοκληρωθεί ο κοινωνικός
διάλογος, που ούτως ή άλλως στις 15 Μαρτίου θα έχει τελειώσει
µε την κατάθεση του σχετικού πορίσµατος.

∆εν πάµε στα τυφλά, δεν πάµε στο άγνωστο. Προχωράµε µε
πάρα πολύ συγκεκριµένο τρόπο. Είναι θέµα ηµερών τα στοιχεία
αυτά να τεθούν υπ’ όψιν και της Εθνικής Αντιπροσωπείας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-

ζήτηση επί της υπ’ αριθµόν 20/17/5.02.2010 επίκαιρης επερώτη-
σης των Βουλευτών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς
προς τους Υπουργούς Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης και
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε το Εθνικό Σύ-
στηµα Κοινωνικής Ασφάλισης.

Ερωτάται το Σώµα αν δέχεται να λύσουµε τη συνεδρίαση.
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 22.52’ λύεται η συνε-

δρίαση για την Τετάρτη 3 Μαρτίου 2010 και ώρα 10.00’ µε αντι-
κείµενο εργασιών του Σώµατος νοµοθετική εργασία, σύµφωνα
µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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